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Świątecznej Pomocy
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Policja poszukuje Marka Hartm ana (m oże również posługi
w ać się nazw iskiem  Trąbczyński), urodzonego 23  V III 
1953 roku w  Łodzi. Wzrost 180 cm, średniej budowy ciała, 
waga około 80  do 85 kg, włosy blond - krótkie, twarz owal
na, cera normalna, dolna szczęka lekko wysunięta do przo
du Podejrzany może poruszać się samochodem marki M er
cedes V ITO  koloru białego o numerach rejestracyjnych 253  
NNG  75 z bladoniebieskimi napisami na bocznych ścianach 
lub VOLVO kombi koloru ciemnego. Podejrzany posiada 
broń palną.
W szyscy, którzy spotkają  M arka H artm ana proszeni są 
o niezwłoczne powiadomienie najbliższej jednostki policji.

G R O Z I Ł

Nie tylko jaraczewianie, ale i przejeżdżający przez tę miejscowość podróżni, podziwiają rozświetlone dekoracje 
świąteczne, które przyozdabiają tamtejszy rynek. Świecące bałwanki, gwiazdy, choinki, księżyce i sznury zafun
dowały mieszkańcom władze gminy. Pierwsze przymiarki do wykonania dekoracji rynku miały miejsce dwa lata 
temu. Wtedy lampki rozwieszono tylko między latarniami. W ubiegłym roku zakupiono znacznie więcej żaró
wek i potrzebnych do ich montażu materiałów. Zlecenie wykonania dekoracji otrzymała wówczas miejscowa 
firma instalatorska Hieronima Idczaka. W ten sposób powstały świąteczne symbole, które po zmroku oświetlają 
jaraczewski rynek. Istotnym ich elementem jest przyozdobiona choinka, która rośnie na rynku, i która z roku na 
rok jest coraz wyższa - obecnie ma ponad 20 metrów unm

Marek Hartman strzelił tylko raz. 
Trafił swojego teścia. Gdy zaczęto wzywać 

policję Hartman uciekł. Przez kilka godzin 
szukali go policjanci i brygada 
antyterrorystyczna z Poznania. 

Zablokowano drogi wyjazdowe z Jarocina.
Nad miastem i okolicą krążył policyjny 

helikopter. Szukano białego busa, którym 
prawdopodobnie zbiegi. Na próżno.

Tej Wigilii Bączyko- 
wie nie zapomną nigdy. 
Rano, około  godziny 
7.00. Ryszard Bączyk 
chciał w yjść z domu. 
Otworzył jeden zamek, 
potem drugi i nagie poczuł 
uderzenie. Ktoś pchał 
drzwi z drugiej strony. 
Bączyk zobaczył twarz 
swojego zięcia - Marka 
Hartmana. który chciał 
wedrzeć się do domu. Nie

udało mu się to tylko dla
tego. że drzwi blokował 
łańcuch, którego Ryszard 
Bączyk nie zdążył zdjąć. 
Zięć napierał coraz moc
niej. Mężczyźni zaczęli się 
przepychać. Teść wzywał 
pomocy. Zobaczył, że Hart
man wyciąga spod płaszcza 
broń. dwururkową strzelbę. 
Usłyszał strzał i poczuł 
przenikliwy ból.

D okończen ie  na str. 3

Dźgnął nożem kolegę
Osiemnastoletni mieszkaniec Smiełowa dźgnął swojego 

kolegę nożem podczas kłótni o niespłacony dług.
Do zdarzenia doszło w drugi 

dzień Świąt Bożego Narodzenia. 
Dwaj koledzy - Dariusz O. i Mar
cin M. spotkali się w kawiarni przy 
pałacu w Śmiełowie. Pili razem 
piwo. Dariusz O. domagał się od 
Marcina M. zwrotu pożyczonych 
pieniędzy. Ten twierdził jednak, że 
wszystko zostało już uregulowane. 
Poszli do domu jednego z nich. 
Wybuchła kłótnia, doszło do prze
pychanki. W pewnym momencie 
Marcin M. wyjął scyzoryk i ugo

dził nim Dariusza O. w podbrzusze. 
Przestraszony swym czynem 
uciekł. Zawiadomiona policja szyb
ko ujęła sprawcę. Pokrzywdzony 
został zaś przewieziony do szpita
la w Jarocinie, gdzie przeszedł ope
rację. Jego życiu nie zagraża już 
niebezpieczeństwo. Wobec 18-let- 
niego M arcina M., mieszkańca 
Śmiełow'a Sąd Rejonowy w Jaroci
nie zastosował dozór policji. Grozi 
mu kara do 10 lat pozbawienia wol
ności. <jn)

► Sylwester na Rynku
M ieszkańcy  Ja roc ina  b ę d ą  m og li sp ę 

d z ić  s y lw e s tra  na  ja ro c iń s k im  ry n k u . 
Z a b a w a  ro zp o czn ie  s ię  o 2 3 .0 0  i p o trw a  
do g o d z in y  2 .00  w  nocy. - Zapraszamy 
wszystkich na dyskotekę. Tradycyjnie 
o północy burmistrz Jarocina złoży 
mieszkańcom życzenia - m ó w i B o g u 
s ła w  H a re n d a rc z y k , d y re k to r  J a ro c iń 
sk ie g o  O ś ro d ka  K u ltu ry.

(mat)

Parkujesz i nie płacisz
Od piątku 27 grudnia przestała obowiązywać strefa 

ograniczonego postoju >r Jarocinie. Decyzją jarocińskich 
radnych zawieszono pobieranie opłat za parkowanie 

pojazdów  w  strefie.

Staroście 
musowo więcej
1.920 zł dodatku specjalnego 
przyznali radni staroście 
jarocińskiemu Sławomirowi 
Wąsiewskiemu. Łącznie 
z dodatkiem co miesiąc pobierał 
będzie wynagrodzenie 
w wysokości 8.918 zł brutto.

Rozporządzenie dotyczące za
sad wynagradzania pracowników 
samorządowych weszło w życie 13 
grudnia z mocą obowiązującą od 27 
października (data wyborów samo
rządowych). Akt prawny wprowa
dził przepis, z którego wynika, że 
staroście przysługuje dodatek spe
cjalny.

D okończen ie  na str. 9

Temat strefy ograniczonego po
stoju w' mieście pojawił się na sesji 
Rady Miejskiej Jarocina. Wywoła
ny został przez uchwałę w sprawie 
zawieszenia pobierania opłat za 
parkowanie pojazdów samochodo
wych w strefie parkowania. - Nie 
chcę absolutnie wywoływać dysku
sji na temat zasadności istnienia 
strefy. Wypowiedział się na ten te
mat Trybunał Konstytucyjny. Jed
nak zawieszenie pobierania opłat za

parkowanie pojazdów w strefie jest 
co najmniej niefortunne. Dwie go
dziny temu przyjęlis, *v przyszło
roczny budżet, a teraz mamy zdecy
dować o dziurze vv budżecie vr n v.w- 
kości około 120 rys. zł. bo właśnie 
taką kwotę zapisano w budżecie po 
stronie dochodów z tego tytułu. 
Wnioskuję więc byśmy odrzucili tę 
uchwałę - mówił Henryk Dudziak, 
radny SLD.

D okończen ie  na str. 5

strzelił, u c ie k ł
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n a s i  r a d n i

I n f o r m a c j e

Komputer
wręczony

Wspaniały prezent gwiazdkowy zrobił sobie Michał 
Szymczak z Jarocina, który wygrał komputer w naszym 

SMS-owym konkursie „Nie czekaj na Świętego Mikołaja.
W poniedziałek - 23 grudnia laureat odebrał główną 

nagrodę w siedzibie Jirmy NATCOM, fundatora nagrody.

Michał Szymczak (z lewej) odebrał w miniony poniedziałek w siedzibie firmy NATCOM komputer 
- główną nagrodę w naszym SMS-owym konkursie „Nie czekaj na Świętego Mikołaja"

Opłaciło się zaryzykować, by na 
Gwiazdkę cieszyć się ze wspania
łego prezentu. Michał Szymczak 
z Jarocina wysłał aż 340 SMS-ów 
w naszym konkursie „Nie czekaj na 
Świętego Mikołaja” i wygrał kom
puter. Laureat w miniony ponie
działek odebrał główną nagrodę 
w siedzibie firmy NATCOM, dzia
łającej w sieci RAINBOW PC, fun

datora komputera. - Bardzo się cie
szę, że udało mi się wygrać główną 
nagrodę. Pierwotnie planowałem 
wysłać 400 SMS-ów, ale siadła mi 
komórka. Na szczęście te, które zdą
żyłem wysłać wystarczyły do wygra
nia - powiedział laureat.

Michał Szymczak ma 26 lat i stu
diuje informatykę. Z zawodu jest arche
ologiem. Mieszka w Jarocinie. (fan

Przepisy 
na sylwestra

Dzieci i młodzież, która nie 
ukończyła 18 lat mogą w sylwe
stra i Nowy Rok używać petard 
i fajerwerków tylko w obecności 
rodziców lub opiekunów.

Podczas ostatniej sesji Rady 
Powiatu w Jarocinie przyjęto uchwa
łę zezwalającą na używanie mate
riałów pirotechnicznych o charak
terze widowiskowym - petardy, fa
jerwerki itd., w miejscach publicz
nych w sylwestra i Nowy Rok. 
Przepisy zabraniają używania tego 
typu materiałów na placach zabaw 
dla dzieci.

Osoby niepełnoletnie mogą po
siadać petardy i fajerwerki oraz 
używać ich tylko w obecnos'ci ro
dziców lub opiekunów. Należy pa
miętać, że nie wolno posługiwać się 
materiałami niewiadomego pocho
dzenia oraz do których nie załączo
no instrukcji obsługi w języku pol
skim.

(ag)

Drożej 
na basenie
Wzrastają ceny biletów za korzy
stanie z basenu krytego Miejskie
go Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Jarocinie.

Gmina atrakcyjna  
dla inw estora

Już niebawem zagraniczny inwestor uzyska w Warszawie 
kompleksowe informacje o możliwościach inwestycyjnych 

gminy Jarocin - mówi Robert Katmierczak, 
wiceburmistrz Jarocina.

W Jarocinie gościł Paweł Kola
sa, dyrektor Departamentu Współ
pracy Regionalnej Państwowej 
Agencji Inwestycji Zagranicznych. 
Jest to agencja rządowa zajmująca 
się między innymi kojarzeniem za
granicznych inwestorów z gmina
mi. Obecnie agencja analizuje do
tychczasową ofertę inwestycyjną 
Jarocina, zwłaszcza pod kątem 
atrakcyjności dla inwestorów. 
Trwają też prace nad przygotowa
niem oferty inwestycyjnej gminy. 
- Będzie to oferta w dwóch językach, 
zawierająca dane merytoryczne, tak 
by urzędnik agencji w Warszawie 
dysponował takimi informacjami, 
by z czystym sumieniem wskazał 
naszą gminę, jako atrakcyjną dla

danego inwestora zagranicznego 
- mówi Robert Kaźmierczak, wice
burmistrz Jarocina. Oferta będzie 
zawierała nie tylko nieruchomości, 
jakimi dysponuje gmina, ale rów
nież analizę kadr. Inwestor dowie 
się, czy uruchamiając daną fabrykę 
w gminie, będzie miał wykwalifi
kowana kadrę.

Agencja pomoże również w opra- 
cowaniu kierunków polityki pro
mocyjnej gminy. Jak zapewnia wi
ceburmistrz, będzie to usługa bez
płatna. Na zakończenie prac zosta
nie podpisane porozumienie mię
dzy gminą, a Państwową Agencją 
Inwestycji Zagranicznych. Będzie 
to skutkowało włączeniem gminy 
do programu PAIZ. (mat)

Jarocińscy radni ustalili nowe 
ceny za korzystanie z basenu kry
tego Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Jarocinie. Cena bile
tu jednorazowego wzrosła o 20 gr 
a ulgowego o 10 gr. Godzina wy
najęcia pływalni będzie droższa 
o 4 zł. Odpłatność za wynajęcie po
łowy basenu wzrośnie o 3 zł. - Pod
wyżka cen biletów spowodowana 
je s t przede wszystkim wzrostem 
kosztów utrzymania pływalni oraz 
podwyższeniem cen energii elek
trycznej, gazu, wody i środków  
uzdatniania wody - mówi Maciej 
Łączny, dyrektor MOSiR-u w Ja- 
ro c in ie .

(mat)

Ceny za korzystanie z basenu 
krytego MOSiR w Jarocinie

Bilety indywidualne 
wstępu jednorazowego:
a) bilet ulgowy-4,30 zł 

(dotychczas 4,20 zł)
b) bilet normalny - 6,50 zł 

(dotychczas 6,30 zł)
Godzina wynajęcia pływalni: 
a) ulgowa - 78 zł (dotychczas 75 zł)
c) normalna -153 zł (dotychczas 149 zł) 
Godzina wynajęcia połowy pływalni:
a) ulgowa - 45 zł (dotychczas 43 zł)
b) normalna - 89 zł (dotychczas 86 zł) 
Minuta korzystania z solarium - 0,80 zł 
(dotychczas 0,80 zł)

►  JARACZEWO
Aleksandra Nawrocka-radna gminy Jaraczewo, prze- 

mfSĘkp-,. wodnicząca komisji rewizyjnej. Reprezentuje okręg wy- 
borczy nr 3 Góra i Łobzowiec. W wyborach uzyskała 117 

H  głosów. Mieszka w Lobzowcu, ma 46 lat i średnie wy- 
kształcenie. Obecnie jest bezrobotna. Z mężem Janem wy- 

r m  chowują dwoje dzieci: syna Bartosza i córkę Ewę. W wol-
«. m S ___1  nym czasie lubi przeczytać dobrą książkę albo obejrzeć
film. Od czasu do czasu uprawia sport i gra w karty. W swojej miejsco
wości należy do trzech organizacji: LZS, OSP i KGW. W poprzedniej 
kadencji była członkiem zarządu gminy Jaraczewo. W nowo wybranej 
radzie Aleksandra Nawrocka chce pracować nie tylko dla miejscowości, 
które reprezentuje, ale i na rzecz całej gminy. <ann)

► JAROCIN
M aria  S tachow iak została radną Rady Miejskiej 

w Jarocinie z listy Samoobrony. W wyborach poparło ją 
154 wyborców. Startowała w okręgu nr 1. W radzie zasia
da po raz pierwszy. Chce pomagać bezrobotnym, dzieciom 
z rodzin patologicznych oraz kobietom z rodzin dotknię
tych przemocą. Pragnie również dbać o rozwój gminy. 

Maria Stachowiak ma 51 lat. Wykształcenie średnie. 
Jest rencistką. Mieszka w Prusach. Ma córkę i syna, a wolny czas spędza 
z rodziną. Interesuje się polityką.

►  KOTLIN
Teresa Mołecka została wybrana w okręgu wyborczym 

nr 5 w Wyszkach. Uzyskała 80 głosów. W radzie IV ka
dencji radna będzie uczestniczyła w pracacli komisji re- 

| wizyjnej oraz oświatowej.
Teresa Molecka ma 51 lat. Jest bezpartyjna. Z wyksztal- 

j cenią księgowa, przepracowała 32 lata jako referent ds. 
1 kadrowo-płacowych. Obecnie jest rencistką. Od urodze

nia mieszka w Wyszkach, dlatego uważa, że doskonale zna problemy 
wsi. Wychowuje syna Dariusza. Za najważniejsze cele radna uważa: do
kończenie budowy oczyszczalni ścieków, kanalizację wsi, moderniza
cję dróg i chodników, uzupełnienie oświetlenia ulicznego oraz pozyska
nie środków na pomoc najbardziej potrzebującym. Ulubionymi sposoba
mi Teresy Moleckiej na spędzanie wolnego czasu są czytanie i praca 
w przydomowym ogrodzie. (is>

►  NOWE MIASTO
Zofia Kędziora jest radną po raz pierwszy. Rcprezen- 

I  luje okręg nr 1. W w y borach slarlowala / własnego kumi-
B ielu wyborczego; głosowało na nią 190 osób. W radzie 

gminy IV kadencji zasiada w Komisji Ochrony Środowi- 
| B  ska, Rolnictwa i Porządku Publicznego oraz w Komisji 

' yraS Rewizyjnej, której jest wiceprzewodniczącą. Zamierza za- 
-i^JSB B i jąć się sprawami z zakresu ochrony środowiska, chciała

by doprowadzić do założenia chodnika na drodze Boguszyn - Chocicza.
Mieszka w Boguszynie, ma 45 lat, jest mężatką, ma syna i córkę. 

Posiada wykształcenie średnie rolnicze. Wolny czas spędza na uprawia
niu turystyki i sportu. Dużo czyta. <jn)

►  ŻERKÓW
Ireneusz Giel mieszka w Stęgoszy. Funkcję radne

go sprawuje po raz pierwszy. W wyborach startował 
z ramienia Komitetu Wyborczego Wyborców Żerków 
2006 w okręgu wyborczym Stęgosz. Uzyskał 112 gło
sów.

Ma 52 lata. Żonaty. Cztery córki: Urszula, Małgorzata, 
Paulina i Dominika.

Posiada wykształcenie średnie. Jest rolnikiem. Należy do rady sołec
kiej. Za najważniejszy cel pracy w tej kadencji uważa budowę dróg 
i chodników. (ako

POWIAT
Henryk Szymczak - został radnym II kadencji Rady 

Powiatu w Jarocinie. Do rady startował z listy Unii Wiel
kopolan, z okręgu nr 2 Jarocin - wieś. Uzyskał 241 gło
sów.

Ma 48 lat. Wraz z żoną Marią oraz dziećmi - Anią . 
i Mateuszem mieszka w Witaszycach. Ma wykształcenie 
wyższe techniczne.

Był radnym rady powiatu I kadencji. Jego celem na najbliższe cztery 
lata w radzie jest działanie na rzecz powstania w jarocińskim szpitalu 
oddziału dla przewlekle chorych. Ponadto zamierza zająć się promocją 
rolnictwa oraz pozyskiwaniem środków finansowych na rozwój terenów 
wiejskich.

W wolnym czasie chętnie podróżuje. Lubi wypoczywać w sposób 
aktywny. (ag)
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informacje

Opłatek z władzami
Burmistrz Adam Pawlicki i starosta Sławomir Wąsiewski 

złożyli życzenia mieszkańcom gminy i powiatu podczas 
specjalnego koncertu bożonarodzeniowego. 

Podzielili się również opłatkiem z tymi, którzy przyszli 
w niedzielny wieczór do JOK-u. ?;

P r z e k s z t a ł c e n i a  
n a  w i a r ę

Spotkanie odbyło się 22 grud
nia. Rozpoczęło się od występów 
artystycznych. Na scenie repertuar 
kolędowy zaprezentowały: Chór 
Mieszany im. K.T. Barwickiego 
oraz młodzież kształcąca swój głos 
w Jarocińskim Os'rodku Kultury. 
Duże wrażenie na widzach zrobiło 
przedstawienie bożonarodzeniowe 
w wykonaniu uczniów ze Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum w Wil- 
kowyi.

Na zakończenie ponadgodzin
nego koncertu życzenia wszystkim 
obecnym na sali złożyli burmistrz 
Adam Pawlicki i starosta Sławomir 
Wąsiewski. - Zostaliśmy dzisiaj 
wprowadzeni w ten wspaniały na
strój. (...) Z  okazji Swiqt Bożego Na
rodzenia życzę wszystkim państwu _ 
zadowolenia, pomyślności, wszyst- |  
kiego dobrego w życiu osobistym. § 
Życzę, aby wigilijny stół W ' każdym |  
domu otaczała świąteczna i rodzin- « 
na atmosfera, która clioć na chwilę s 
pozwoli nam zapomnieć o proble
mach i troskach życia codziennego

- powiedział starosta. Życzenia w imie
niu nieobecnego księdza probosz
cza Andrzeja Sośniaka złożył ks. 
Grzegorz Stachurski. Podzielił się 
z obecnymi refleksją poświęconą 
świętom Bożego Narodzenia. Póź
niej władze miasta i powiatu po
dzieliły się opłatkiem. Życzenia 
jako pierwsi złożyli najmłodsi i nie
co starsi artyści. (ts)

Jako pierwsi opłatkiem z burmistrzem 
podzielili się młodzi artyści

G R O Z IŁ
strzelił, uciekł

D okończenie ze str. 1
Maria Bączyk poznała Hartma- 

na we Francji. Był od niej dużo star
szy. Wychował się w Polsce, w ro
dzinie zastępczej, potem mieszkał 
w Holandii. O tym, że był najemni
kiem w Ameryce Południowej, do
wiedziała się dopiero po ślubie, któ
ry zawarli dwa lata temu. Po roku 
urodziła im się córeczka. Maria Bą
czyk widziała, że mąż zachowuje 
się dziwnie. Hartman kochał broń. 
W domu miał jej kilka sztuk i lubił 
sobie postrzelać w ogrodzie. Nie
nawidził „kolorowych”. Uwielbiał 
Za to Hitlera. Czasem nawet nosił 
takiego wąsa, jak on. Po kilku mie
siącach od ślubu zaczął się źle od
nosić do żony. Krzyczał na nią, de
nerwował się bez powodu, coraz 
więcej pił. Nie znosił też swoich 
teściów. Maria miała tego dość. 
W marcu tego roku przyjechała do 
Jarocina. Mężowi powiedziała, że 
zostanie tu na święta. Wiedziała jed
nak, że nigdy nie wróci do Francji, 
wniosła sprawę o rozwód. Powie
działa o tym mężowi. I się zaczęło.

Chciał porwać?
Hartman przyjeżdżał do Jaroci

na kilka razy. Nachodził Bączyków. 
Groził, że ich pozabija. Chciał wi
dzieć się ze swoją córką, zabrać ją 
do Francji. Kilka miesięcy temu 
włamał się do domu. Nic nie zgi

nęło. Według Marii Bączyk chciał 
wykraść dziecko, ale nikogo nie 
było w domu, więc porwanie się nie 
udało. Za to sąsiedzi znaleźli poroz
rzucane po całym osiedlu ulotki, na 
których widniało zdjęcie Marii, 
imię, nazwisko, adres i oszczerczy 
tekst. Kobieta o wszystkim powia
domiła policję. Prokuratura jednak 
umorzyła dochodzenie. Nikt nie my
ślał, że groźby okażą się prawdziwe.

Pod ochroną w strachu
W wigilijny poranek żona Hart- 

mana usłyszała krzyki, potem 
strzał. Zbiegła na dół i zobaczyła 
leżącego ojca. Krzyczał, by wezwać 
policję, ale Hartmana już nie było. 
Na szczęście strzał trafił w drzwi, 
zrobił w nich dwucentymetrową 
dziurę. Ojca tylko lekko drasnęło. 
- To była broń śrutowa. Hartman 
miał na nią pozwolenie, ale tylkó 
we Francji. Do Polski nie mógł jej 
przywozić - mówi podinspektor Je
rzy Krystkowiak, zastępca ko
mendanta jarocińskiej policji. Nie 
mógł. ale przywiózł. Marka Hart
mana szuka policja. Prokuratura 
zarzuca mu usiłowanie zabójstwa. 
Rodzina Bączyków żyje w stra
chu. Strzeże jej policja, ale nie 
wiadomo, kiedy napastnik wróci.

(refb)
Imiona, nazwiska oraz niektóre 

fakty zostały zmienione

Skąd mamy mieć pewność, że będzie tak, ja k  twierdzi obecna władza, jeśli nie idą 
za tym żadne dokumenty? - pytali radni opozycji podczas debaty na temat przekształceń 

Komunalnego Zakładu Budżetowego i Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Jarocinie. Odpowiedź burmistrza była krótka. - Jeśli ktoś je st wierzący, to musi

przyjąć na wiarę.

W gminie Jarocin rozpoczął 
się proces kompleksowych prze
kształceń jednostek komunalnych. 
Na pierwszy ogień poszedł Miej
ski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Jarocinie, który został prze
kształcony w jednoosobową spół
kę gminy z o.o.

Zaś 1 stycznia rozpocznie się li
kwidacja Komunalnego Zakładu 
Budżetowego, który do marca ma 
zostać przekształcony w spółkę 
z o.o. Mienie zlikwidowanego za
kładu zostanie wniesione w formie 
aportu rzeczowego do gminnych 
spółek z ograniczoną odpowiedzial
nością. Zdaniem nowych władz sa
morządowych wpłynie to na popra
wę efektywności gospodarowania 
majątkiem gminnym i czytelność 
w przepływach finansowych po
wstającego podmiotu prawnego. 
W przypadku MOSiR-u pozwoli 
też na dokonanie inwestycji moder
nizacyjnych.

Przekształcenia zakładów bu
dżetowych wywołały prawdziwą 
burzę wśród jarocińskich radnych.

- Proponujemy przekształcić 
Komunalny Zakład Budżetowy i Miej
ski Ośrodek Sportu i Rekreacji w spółki 
prawa handlowego. Ta forma dys
ponowania majątkiem gminnym bę
dzie bardziej efektywna - powie
dział Witosław Gibasiewicz, wice
burmistrz Jarocina, zwracając się do 
radnych. I to wystarczyło, by wy
wołać wśród radnych opozycji, 
prawdziwą burzę. - Uzasadnienie 
tak ważnych zmian, jakimi są prze
kształcenia, jest, delikatnie mówiąc, 
niewystarczające. Mówiliśmy już  
o tym na posiedzeniach komisji 
- mówił Marian Michalak, radny 
SLD. Domagał się również przed
stawienia konkretnych informacji 
dotyczących zasad funkcjonowania 
zakładów po przekształceniu oraz 
analizy kosztów i ich wpływu na 
świadczone usługi. Radni opozycji 
byli oburzeni zamiarem wprowa
dzenia przekształceń bez wcze
śniejszych analiz i dyskusji. Zażą
dali wyjaśnień. - Podjęcie uchwał 
w sprawie przekształceń powoduje 
jedynie rozpoczęcie procesu, który 
przesądza tylko, iż dotychczasowa 
forma organizacyjna KZB będzie 
zmieniona. Natomiast, jaka część 
majątku gminnego trafi do nowo 
powołanych podmiotów, a jaka bę
dzie zarządzana przez gminę, będzie 
dyskutowana na radzie - mówił Wi
tosław Gibasiewicz. Adam Pawlic
ki, burmistrz Jarocina przekonywał 
radę. że przekształcenia wpłyną po
zytywnie na gospodarkę mieszka
niową gminy. - Zmiana podmiotów

komunalnych na spółki prawa han
dlowego spowoduje przyspieszenie 
budownictwu wielorodzinnego. Po
w o li też na sprawiedliwe i rozsąd
ne gospodarzenie majątkiem gmin
nym. W mieszkaniach komunalnych 
nie zawsze mieszkają biedni. Dla
czego więc mamy dotować boga
tych? Po przekształceniu zakładu to 
się zmieni - mówił Adam Pawlicki.

Andrzej Weber, radny SLD 
przytoczył fragment uzasadnienia 
uchwały w sprawie przekształceń, 
w którym rządzący powołują się na 
ogólną koncepcję funkcjonowania 
gminy. Zarzucił burmistrzowi, że 
jego projekt nie jest poparty żadny
mi wyliczeniami. - (...) to, co mówi 
pan Pawlicki, musimy przyjąć na 
wiarę, gdyż są to tyj ko twierdzenia 
pana burmistrza. Skąd mamy mieć 
pewność, że będzie tak, jak twier
dzi obecna władza, jeśli nie idą za 
tym żadne dokumenty - mówił rad
ny. Odpowiedź burmistrza była 
krótka. - Jeśli ktoś jest wierzący, to 
musi przyjąć na wiarę - powiedział. 
Opozycja nie dawała jednak za 
wygraną. - KZB to nie tyjko miesz
kania, ale to też zarządzanie targo
wiskiem, wysypiskiem, cmentarzem. 
Jest to więc majątek o wartości księ
gowej 114 milionów złotych i tu nie 
można przyjmować niczego na wia
rę - mówił Ryszard Kołodziej, rad
ny PSL. Do dyskusji włączył się 
przewodniczący rady Stanisław 
Martuzalski stwierdzając, że w po
dobny sposób przekształcano Za
kład Komunikacji Miejskiej w Ja
rocińskie Linie Autobusowe. - Wte
dy nam jako opozycji też nikt nie 
mówił o skutkach przekształceń. Nie 
rozumiem więc, dlaczego można 
podchodzić do tego samego proble
mu tyjko z innej strony stołu - mówił 
przewodniczący rady.

- Zmiana burmistrza i władzy 
w> gminie wywołana jest tym, że po
przedni styl rządzenia nie podobał 
się wyborcom. Więc nie róbmy tych 
samych błędów. Najpierw dowody, 
symulacje, analizy, a później kon
kretne decyzje. Po co się spieszyć 
- apelował Maciej Kostka, radny PSL.

- Zanim doszło do likwidacji 
ZKM i przekształcenia go w JLA

wszyscy radni zapoznali się z ana
lizą danego zagadnienia. Rozma
wialiśmy też Z załogą zakładu - mówił 
Ryszard Kołodziej.

- Ale zmiany, jakie proponuje
my przygotował właśnie Tomasz 
Wawrocki, dyrektor KZB - wyja
śniał wiceburmistrz.

- Skoro jest to propozycja dyrek
tora, to dlaczego rada nie dostała 
analizy przekształceń i symulacji 
kosztowy jakie to za sobą pociągnie 
- pytał Edward Waloszczyk, radny Ja
rocińskiego Forum Gospodarczego.

- Burmistrz został wybrany w wy
borach powszechnych n> pierwszej 
turze. My, rada, jako ciało dorad
cze musimy dać mu możliwość wy- 
kazania się. Apeluję w imieniu 
klubu radnych Teraz Jarocin o przy
jęcie uchwał w sprawie przekształ
ceń - mówił Janusz Wojtczak, rad
ny Teraz Jarocin.

- Rada nie jest organem dorad
czym burmistrza. Chyba co do tego 
nie ma żadnych wątpliwości - pro
stował Andrzej Weber, radny SLD.

- Kto będzie realizował zadania 
gm iny w> zakresie sportu i p o 
wszechności rekreacji ja k  prze
kształcimy MOSiR w jednoosobową 
spółkę gminy? - pytał Marian Mi
chalak, radny SLD.

- Różnica będzie tylko taka, że 
teraz MOSiR otrzymuje dotacje 
z gminy, a po przekształceniu spół
ka będzie świadczyła konkretną 
usługę za konkretne pieniądze. 
Obowiązkiem burmistrza będzie za
bezpieczenie funkcjonowania pod
miotu w takim zakresie jak obecnie, 
a docelowo w jeszcze większym -wy
jaśniał Robert Kaźmierczak, wice
burmistrz Jarocina.

Uchwałę w sprawie likwidacji 
KZB w Jarocinie poparło 10 rad
nych, przeciw było 8, radny Zbi
gniew Białous (Unia Wielkopolan) 
wstrzymał się od głosu. Za prze
kształceniem MOSiR-u w jedno
osobową spółkę gminy głosowało 
12 radnych, przeciw było 6, radny 
Edward Waloszczyk (JFG) wstrzy
mał się od głosu.

Szerzej o przekształceniach bę
dziemy pisać w kolejnych nume
rach „Gazety”. tman

ogłoszenie

• APARATY, FILMY, BATERIE, TORBY 
•ALBUMY, RAMKI
• PIECZĄTKI

• WYWOŁYWANIE FILMÓW I ODBITEK
• CYFROWE ZDJĘCIA PASZPORTOWE,

LEGITYMACYJNE,DOWODOWE b d - Z U U  J a r o c in
•USŁUGIKSERO u!. Poznańska 2

tel. (0 6 2 )  74? 62  42
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i n f o r m a c j e

kronika policyjna

f l  kradzieże i włamania W nocy z 2 1 na 22 grudnia w Wilkowyi wiamano 
się do sklepu spożywczego GS. Skradziono artykuły spożywcze, 
słodycze, papierosy.

22 grudnia w Jarocinie na ul. Sportowej włamano się do 
„malucha”, skąd skradziono półkę z głośnikami „PIONEER” 
wartości 400 zł.

23 grudnia na terenie kopalni żwiru w Witaszycach z koparki 
skradziono węże hydrauliczne wartości 1 tys. zł na szkodę Cerabudu 
Krotoszyn.

W nocy z 24 na 25 grudnia w Jarocinie na ul. Moniuszki dokonano 
włamania do sklepu GS. Po wybiciu szyby i przecięciu krat sprawcy 
skradli artykuły spożywcze, chemiczne, papierosy i alkohol.

B  wypadek 24 grudnia w Jarocinie na ul. Wojska Polskiego kierujący 
samochodem MAN Adam Ś. potrącił rowerzystkę - mieszkankę 
Jarocina. Pokrzywdzona doznała ogólnych obrażeń ciała.

B  pijani kierowcy 21 grudnia patrol policji zatrzymał w Kotlinie na 
ul. Poznańskiej zatrzymał Stanisława H„ mieszkańca Tomaszowa 
Mazowieckiego, który kierował kamazem. Po badaniu alkomatem 
okazało się, że mężczyzna ma 2,4 promila alkoholu w wydychanym 
powietrzu.

23 grudnia w Jarocinie na ul. św. Ducha policja zatrzymała 
Przemysława D.. mieszkańca Goliny, który kierował samochodem 
Citroen w stanie nietrzeźwości - miał 1,63 promila alkoholu w wydychanym 
powietrzu.

Tego samego dnia na ul. Hallera w Jarocinie zatrzymano rowerzystę 
Karola S., mieszkańca Witaszyc. Mężczyzna miał 2,39 promila 
alkoholu w wydychanym powietrzu.

B  mandaty W dniach 20-26 grudnia funkcjonariusze Referatu Ruchu 
Drogowego KPP w Jarocinie nałożyli 33 mandaty na łączną sumę 
3.750 zl. Najwyższe mandaty karne, w wysokości 300 zł, zapłaciło 
trzech kierowców za przekroczenie prędkości.

 ̂ G*»>

Informacji’ pochodził z Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie.

r y n e k  p r a c y

27 g ru d n ia  w ja ro c iń sk im  
urzędzie pracy zarejestrowanych 
było 7.071 bezrobotnych. W cią
gu tygodnia zarejestrowało się 66 
osób. Spośród 7 wyrejestrowanych. 
2 podjęły pracę.

Powiatowy Urząd Pracy w Ja
rocinie dysponuje ofertami zatrud
nienia dla rzeźnika ze znajomością 
j. niemieckiego, fryzjera damsko- 
męskiego. kierowcy kat. C+E. tech
nika budowlanego z uprawnienia
mi, spawacza z uprawnieniami, ślu- 
sarza-montera, ślusarza, elektro
montera zakładowego, farmaceuty

ze stażem, technika farmaceutyczne
go ze stażem, pielęgniarki, szwacz- 
ki-klejarza.

Oferty stażu dla absolwentów 
2002 r. do pracy w drukarni jako: 
grafik komputerowy (ze znajomo
ścią Corel Draw), offsecista i przed
stawiciel handlowy. Potrzebny jest 
także stażysta - sprzedawca w han
dlu detalicznym.

Oferty pracy można znaleźć 
także w internecie pod adresami: 
h ttp ://w w w .praca.gov .p l/P U P , 
h ttp://pow iat-jarocinski.pl/pra- 
ca/pfert.php

W  84. rocznicę wybuchu 
Powstania W ielkopolskiego, 
władze miejskie oraz kombatanci 
i harcerze złożyli w iązanki kwiatów 
pod Pom nikiem  Niepodległości 
na cm entarzu parafialnym  
w  Jarocinie

kronika strażacka' ■ " 1

20 grudnia w kominie domu przy ul. Polnej zapaliły się sadze. Na 
miejsce przyjechały dwa zastępy strażaków z komendy powiatowej PSP. 
Oczyścili komin w ciągu godziny.

27 grudnia na trasie Jarocin - Wola Książęca zapalił się w trakcie 
jazdy „maluch”. Straż pożarna ugasiła pożar, który prawdopodobnie 
powstał z powodu pęknięcia wężyka paliwowego w komorze silnika. 
W bagażniku znajdował się kanister z benzyną, na szczęście szybko zo
stał stamtąd przeniesiony na bezpieczną odległość. Nikomu nic się nie 
stało.

Święta Bożego Narodzenia minęły strażakom bardzo spokojnie. Nie 
zgłoszono żadnego pożaru, wypadku czy innych zagrożeń na trenie po
wiatu jarocińskiego.

<j»)

Informacje pochodzą Z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Po
żarnej w Jarocinie.

Orkiestra w Kotlinie 
po raz trzeci

W Kotlinie zarejestrowany zo
stał samodzielny sztab Wielkiej Or
kiestry Świątecznej Pomocy. Orga
nizacją akcji zajmować będzie się 
Czesław Nawrot. W niedzielę 12 
stycznia podczas XI Finału Wiel
kiej Orkiestry Świątecznej Pomo
cy na terenie gminy Kotlin będzie 
prowadzona kwesta uliczna. Zbiór
kę funduszy w godzinach od 7.30 
do 17.00 będzie prowadziło 20

wolontariuszy - uczniów gimna
zjów i szkół średnich. O 18.00 na 
sali Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Kotlinie odbędzie się licytacja 
przedmiotów przekazanych przez 
mieszkańców gminy i Jurka Owsia
ka. Do północy można będzie- ba
wić się przy muzyce w wykonaniu 
zespołu „Delux” . Wstęp na impre
zę jest bezpłatny.

(Isl

i m p r e z y  w y d a r z e n i a  a k c j e  
► Koncert kolęd w Jaraczewie

5 stycznia na jaraczewskim rynku odbędzie się koncert kolęd. Począ
tek o godz. 18.00. Program przygotowuje Gminny Ośrodek Kultury 
w Jaraczewie.

► Spotkanie Sybiraków
Koło Sybiraków w Jarocinie organizuje w czwartek 9 stycznia spo

tkanie opłatkowe dla członków i sympatyków organizacji. Uroczystość 
poprzedzi msza św. o godz. 9.30 w kaplicy Matki Bożej Częstochowskiej 
w kościele Chrystusa Króla. Później odbędzie się „opłatek” w Domu 
Dziennego Pobytu (ul. T. Kościuszki).

► Koncert na cześć Moniuszki
Ponad 100 wykonawców - solistów, chórzystów i tancerzy pojawi się 

na scenie Jarocińskiego Ośrodka Kultury podczas koncertu „Vivat Pan 
Moniuszko!”. Okazją do przypomnienia twórczości polskiego kompozy
tora jest 130. rocznica jego śmierci. Koncert odbędzie się w 10 stycznia. 
Występy w sali widowiskowej JOK-u rozpoczną się o godz. 17.00. W pro
gramie oprócz pieśni i tańców znajdą się również fragmenty wspomnień 
z życia Stanisława Moniuszki oraz listów kompozytora do żony i przyja
ciół. Głównym organizatorem i pomysłodawcą wieczoru zatytułowane
go „Vivat Pan Moniuszko!” jest Izabela Skrzypek - dyrektor Państwowej 
Szkoły Muzycznej I stopnia w Jarocinie. Wstęp na koncert jest bezpłat
ny.

► Na Panoramę Racławicką do Wrocławia
Wycieczkę do Wrocławia połączoną ze zwiedzaniem Panoramy Ra

cławickiej organizuje dla swych członków i sympatyków jarociński od
dział PZERil. Wyjazd odbędzie się 16 stycznia 2003 roku i rozpocznie 
się od zwiedzenia Panoramy Racławickiej. Później uczestnicy wycieczki 
zobaczą zbiory jedynego w kraju Muzeum Poczty i Telekomunikacji oraz 
Muzeum Archidiecezjalnego. W programie przewidziano m.in. zwiedza
nie XI V-wiecznego kościoła NMP na Piasku oraz rynku z gotyckim ratu
szem zrekonstruowanym po II wojnie światowej. Koszt wyjazdu wynosi 
49 zl dla członków związku i 53 zł dla osób niezrzeszonych. Zapisy przyj
muje biuro PZERil (ul. Kościuszki 15a) w każdy wtorek i piątek w go
dzinach 9.00-12.00.

Policyjny telefon zaufania
- do Komendy Powiatowej Policji 
w Jarocinie 747-22-41
- do Wojewódzkiej Komendy Policji 
w P o zn an iu  0 -8 0 0 /1 3 0 -3 3 4  
(bezpłatny).

W Jarocinie 747-15-22. Ośro
dek Terapii Uzależnień, ul. Ko
ściuszki 18, czynny od poniedział
ku do piątku w godz. 8.30 - 20.00. 
Punkt interwencji kryzysowej dla 
ofiar przemocy czynny w czwartki 
w godz. 17.00-20.00.

W Żerkowie 740-38-93. Punkt 
konsultacyjny dla osób z proble
mem alkoholowym oraz członków 
ich rodzin czynny jest w środy od 
godz. 17.00 do 19.00, w ośrodku 
profilaktyki, socjoterapii i rehabili
tacji, ul. Jarocińska 35.

W J a ra c z e w ie  740-80-13, 
czynny w pierwszy i trzeci wtorek 
miesiąca w godz. 17.00 - 18.00. 
Punkt konsultacyjny, który pro
wadzi zajęcia terapeutyczne dla 
osób z problemem alkoholowym 
i członków ich rodzin, czynny jest 
w tych samych dniach i godzinach 
w ośrodku zdrowia w Jaraczewie.

W Rusku 740-00-04 czynny 
w drugi i czwarty czwartek mie
siąca w godz. 17.00 - 18.00. Punkt 
konsultacyjny, który prowadzi zajęcia 
terapeutyczne dla osób z problemem 
alkoholowym i członków ich ro
dzin, czynny jest w tych samych 
dniach i godzinach w ośrodku zdro
wia w Rusku.

Od 30 grudnia do 5 stycznia
dyżur w godz. 20.00-23.00 oraz po
gotowie pracy w godz. 23.00-8.00 
pełni apteka „Witaminka” (Jarocin, 
ul. Wrocławska 9, tel. 747-82-58).

W Nowy Rok dyżur w godz. 
9.00 - 23.00 pełnić będzie tylko 
apteka Witaminka. W najbliższą 
niedzielę (5.1) czynne będą: w godz.
9.00- 14.00 apteka „Św. M arcin” 
(Jarocin, Rynek 13, tel. 747-26-56), 
od 17.(X) do 20.00 - apteka „Pod Ze
garem” (Rynek 14. tel. 747-27-16) 
oraz dyżurująca Witaminka w godz.
14.00- 23.00.

dyżur stom oto log icznyR gS JI

4 stycznia sobotni dyżur stoma
tologiczny w godz. 8.00-12.00 peł
ni B arbara Kaspcrska-Michalska
(Witaszyce, ul. Ceglana 5a, tel. 740- 
13-94). Podczas dyżuru udzielana 
jest bezpłatna pomoc doraźna. Sto
matolog przyjmuje w ramach umo
wy z Wielkopolską Regionalną 
Kasą Chorych.

W każdy pierwszy poniedziałek 
miesiąca, przy ul. Kościuszki 18 ! 
(Centrum Profilaktyki i Terapii 
Uzależnień) odbywają się o godz. i 
11.00 spotkania Klubu Przyjaciół 
Kobiet po Mastektomii „Amazon
ka” w Jarocinie. Telefon kontakto
wy 747-13-85.

www.gj.com.pl4 Gazeta Jarocińska 1 (638) 3 stycznia 2003

http://www.praca.gov.pl/PUP
http://powiat-jarocinski.pl/pra-ca/pfert.php
http://powiat-jarocinski.pl/pra-ca/pfert.php
http://www.gj.com.pl


i n f o r m a c j e

ARKUJESZ 
i NIE PŁACISZ

W piątek 27 grudnia zaklejano tablice informujące o strefie ograniczonego postoju w mieście

D okończenie  ze str. 1
Wskazywał też na konieczność 

rozwiązania kompleksowych zmian 
w reorganizacji ruchu w śródmie
ściu. - Zawieszenie opłat w strefie, 
bez zmian w mchu, spowoduje za
korkowanie centrum miasta. Nie
wielu będzie mogło przejechać sa
mochodem, a zaparkować chyba 
nikt - mówił radny. Już samo uza
sadnienie uchwały wywołało sprze
ciw radnych opozycji. - Jeśli się pi
sze, że likwidacja strefy wydaje się 
być uzasadniona, to trzeba się zde
cydować, albo nam się wydaje albo 
jesteśmy pewni - mówił Andrzej We
ber, radny SLD.

Wątpliwości co do opłacalności 
strefy wyraził Adam Pawlicki, bur
mistrz Jarocina. - Z moich analiz 
wynika, ze strefa przynosi tylko nie
wielkie zyski - mówił. Radny Ma
ciej Kostka z PSL chciał się dowie
dzieć, kiedy wprowadzona zostanie 
zmiana w organizacji ruchu w śród
mieściu. - Za około trzy miesiące 
- wyjaśniał Adam Pawlicki.

Zdaniem Edwarda Waloszczy- 
ka, radnego Jarocińskiego Forum 
Goposdarczego, likwidacja strefy 
powinna iść w parze ze zmianą ru
chu w śródmieściu. Wnioskował 
też, by postawiono znak zakazu 
postoju i zatrzymywania się na od
cinku ulicy Paderewskiego po pra
wej stronie od ulicy Wrocławskiej 
do Kościuszki od poniedziałku do 
soboty włącznie. - Ta ulica bowiem 
na dzień dzisiejszy jest nieprzejezd
na i po zniesieniu strefy będzie jesz
cze gorzej - tłumaczył radny. Wnio
sek ten trafi, zgodnie z procedurą 
do zarządcy dróg, czyli do staro
stwa.

Decyzją radnych zawieszono 
pobieranie opłat za parkowanie 
pojazdów w strefie. Przestała ona 
obowiązywać w momencie podję
cia uchwały, a więc od 23 grudnia

(w praktyce strefę zawieszono od 
piątku 27 grudnia, bowiem wcze
śniej przypadały: Wigilia i święta). 
Za uchwałą głosowało 10 radnych, 
przeciw było 5, a 2 (Maciej Kostka 
i Edward Waloszczyk) wstrzymało 
się od głosu.

Pomimo zawieszenia strefy, 
w piątek 27 grudnia w punktach 
handlowych nadal sprzedawano 
karty postojowe. (mat)

Roczne dochody strefy wynoszą 
szacunkowo 130 tys. zt. Miesięcz
ny koszt utrzymania strefy wynosi 
około 6 tys. zł. Cztery osoby z ob
sługi technicznej strefy nie stracą 
pracy, gdyż strefa została zawieszo
na tymczasowo, do momentu reor
ganizacji ruchu w śródmieściu. Pra
cownicy zostaną przesunięci do 
prac na wysypisku śm ieci i na 
cmentarzu - mówi Tom asz W awroc- 
ki, d yrektor Z ak ła d u  G ospo dark i 
M ieszkaniow ej w  Jarocinie.

Karty postojowe kupiliśmy w piątek 27 grudnia między 11.00 a 12.00
t$»kn
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Nie poradzili 
sobie ze strefą

Rozmowa z ADAMEM PAWLICKIM - burmistrzem Jarocina 
i ROBERTEM KA ŹMIER CZA KI EM  

- wiceburmistrzem Jarocina

Dlaczego uchwała w sprawie 
zawieszenia opłat za parkowanie 
w strefie ograniczonego postoju 
w Jarocinie zaczęła obowiązywać 
w momencie podjęcia jej na se
sji?

Adam Pawlicki - burmistrz 
Jarocina: Obiecaliśmy naszym 
wyborcom, że strefa zostanie za
wieszona i chcieliśmy jak najwcze
śniej dotrzymać danego słowa.

Przecież można było zawiesić 
strefę np. od stycznia. Dzięki 
temu Zakład Gospodarki Miesz
kaniowej miałby czas na zawie
szenie strefy. Stało się jednak tak, 
że 27 grudnia, kiedy strefa już nie 
obowiązywała, można było kupić 
w punktach handlowych karty 
postoju. Również dopiero w pią
tek zaklejane były tablice infor
mujące o strefie.

Robert Kaźmierczak - wice
burm istrz Jarocina: Byliśmy 
przekonani, że ZGM poradzi sobie

z zawieszeniem strefy bardzo szyb
ko i sprawnie. Niestety pomyliliśmy 
się. Okazało się, że zakład jest 
mniej wydolny niż myśleliśmy. 
Chciałbym jednak zaznaczyć, że we 
wczesnych godzinach popołudnio
wych w piątek 27 grudnia karty zo
stały wycofane ze sprzedaży.

A.P.: Wystarczyłoby, żeby czte
ry osoby z obsługi technicznej stre
fy obeszły punkty sprzedaży i nie 
byłoby problemu.

Czy wobec tego wyciągniecie 
konsekwencje wobec dyrektora 
ZGM?

A.P.: Jeżeli będą skargi od 
mieszkańców, to tak.

A co, jeśli zgłoszą się osoby, 
które 27 grudnia wykupiły karty 
postoju, gdyż nie wiedziały, że nie 
ma już strefy. Czy otrzymają 
zwrot pieniędzy?

A.P.: Jeśli będzie to wynik za
niedbania ze strony ZGM, to tak. 
Rozmawiała AGNIESZKA MATUSIAK

N o w e  M i a s t o

Poczta niczym bombonierka
Po czteromiesięcznym remoncie oddano do użytku 

gruntownie odnowioną pocztę tt’ Nowym Mieście. Jest 
to teraz jeden z ładniejszych obiektów  te gminie.

Remont mocno już zniszczonej 
poczty rozpoczął się w połowie 
sierpnia, a zakończył w grudniu, tuż 
przed świętami. W tym czasie grun
townie odnowiono całą elewację 
zewnętrzną, wymieniono dach i okna. 
Przebudowano i zmieniono wejście

Aleksander Podemski, podziwiając 
odnowione wnętrza. Świeżo wy
remontowany budynek, utrzymany 
w tonacji żółto-niebieskiej podzi
wiała także Katarzyna Nowak, dy
rektor naczelny Rejonowego Urzę
du Poczty w Poznaniu.

ciągu czterech miesięcy gruntownie
oi howiono całą elewację zewnętrzną, 

wymieniono ciuch i okna

Klientów obsługują trzy asystentki |

P O C Z T A  W  P O L S K A

oraz całe wnętrze poczty. Znalazło 
się również stanowisko do obsługi 
klientów niepełnosprawnych. Ca
łość robót kosztowała około 320 
tys. zł. Generalnym wykonawcą był 
Zakład Ogólnobudowlany Mariana 
Janickiego w Cielczy.

- Obiekt, który tu był, przedsta
wiał ruinę. Dzisiaj mamy piękną 
bombonierkę, a warunki wręcz cu
kierkowe - cieszyła się Krystyna 
Cechm ann, naczelnik  obwodu 
poczty w Środzie Wlkp. Podzięko
wała wójtowi za tymczasowe udo
stępnienie pomieszczeń w urzędzie 
na działalność poczty. - Wpadnę 
chyba w kompleksy - żartował wójt

Niemal komfortowe warunki 
pracy w nowej poczcie znalazło 
sześciu listonoszy, trzy asystentki 
oraz naczelnik. - Obiekt remonto
wany był długo, ale warto było cze
kać - stwierdził Andrzej Pawelczyk, 
naczelnik poczty w Nowym Mie
ście. Na koniec ks. proboszcz Tade
usz Lorek poświęcił wnętrza, a przed
stawicielki poczty i wójt wspólnie 
dokonali przecięcia wstęgi.

Oficjalne otwarcie wyremonto
wanego budynku poczty odbyło się 
w przeddzień Wigilii o godz. 10.00. 
Pierwsza klientka, która przekro
czyła próg nowego obiektu, otrzy
mała kwiatek. (j«)
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Na koniec roku...

Czy ta orkiestra zagra dłużej?
Na miniony rok trzeba przede 

wszystkim patrzeć przez pryzmat 
wyborów samorządowych. Paź
dziernikowa elekcja przyniosła 
w Jarocinie rewolucyjną wręcz 
zmianę w samorządach - tak gmin
nym, jak i powiatowym. Rządząca 
przez ostatnie cztery lata koalicja 
SLD - PSL otrzymała bardzo surową 
ocenę wyborców. Wyniki wyborów 
można uznać za całkowitą klęskę, 
tak lewicy, jak i partii chłopskiej. Nie 
wynikało to z jakiejś szczególnej 
niechęci elektoratu do programów 
tych ugrupowań, ale przede wszyst
kim z negatywnej oceny pracy sa
morządów, na czele których stali 
Marian Michalak i Adam Kołodziej.

Tonący Jarocin

Jarocin pod rządami lewicowej 
koalicji stawał się powoli jednym 
z wielu niewielkich miast, w któ
rych indolencja rządzących wspie
rała narastający marazm. Niezwy
kle wysokie bezrobocie oraz pa
sywne zarządzanie strukturami 
miejskimi i powiatowymi stały się 
normą, której zdawał się sprzyjać 
samorząd. Zabrakło wizji, bezpie
czeństwa i odrobiny szaleństwa, 
które połączone razem mogłyby 
tworzyć swoistą mieszankę napę
dzającą rozwój. Taka przecież jest 
najprostsza recepta pchająca do 
przodu jednostki, niewielkie grupy, 
lokalne społeczności, całe narody. 
Wielkopolanie, do których bez
sprzecznie zaliczają się mieszkań
cy Ziemi Jarocińskiej, mają bardzo 
rozbudowane poczucie własnej war
tości. Nie bez przyczyny. Wszak to 
my toczyliśmy Najdłuższą Wojnę 
Nowoczesnej Europy, a ta Ziemia 
wydała tak wielu wspaniałych, cha
ryzmatycznych i odpowiedzialnych 
przywódców, tytanów pracy orga
nicznej. będących jednocześnie no
sicielami nowej myśli, wykraczają
cych daleko ponad przeciętność. 
Dlatego też nie potrafimy także dzi
siaj zaakceptować prostego braku 
profesjonalizmu, cwaniactwa, kłam
stwa - również w życiu publicznym, 
braku przygotowania często skrywa
nego za kurtyną frazesów, tłumacze
nia się niemożliwością rozwiązania 
problemu czy też zwyczajnego lek
ceważenia potrzeb ludzkich.

Poprzednia ekipa rządząca Jaro
cinem przez cztery lata sprawowała 
rządy tak, jakby z góry założono, że 
potrwa to tylko jedną kadencję. Wy
daje się, że stosowano znaną metodę 
spalonej ziemi - po nas nic, choćby... 
Efekt jest taki, że można odnieść wra
żenie, iż Jarocin tonie. Jak Titanic. 
Niestety, orkiestra nie grała, bo jesz
cze wcześniej, decyzją samorządu 
pod przywództwem Pawia Jachow- 
skiego, skasowano festiwal.

Odpowiedzialność

Sprawowanie władzy w jakim
kolwiek wymiarze z reguły niesie 
za sobą odpowiedzialność za popeł

nione czyny. Niestety, jak mówi 
przysłowie, od każdej reguły są 
wyjątki. Bezsprzecznie do takich 
wyjątków zalicza się samorząd. Tak 
naprawdę, po wszystkich dotych
czasowych kadencjach burm i
strzów jarocińskich zabrakło rzetel
nego rachunku dokonań, uzyskania 
swoistego absolutorium za czas 
sprawowania najbardziej odpowie
dzialnej funkcji. W tym samym 
stopniu dotyczy to władz powiatu, 
który przywrócono w roku 1998. 
Okazuje się, że można źle rządzić, 
ale konsekwencji z tego tytułu nie 
ma żadnych. I naprawdę nieważne 
są kolejne absolutoria udzielane co 
roku przez koalicyjną większość 
w radzie. Liczy się końcowy efekt, 
a ten w przypadku naszej Małej Oj
czyzny jest fatalny.

Przykłady? Pisaliśmy o nich 
szeroko w „Gazecie". Ot, pierwszy 
z brzegu to „świetny” interes na 
gruntach oddanych w dzierżawę 
spółce TALGO. Gmina straciła na 
tym kilkaset tysięcy złotych. Czy 
ktoś zarobił? Na pewno TALGO, 
o innych nie wiem. 1 jeszcze jeden 
przykład. Kanalizowanie obszarów 
wiejskich gminy bez udziału pienię
dzy z Unii Europejskiej. Zapłacimy 
dwadzieścia trzy miliony złotych - 
z własnej kieszeni. A nie musieli
śmy. Dalej? Inwestycje, na które 
nas nie stać, a które zaczęto reali
zować. Choćby sala gimnastyczna 
przy „dwójce” - potrzebna, bez wąt
pienia, ale nie ma na nią pieniędzy. 
Rozdmuchana administracja, kiep
ska sieć szkól, drogi w dramatycz
nym stanie, niewydolne zakłady 
budżetowe...

Zadłużenie gminy Jarocin na 
koniec roku 2002 wyniesie prawie 
13,5 miliona złotych. W roku nad
chodzącym będziemy musieli spła
cić około sześciu milionów. Na ta
kie zobowiązania raczej pieniędzy 
zabraknie w budżecie. Pewnie bę
dziemy musieli zaciągnąć kolejne 
kredyty.

Tratwa ratunkowa?

Czy na te wszystkie bolączki 
jest lekarstwo? Wyborcy orzekli, 
że jest i dali potężny kredyt za
ufania ekipie Adama Pawlickiego. 
Zastanawiające jest to, czy mło
dzi ludzie, którzy przejęli władzę 
w Jarocinie, zdają sobie z tego 
sprawę. W opinii społecznej sta
nowią swoistą tratwę ratunkową. 
Nadzieje związane z nowymi wła
dzami są tak wielkie, że tak na
prawdę nowa ekipa nie ma czasu 
na zastanawianie się. Droga zosta
ła podana w deklaracjach wybor
czych. Teraz przyszedł czas na re
alizację obietnic. Mieszkańcy na
prawdę liczą na swoisty cud - go
spodarczy, kulturalny, w jakości 
zarządzania w spólnym  m ająt
kiem. Czy tak się stanie? Nikt nie 
zna odpowiedzi na tak postawio
ne pytanie. Zapewne większość 
liczy na powodzenie nowo wybra

nej ekipy. To ma być nie tylko 
sukces tych ludzi, którzy stoją 
u steru, ale przede wszystkim ca
łej lokalnej społeczności. Pozosta
je jednakże pytanie, czy potrafią 
to zrobić?

Sytuacja gminy i powiatu nie 
jest godna pozazdroszczenia. Po
zostały znaczące zobowiązania po 
poprzednich władzach. O pienią
dze wołają szpital, szkoły, stowa
rzyszenia działające na polu kul
tury, opieka społeczna. Wszyscy. 
Co więcej, nikt nie deklaruje, że 
nagle skądś znajdą się nowe środ
ki. Czy jest więc szansa, że nowe 
w ładze sam orządow e potrafią 
zmierzyć się z taką arcytrudną sy
tuacją i wyzwolić społeczną ener
gię do wspólnego osiągnięcia suk
cesu na miarę aspiracji i oczeki
wań? Bezsprzecznie jest to wyzwa
nie dla Pawlickiego, Wąsiewskie- 
go i ich współpracowników. Jeże
li potrafią to zrobić, będziemy mie
li do czynienia z sytuacją nie
zwykłą dla Jarocina - i burmistrz, 
i starosta pozostaną na swych sta
nowiskach dłużej niż przez jedną 
kadencję.

Ciekawe, czy ta orkiestra zagra 
dłużej?

PIOTR PIOTROWICZ

pl
W ójt - m inistrant

Aleksander Podemski, wójt gmi
ny Nowe Miasto wcieli! się w nową, 
zupełnie inną od dotychczas pełnio
nej, rolę. Podczas otwarcia nowo 
wyremontowanej poczty, tuż przed 
aktem poświęcenia dokonanym 
przez proboszcza, wójt odczytał 
fragment ewangelii. Musiał zastąpić 
nieobecnego ministranta? A może 
następnym razem i ksiądz pro
boszcz będzie niepotrzebny - w ca
łości zastąpi go wójt?

Groźna dziura
Podczas ostatniej sesji bur

mistrz Żerkowa, Janusz Jajczyk 
mówił o trudnej sytuacji finansowej 
gminy. Jeśli nie uda się pozyskać 
dotacji z różnych źródeł, trzeba bę
dzie pożegnać się z nadziejami na 
realizację ważnych dla mieszkań
ców inwestycji. Radny Zdzisław Pa
luszkiewicz chyba najbardziej przejął 
się dziurą budżetową - pewnie dla
tego schował swoją saszetkę pod 
stół i przez całą sesję uporczywie 
ściskał ją nogami...

Jako stały wasz stały 
czytelnik, jestem zmuszo
ny ustosunkować się do 
dwóch listów opubliko

wanych na łamach „Gazety” w nu
merze 48 z dnia 29.11.2002 r., a do
tyczących pobicia ucznia w Szkole 
Podstawowej w Witaszycach przez 
miejscowego proboszcza.

Najpierw odpowiem panu An
toniemu Piduchowi. Ksiądz Szy
mański pobicia ucznia dopuścił się 
już czwarty raz w Witaszycach. Za 
podobne „wyczyny” miał proble
my, jako wikariusz w Ostrowie 
Wlkp. Pisze pan, że Leszek Bajda 
powinien księdza przeprosić. Za co? 
(...) Pańska wersja pobicia ucznia 
jest wersją księdza Szymańskiego 
i jak dotychczas nikt inny jej nie po
twierdza. Nie ma też oficjalnego za
kazu przebywania uczniów gimna
zjum na terenie szkoły podstawo
wej. Tak więc uczeń Bajda przeby
wał tam legalnie. Nie ma w Polsce 
również oficjalnego zakazu używa
nia dla zabawy latarek laserowych 
(zresztą nie wiadomo, czy uczeń 
Bajda takowej użył). Za to ksiądz 
Szymański nie miał żadnego prawa 
uderzyć ucznia. Takiego prawa nie 
ma. Jeśli pańskim zdaniem ksiądz 
Szymański jest bohaterem, to niech 
mu pan postawi pomnik. Ciekawe, 
czy długo będzie stał?

Co do drugiego listu. Oświad-

o ł  k i z t e j  z i e

Strażak potrafi
Podczas wigilijnego spotkania w 

Komendzie Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej mieliśmy okazję 
przekonać się, że strażacy dosko
nale znają się nie tylko na gaszeniu 
pożarów, ratowaniu ludzi czy usu
waniu szkód powypadkowych na 
drogach. W fartuszku, przy garn
kach dzielnie radził sobie - dając 
dobry przykład podwładnym - za
stępca dowódcy jednostki ratowni
czo-gaśniczej aspirant sztabowy 
Marek Łabędzki.

Zastępca dowódcy sprawdził się 
jako kucharz oraz jako kelner

W
czenie wydane przez Dyrekcję Gim
nazjum w Witaszycach i Dyrekcję 
Szkoły Podstawowej w Witaszycach 
jest wręcz kuriozalne. Pobicie ucznia 
przez księdza zostało nazwane „in
cydentem”. Proszę Państwa. Pobi
cie człowieka przez drugiego czło
wieka jest w Polsce przestępstwem. 
Ludzie, którzy mają przed nazwi
skiem napisane „magister” powinni 
chyba o tym wiedzieć. Piszecie Pań
stwo, że ksiądz Szymański jest pra
cownikiem szkoły. Tak więc przy 
przyjmowaniu go do pracy, trzeba 
było zasięgnąć opinii z poprzednie
go miejsca pracy księdza, wtedy 
może wyszłyby na jaw „wychowaw
cze” metody księdza Szymańskiego.

Media podobno destrukcyjnie 
wpływają na Państwa pracę dydak
tyczno-wychowawczą. A wierzę, 
wierzę. Ale gdyby nie media, to ta 
sprawa nigdy nie ujrzałaby światła 
dziennego. Z księdza Szymańskego 
zrobiono by aniołka, a z ucznia Baj
dy - diabla. Myślę, że aby takie „incy
denty” nie miały już miejsca z „pra- 
cownkiem Szymańskim” kuratorium 
powinno rozwiązać umowę o pracę 
w myśl § 52 Kodeksu Pracy (cięż
kie naruszenie obowiązków pracow
niczych). Proszę szanowną Dyrek
cję Gimnazjum w Witaszycach, aby 
nie czekała, aż „pracownik Szymań
ski” znów uderzy.

Wierny czytelnik
(nazwisko i adres do wiadomości redakcji)

M ów ią na m nie W ałek ...
Przedstawiając obecnego na 

spotkaniu wójta Walentego Kwa
śniewskiego prowadzący zagubił się 
we wszystkich tytułach i poprosił 
o wystąpienie: „Walentego inżynie
ra, wójta". Walenty Kwaśniewski na
tychmiast zripostował: W szyscy 
Wałek na mnie mówią - rozpoczął, 
a sala przyjęła to zdanie salwąśmie- 
chu. - / wszyscy wiedzą o kogo cho
dzi, bo reszta Wałków już wymarła. 
Same tylko Walentyny zostały. Męż
czyzny o takim imieniu nie ma ani 
wśród dorosłych ani wśród nielet
nich obywateli naszej gminy. Są tyl
ko dwie czy trzy panie o imieniu 
Walentyna. Gatunek Wałków jest na 
wymarciu. A szkoda, bo to imię sta
ło się ostatnio bardzo popularne. ’’
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informacje

Jarocińscy radni uchwalili budżet gminy na 2003 rok

Jednogłośnie za dziurą budżetową?
To najważniejsza uchwała, jaką rada może podjąć - powiedział Stanisław Martuzalski, przewodniczący Rady Miejskiej 

Jarocina, po uchwalenia budżetu gminy na 2003 rok. I  choć przyjęto go jednogłośnie, decyzja radnych została
poprzedzona burzliwą debatą.

To nie 
jest nasz 
budżet

Kiedy podczas sesji przewodni
czący rady chciał poddać projekt bu
dżetu pod głosowanie okazało się, 
że uzasadnienie do uchwały jest nie
zgodne z prawem. - W uzasadnie
niu czytamy, że gmina prowadzi 
swoją gospodarkę finansową samo
dzielnie na podstawie budżetu, któ
rego projekt przygotowuje zarząd, a 
to przecież nieprawda - mówił Ma
rek Przymusiński, radny Teraz Jaro
cin. - Przecież projekt budżetu przy
gotowuje burmistrz. Po wprowadze
niu stosownych zmian do uzasadnie
nia dyskusja rozgorzała na dobre.

Wywołał ją Andrzej Weber, rad
ny SLD. - Mato brakowało, a przyję
libyśmy budżet bez żadnych dyskusji. 
Pozwolę więc sobie, jako byty prze
wodniczący komisji budżetowej w po
przedniej radzie, na kilka uwag i re
fleksji. Dobrym zwyczajem podczas 
posiedzeń koMisji budżetowej byt 
udział w jej obradach przewodniczą
cych komisji pozostałych. Tym razem 
tak się nie stało - ubolewał radny. 
Wskazując jednocześnie na fakt, że 
komisje zgłosiły do projektu budże
tu tylko jeden wniosek. - Brakuje mi

też rzutnika, ekranu, wyliczeń i wskaź
ników, czego nie brakowało na se
sjach w poprzedniej kadencji - mówił 
radny, (rzutnikiem posługiwał się 
wcześniej Adam Pawlicki, ówczesny 
radny dziś burmistrz - przyp. red.). 
Andrzej Weber życzył również bur
mistrzowi powodzenia w realizacji 
budżetu, co spowodowało natych
miastową reakcję Adama Pawlickie
go. - Projekt budżetu otrzymaliśmy 
dzień przed pierwszą sesją, a więc 25 
listopada br. i był on przygotowany 
przez poprzednią władzę. Rozumiem 
więc, że pański niedosyt skierowany 
jest pod adresem Mariana Michala
ka, byłego burmistrza - mówił Adam 
Pawlicki.

- Mój niedosyt związany jest z bra
kiem dyskusji nad projektem dokumen
tu, a nie jego opracowaniem - ripo
stował Andrzej Weber.

Dobrze, że jest
Adam Pawlicki ubolewał, że nie 

jest to projekt autorski komitatu Te
raz Jarocin i, że nie otrzymał pro
jektu dokumentu wcześniej. Stwier
dził jednocześnie, że plusem tego

budżetu jest fakt, że on w ogóle ist
nieje i że RIO zaopiniowała go po
zytywnie. Zapowiedział również, 
że słabe strony dokumentu będą 
zmienianie w ciągu najbliższego 
roku. Wypowiedzią obecnego bur
mistrza wywołany do odpowiedzi 
poczuł się Marian Michalak, rad
ny SLD i były burmistrz. - Wszyst
kie terminy, zarówno przygotowania 
jak i przedstawienia projektu budżetu, 
zostały dotrzymane. I zarzucanie 
nam, że czegoś nie dopełniliśmy, 
jest krzywdzące - mówił Marian 
Michalak. - 18 listopada poprosi
łem, poprzez moich zastępców, o 
przekazanie projektu dokumentu. 
Jednak burmistrz Michalak odmó
wił, choć wiceburmistrz Kołodziej 
był skłonny przekazać nam budżet 
- mówił Adam Pawlicki. - To jesz
cze nie byli pana zastępcy, a przed 
przekazaniem przewodniczącemu 
rady projektu budżetu, nie mogą za
poznawać się z nim osoby postron
ne - odpowiadał Marian Michalak. 
Do dyskusji włączył się również 
Ryszard Kołodziej, radny PSL, były 
wiceburmistrz Jarocina. - Czy ja

Struktura dochodów budżetu gminy Jarocin w 2003 roku
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Plan dochodów
Budżetu Gminy Jarocin na 2003 rok

Dochody r  podatków i opłat 18 021.365
Udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 8 332.746
Udział w podatku dochodowym od osób prawnych 300 000 
Dochody z majątku gminy 545.900
Pozostałe dochody 4"8.000
Subwencja oświatowa 18 432 843
Subwencja drogowa 2 093 261
Pozostała subwencja ogólna 26."29
Dotacja celowa na realizację zadań bieżących 
z zakresu administracji rządowej 4 141.189
Dotacje celowe na realizację własnych 
zadań bieżących gminy 91 96"
Dotacje celowe na zadania bieżące realizowane 
na podstawie porozumień między jednostkami 
samorządu terytorialnego 425 000

O gółem  docho dy  52 .889 .000
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Struktura wydatków budżetu gminy Jarocin w 2003 roku

Plan wydatków
Budżetu Gminy Jarocin na 2003 rok

W y d a tk i w  zł
Rolnictwo i łowiectwo 1686.500
Handel 2000
Transport i łączność 4 026 000
Turystyka 9 000
Gospodarka mieszkaniowa 665 000
Działalność usługowa 566 000
Administracja publiczna 5 2 "5 900
Urzędy naczelnych organów władzy państwowej
kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa 6 589
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoz 612 200
Obsługa długu publicmego 612 000
Różne rozliczenia 150 000
Oświata i wychowanie 19 53"911
Ochrona zdrowia 401 200
Cpieka społeczna 6 20" 600
Edukacyjna opieka wychowawcza 3 9<>9 100
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 4.3S5 000
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 1939 000
Kultura fizyczna i sport 435 000

O gółem  w yd atk i 50 .486.000
Administracja puk Krzu 10,5 Opicia tfikmi -126 Oświata i w ychowanie -38,7

[ Transport i ł̂ cmośc- 8 fi

Rolnictwo i łowiectwo - 33

Edukacyjna opieka wychowawcza - 73 H

Ochroni ainwia oraz rożne rozEczema - 1,1 Vi
Kultura fizyczna, sport i turyntyka -16 W

Kultura i ochrona dziedzictw a narodowego - 3,8

Gospodarka komuna kia i ochrona środowiska -8,7

Udział w podatku dochodowym 
ad osak fizycznych • 15,8 ̂ o Dochody z podatków 1 opłat 34,0 9%

byłem taki skłonny przekazać ten 
projekt, to nie jestem pewny. Zmia
na władzy następuje w niekorzyst
nym okresie, gdy przygotowuje się 
najważniejszy dokument czyli bu
dżet. Procedura je s t taka, a nie 
inna, i roztrząsanie tego jest nie na 
miejscu. Poza tym, istnieje coś ta
kiego jak ciągłość władzy - mówił 
radny. Dyskusję próbował uciąć 
Janusz Wojtczak, radny TJ. - Źle się 
stało, że nowy burmistrz przedsta
wia radzie budżet przygotowany 
przez poprzednią władzę. Radni 
klubu Teraz Jarocin mieli sporo ar
gumentów przemawiających za 
jego odrzuceniem. Nowy budżet nie 
uwzględnia niewykonania poprzed
nich budżetów po stronie dochodo
wej na niebagatelną kwotę 5 m i
lionów złotych. A więc poprzedni
cy zostawili nam w spadku ogrom
ną dziurę budżetową, ale apeluję
0 przyjęcie tego budżetu - mówił 
radny. Stwierdzenia o deficycie bu
dżetowym wywołały sprzeciw Ry
szarda Kołodzieja. - 5 milionów' zło
tych to kwota wierzytelności i zo
bowiązań wobec gminy z różnych 
tytułów> i proszę nie m ylić pojęć
1 nie wiązać tego z deficytem bu
dżetowym - mówił radny. -Jest dziu
ra budżetowa i to potężna. W nowy 
rok wchodzimy z niezapłaconymi 
rachunkami i zobowiązaniami z roku 
bieżącego. Były różne umorzenia, 
odroczenia podatkowe i te pieniądze, 
choć zapisane po stronie wydatko
wej, nie wpłynęły do budżetu. 
Zresztą wszystko pokażemy przed
stawiając raport otw arcia - mówił 
Adam Pawlicki.

Wnioski komisji i opinia RIO
Komisje rozwoju oraz budżetu 

i finansów wnioskowały, by 125 
tys. zł z tzw. środków specjalnych 
przeznaczyć na utrzymanie i remont 
dróg gminnych, a nie na dalszy etap 
budowy parkingu przy ul. św. Du
cha w Jarocinie. Adam Pawlicki, 
burmistrz Jarocina uznał ten wnio
sek za słuszny i wprowadzono go 
do przyszłorocznego budżetu. Ko
misja rewizyjna z kolei wnosiła 
o dyscyplinę ściągalności podat
ków i kontrolę wydatków stałych, 
co powinno korzystnie wpłynąć na 
finanse gminy. Projekt budżetu na 
rok przyszły pozytywnie oceniła 
Regionalna Izba Obrachunkowa, 
wysuwając jednak pewne uwagi, 
które zostały uwzględnione w po
prawkach. jakie wprowadził bur
mistrz Jarocina. Tak więc, docho
dy przyszłorocznego budżetu wy
niosą 52.889.000 zaś wydatki 
50.486.000 zł (różnica będzie prze
znaczona na spłatę pożyczek i kre
dytów).

Jarocińscy radni przyjęli budżet 
gminy na 2003 rok przy 19 głosach 
za. Nikt nie był przeciw.

(mai)

Rozmowa z ADAMEM  
PAWLICKIM - burmistrzem 
Jarocina

Jak pan oce
nia przyszłorocz
ny budżet gminy 
Jarocin?

To jest budżet 
wzięty z marszu 
tylko po to, by on 
w ogóle był i żeby 
była baza, na której będziemy pra
cować.

Jakie są mocne strony budżetu?
To, że w ogóle jest i że otrzy

mał pozytywną opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, a więc zbi
lansował się.

A słabe strony?
Budżet ten nie jest zgodny z na

szym programem, a więc sprawie
dliwym i racjonalnym gospodarowa
niem majątkiem gminnym. Zmiana 
działania Zakładu Gospodarki Ko
munalnej, który zostanie prze
kształcony w spółkę prawa handlo
wego, spowoduje, że w przyszłym 
roku inaczej będą wydawane pie
niądze na dotacje dla mieszkań. 
Środki trafią do najbardziej potrze
bujących. Poza tym będziemy ra
cjonalnie wykorzystywać majątek 
MOSiR-u (decyzją radnych podję
to uchwałę vr sprawie przekształce
nia MOSiR-u w jednoosobową spół
kę gminy - przyp. red.). Budżet pod 
koniec roku 2CX)3 będzie wyglądał zu
pełnie inaczej niż na początku roku. 
P ierw sze zm iany nastąpią już  
w pierwszym kwartale 2003 roku. 
Dotkną w pierwszej kolejności go
spodarki mieszkaniowej. Chcemy, 
aby spółka mieszkaniowa inwesto
wała w budownictwo wielorodzin
ne. Dzięki temu mieszkania będą 
tańsze.

Na sesji wielokrotnie mówił 
pan o pięciomilionowej dziurze 
budżetowej.

To bardzo poważna sprawa. 
Połowa tej kwoty powinna spłynąć 
w tym roku do budżetu. Część za
dłużenia podlega restrukturyzacji 
i chcemy to oczywiście zrobić, by 
nie zwiększać bezrobocia. Nie bę
dziemy oczywiście robić prezentów 
zadłużonym firmom. Chcemy prze
jąć w zamian za długi np. majątek 
danej firmy, jakieś nieruchomości, 
które później będziemy mogli jako 
gmina sprzedać inwestorom.

Czy zawieszenie opłat za stre
fę parkowania nie wpłynie nega
tywnie na i tak już napięty bu
dżet? Przychody z tytułu strefy 
wynoszą 130 tys. zł rocznie.

W obecnej strukturze Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej, który 
administruje strefą, trudno wyliczyć 
rzeczywiste koszty strefy, a więc 
określić, ile budżet gminy ma z tego 
dochodu.

Rozmawiała AGNIESZKA MATUSIAK

www.gj.com.pl Gazeta Jarocińska 1 (638) 3 stycznia 2003 7

http://www.gj.com.pl


\

- - - - - - - - - - - - - - - r o z m o w a

Poczekajmy na efekty
Rozmowa ze STANISŁAWEM MARTUZALSKIM - przewodniczącym Rady Miejskiej w Jarocinie

tr
W wyborach uzyskał pan 257 

głosów. Jest pan zadowolony ze 
swego wyniku?

Nie traktowałem wyborów w ka
tegoriach sportowych. Jestem zado
wolony z wyników w ogóle, bo wi

dzę szansę na to, by w Jarocinie na
stąpiły głębokie zmiany w życiu go
spodarczym i społecznym. Gmina 
może „doszlusować” do najlepszych 
w Polsce, wykorzystując swoje sil
ne strony.

Startował pan w wyborach z li
sty Unii Wielkopolan, która nie 
zdobyła większego poparcia wśród 
społeczeństwa, wprowadzając do 
rady miejskiej tylko trzech rad
nych. Nie można więc mówić o suk
cesie stowarzyszenia.

Nie jestem członkiem Unii Wiel
kopolan i jestem też trochę rozcza
rowany. Uważałem, że stowarzysze
nie mogło odnieść zwycięstwo. Tak 
się nie stało ze względu na popełnio
ne błędy podczas kampanii wybor
czej. Świadczy o tym fakt, że z li
sty Unii do rady dostali się ludzie 
znani ze swej działalności w po
przedniej kadencji. Oznacza to, że 
ich zwycięstwo nie zależało od 
kampanii.

Którego kandydata na burmi
strza pan popierał - Henryka 
Szymczaka z Unii Wielkopolan, 
czy Adama Pawlickiego z Teraz 
Jarocin?

Od początku nie kryłem swego 
poparcia dla Adama Pawlickiego. 
Poza tym z pierwszych ustaleń wy
nikało, że Unia nie będzie miała 
swego kandydata na burmistrza. 
A ponadto startując w prawyborach, 
zorganizowanych przez Teraz Jaro
cin, przekonałem się, że poparcie 
ma właśnie obecny burmistrz.

Co spowodowało, że zdecydo
wał się pan ubiegać o funkcję prze
wodniczącego Rady Miejskiej Ja
rocina?

Zgodziłem się ze względu na to, 
co działo się w poprzedniej kaden
cji. Nie zgadzałem się z wieloma de
cyzjami i rozwiązaniami, które za
padały na sali sesyjnej przez ostat
nie cztery lata. Mój sprzeciw budził 
również sposób przewodniczenia 
obradom rady, a także sposób pra

cy całego prezydium. Zresztą nie 
byłem osamotniony w swych od
czuciach. To, co się działo na sesjach, 
kojarzyło mi się bardziej z jakąś na
radą czy egzekutywą z czasów PRL-u. 
Chcę zmienić nie tylko sposób spra

wowania funkcji przewodniczące
go, ale również obraz rady na ze
wnątrz. Ratusz musi zostać otwar
ty dla społeczeństwa. Ten wielki 
gmach nie może stać pusty między 
sesjami. Rada musi też działać efek
tywnie. 1 to tego jako przewodni
czący będą dążył. I udowodnię, że 
można.

Opozycja zgłosiła swego kan
dydata na wiceprzewodniczącego 
rady - chodzi o Zdzisławę Pilar
czyk z SLD. Jednak z marnym 
skutkiem, co wynika z arytmety
ki. Koalicja rządząca ma w radzie 
13 głosów, a opozycja 8. Kandy
datura wysunięta przez SLD 
przepadła więc w głosowaniu. 
Opozycja nie dostała prawie nic.

To, co się stało, jest wynikiem 
demokratycznych wyborów. By rada 
funkcjonowała sprawnie, potrzebne 
jest prezydium mające wspólną wi
zję funkcjonowania rady.

Chcecie więc rządzić samo
dzielnie?

Chcemy rządzić wspólnie, a do
wodem na to jest fakt, że przewod
niczącym najważniejszej komisji 
w radzie, komisji rewizyjnej, jest 
Maciej Kostka z opozycyjnego PSL.

Jest on jednak kojarzony nie 
tylko z PSL, ale również ze zwy
cięskim komitetem Teraz Jarocin. 
Zresztą sam nie wypiera się tych 
związków.

Nawet jeśli pan Kostka zagłoso
wał kilka razy tak, jak koalicja rzą
dząca, to nie oznacza, że przecho
dzi na druga stronę. Jest to dowód, 
iż można dotrzeć do opozycji argu
mentami. 1 naszym celem jest dotar
cie do pozostałych. Moim marze
niem są propozycje rozwoju gminy 
płynące ze strony opozycji. Jeżeli ta
kowe się pojawią, jestem pierw
szym, który za tym zagłosuje.

Jak pan wyobraża sobie swoją 
pracę w radzie?

Przede wszystkim przyjęliśmy 
nowy sposób prowadzenia sesji.

Będzie to robić całe prezydium, a 
nie tylko przewodniczący.

Ale to jest zmiana kosmetyczna. 
Czy7 ma pan konkretne pomysły?

Tak. Powołany zostanie kon
went seniorów. Ma to ożywić współ
pracę z opozycją, gdyż w konwen
cie zasiadali będą członkowie pre
zydium rady, burmistrz i przewod
niczący klubów radnych (w jarociń
skiej radzie miejskiej sq dwa kluby 
radnych: Teraz Jarocin oraz SLD 
- przyp. red.). Chcemy w ten spo
sób uniknąć tego, co działo się 
w poprzedniej radzie, że opozycja 
była zaskakiwana różnymi decyzja
mi. Powodowało to tylko napięcia 
między radnymi i niepotrzebne dys
kusje. Teraz wszyscy radni będą na 
bieżąco informowani o pracach 
rady i burmistrza.

Ponadto będą tzw. rady konsul
tacyjne. Na tym gremium będzie
my dyskutować różne problemy, 
jakie się pojawią w gminie oraz spo
soby ich rozwiązywania. Decyzją 
radnych przestała obowiązywać 
uchwała zwalniająca z podatku od 
nieruchomości podmioty zwiększa
jące zatrudnienie o 10 %. Teraz 
chcemy omówić z przedsiębiorca
mi różne propozycje w zamian za 
uchwałę, która już nie obowiązuje. 
Dzięki temu będziemy wiedzieć, 
jakie są potrzeby różnych środo
wisk i grup społecznych. Będziemy 
też dążyć do tego, by dziecięca rada 
miejska, która zbierała się do tej 
pory raz na rok zaczęła działać pręż
nie, bo ci młodzi ludzie mają na
prawdę wartościowe pomysły. Poza 
tym trzeba ich włączać w samorząd 
od najmłodszych lat.

Jak będzie wyglądała kwestia 
kontaktowania się z mieszkańca
mi i konsultowania z nimi podej
mowanych decyzji?

Nowy przewodniczący chce zmienić 
wystrój swego biura. Zapewnia, że nie 
obciąży to budżetu

To bardzo ważna kwestia. Soł
tysi i przewodniczący rad osiedlo
wych otrzymają adresy, telefony 
radnych z poszczególnych okręgów, 
tak by wiedzieli, do kogo się zwra
cać ze swymi postulatami. Poza tym 
chcemy zobligować radnych, by 
chociaż raz w miesiącu spotykali się 
z radami sołeckimi i przekazywali 
im informacje o tym, co się dzieje

w radzie.
Odbyły się już trzy sesje, kil

kanaście posiedzeń komisji. Jak 
pan ocenia początki nowej rady?

Sporo osób w radzie jest no
wych i oni szukają swego miejsca. 
Są też tacy, którzy wnoszą koloryt 
do rady.

O kim pan mówi?
O nikim konkretnym, ale w każ

dej zbiorowości ludzkiej są osoby, 
które chcą błyszczeć. Ale to dobrze 
dla tej rady, bo nie będzie nijaka. 
Najważniejsze jest, by każdy miał 
wspólny cel - rozwój Jarocina.

Czy to prawda, że sesje będą 
się odbywały popołudniami?

Chcemy, by posiedzenia komi
sji, jak i obrady sesji toczyły się po
południami. Merytoryczna dysku
sja ma się toczyć na komisjach, a gło
sowanie na sesji nad poszczególny
mi uchwałami powinno przebiegać 
szybko i sprawnie. A jak nie, to zgło
szę wniosek o likwidację komisji. 
Po pierwsze dlatego, że wielu pra
codawców niechętnie patrzy na pra
cownika, który zwalnia się z pracy. 
Po drugie jest to praca społeczna i po
winna być wykonywana poza godzi
nami pracy zawodowej. Zresztą 
radni pobierają za to diety, które, co 
pragnę podkreślić, zostały utrzyma
ne na tym samym poziomie.

Może powinny zostać obniżone?
Trzeba poczekać na efekty pra

cy zarówno radnych, jak i burmi
strza. Wiem, że oczekiwania spo
łeczne są ogromne, ale każde zmia
ny wymagają czasu. Jestem prze
konany, że pieniądze, jakie pobie
rają radni i gospodarze miasta nie 
będą stracone, bo będą zapłatą za 
dobrze wykonywaną pracę. Apelu
je do wszystkich, byśmy dali szan
sę nowej władzy i nie ferowali 
przedwcześnie wyroków.

Co ma pan na myśli?
Chociażby komentarze na temat 

wyboru nowych członków rad nad

zorczych spółek komunalnych pod
ległych gminie. Pojawiły się głosy, 
że są to osoby obsadzone po klu
czu partyjnym, nie biorąc pod uwa
gę ich kompetencji.

W poprzedniej kadencji ów
czesna opozycja, a dzisiejsi zwy
cięzcy protestowali przeciwko ob
sadzaniu stanowisk „znajomy
mi”. Krytykowaliście głośno cho
ciażby powołanie na naczelnika 
promocji Ewy Berlińskiej z SLD.

To prawda. Ale gdyby pani Per- 
lińska zrobiła dobrą robotę na swym 
stanowisku, dziś nikt nie miałby

prawa powiedzieć, że był to zły 
wybór. Jeszcze raz podkreślam, po
czekajmy na efekty pracy nowej 
władzy.

Rozmawiała AGNIESZKA MATUSIAK

Stanisław Martuzalski ma 45 lat, wy
kształcenie średnie. Do 1998 roku pra
cował między innymi w jarocińskiej 
spółdzielni mieszkaniowej, PWiK, po
znańskim przedsiębiorstwie budowla
nym. Po 1989 roku założył własną fir
mę przewozowo-transportową „Sto- 
mar" (zawiesił jej działalność przed 
wyborami). Jest bezpartyjny.

Był współzałożycielem i pierwszym  
prezesem  stow arzyszen ia, które 
powołało pierwsze liceum społecz
ne w Jarocinie. W spółzałożyciel, se
kretarz licealnego Uczniow skiego  
Klubu Sportowego Wiktoria". W spół
założyciel i prezes Jarocińskiej Izby 
Przemysłowo-Handlowej. Interesuje 
się głównie rozwojem Jarocina. Sam  
określa siebie jako „chłopaka ze śród
m ieścia”. Lubi pracę społeczną na 
rzecz innych, a także majsterkowa
nie. Zapewnia, że własnoręcznie wy
remontował dom, który kupił w  bar
dzo złym  stanie. Czynnie uprawia 
sport, grając w koszykówkę. Jak sam  
mówi jego największym kapitałem są  
rodzice, którym zawdzięcza to, kim 
jest oraz rodzina, którą założył. Wspól
nie z  żoną, o której mówi „fantastycz
na babka", wychowuje dwójkę dzieci.
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informacje

W  s z p i t a l u  

zacisną pasa
Prawdopodobnie o 1,5 min zł mniej otrzyma w 2003 r. jarociński szpital z kasy chorych 
na finansowanie świadczeń zdrowotnych. W tej sytuacji dyrektor szpitala nie wyklucza 

zmian organizacyjnych w funkcjonowaniu placówki. Podkreśla, że zrobi wszystko, 
aby nie wiązały się one z redukcją zatrudnienia.

Kasa chorych przedstawiając 
szefom zakładów opieki zdrowot
nej warunki finansowania na ten 
rok, zapowiedziała zmniejszenie 
ilości zabiegów i obniżenie ceny za 
s'wiadczenia. Szacuje się, że pod
stawowa opieka zdrowotna, sku
piająca lekarzy rodzinnych otrzy
ma o około 10 % mniej niż w 2002 r. 
Nieoficjalnie mówi się, że szpitale 
dostaną o 15- 20 % mniej, a porad
nie specjalistyczne o 17 %.

WRKCh na razie nie podpisuje 
kontraktów z placówkami medycz
nymi, a jedynie aneksy do umów 
na pierwszy kwartał 2003 r. - W świe
tle aneksów, które otrzymaliśmy 
- zarówno jeżeli chodzi o pogoto
wie, jak i szkolę rodzenia i rehabi
litację - sq zmiany, w różnych za
kresach - zarówno co do ilości, jak 
i proponowanej ceny - mówi To
masz Paczkowski, dyrektor Zespo
łu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Jarocinie. W pierwszym kwar
tale 2003 r. na szkołę rodzenia za
planowano tysiąc złotych mniej niż 
w minionym roku, na rehabilitację 
niecałe 30 tys. zł mniej, a na pogo
towie ratunkowe zabraknie około 
65 tys. zł.

Dyrektorzy szpitali mają więc 
problem z zaplanowaniem budże
tów na cały rok. Dyrekcja jarociń
skiego szpitala nie otrzymała jesz
cze najważniejszego aneksu doty
czącego leczenia szpitalnego. - Ze 
względu na to, że to zmniejszenie 
jest tak duże i jest opór ze strony 
dyrektorów szpitali, trwają w tej 
chwili rozmowy zarządu związku pra
codawców z kasą chorych. W związ
ku z czym przesunięty został termin 
podpisywania aneksów do umów do 
końca roku 2002 - wyjaśnia Tomasz 
Paczkowski, dyrektor ZZOZ-u. 
Podkreśla, że do tej pory nie wia
domo, jakie świadczenia będą wy
konywane w przyszłym roku oraz 
w jakim wymiarze. - Jeżeli mówi
my o budżecie na poziomie 10-11 
mlii zl w skali roku, to 15 % daje 
kwotę niniejszą o około 1,5 min zł. 
ko jest ogromne uszczuplenie. 
Szczególnie dla takich jednostek, 
które do tej pory doprowadziły już 
do pewnej obniżki kosztów i na 
dobrą sprawę nie bardzo jest gdzie 
szukać oszczędności - przyznaje 
Tomasz Paczkowski. Tak więc 
przed placówką rok „zaciskania 
pasa” i szukania pieniędzy. Przed

podobnym problemem stoi szpital 
w Pleszewie, który w wyniku za
powiadanych cięć, będzie miał do 
dyspozycji o ponad 2 min zł mniej 
niż w minionym roku (kontrakt na 
2002 r. opiewał na 14 min zł).

Zdaniem dyrektora Paczkow
skiego, jarociński szpital poczynił 
już takie oszczędności, że niewiele 
więcej da się uszczknąć. Szacuje, 
że uda się wygospodarować co naj
wyżej kilka procent. Natomiast re
zerwa w wysokości 15 % jest nie
osiągalna. - Koszty osobowe, to oko
ło 65 % budżetu, resztę stanowią 
wydatki związane z leczeniem, zu
życiem energii elektrycznej itd. 
Trudno oszczędzać na chorych. Nie 
wyobrażam sobie tego. To byłaby 
już chyba ostateczność - mówi. - Sy
tuacja ta nie dotyczy tylko szpitala 
w Jarocinie, ale całego lecznictwa 
w Polsce. Problem narasta już od

Ten rok będzie bardzo ciężki. 
Myślę, że  jeden z najtrudniej
szych po wprowadzeniu refor
my służby zdrowia - mówi

ponad dwóch lat. Mówimy w tej 
chwili o analizie sytuacji w pierw
szym kwartale 2003 r. Nie wiado
mo, jaka będzie sytuacja po wpro
wadzeniu Narodowego Funduszu 
Zdrowia - dodaje dyrektor szpitala. 
Kontrakt z Wielkopolską Regio
nalną Kasą Chorych na ubiegły rok 
opiewał na około 11 min zł. Szpital 
świadczył również usługi ponad li
mit, za które kasa chorych nie zapła
ciła. - /  nie zapłaci - informuje dy
rektor. - Za wykonane usługi w pierw
szych dwóch kwartałach 2002 r. 
kasa zapłaciła. Natomiast za po- 
nadlimitowe świadczenia w III i IV 
kwartale pieniędzy prawdopodob
nie nie dostaniemy. Według danych 
z połowy listopada te zaległości 
kształtują się na poziomie 400 tys. 
zł - uściśla Tomasz Paczkowski.

Zapytany o to, czy w związ
ku z zapowiedziam i cięć przez 
WRKCh, zajdzie konieczność rezy
gnacji ze świadczenia niektórych 
usług, Tomasz Paczkowski odpo

wiada - To jestjedno z ostatnich roz
wiązań, jakie bierzemy pod uwagę. 
Dyrektor nie wyklucza zmian orga
nizacyjnych. Zaznacza jednak, że 
zrobi wszystko, aby nie wiązały się 
z redukcją zatrudnienia. - Na dzień 
dzisiejszy mamy mnóstwo niewia
domych. Na razie nie ma mowy o kon
traktowaniu nowych usług. Mam na 
myśli głównie oddział z łóżkami dłu
goterminowymi, który jest bardzo 
potrzebny - mówi Tomasz Pacz
kowski.

Strata, jaką poniósł szpital w ubie
głym roku, oscyluje w granicach 540 
tys. zł (w tej kwocie nie uwzględnia 
się 400 tys. zł z tytułu wykonanych 
usług ponad limit). Jest ona spowo
dowana przede wszystkim wypłatą 
podwyżek dla personelu w wy
sokości 1,1 min zł w 2001 r. Staro
sta jarociński Sławomir Wąsiewski 
w swoim expose wygłoszonym na 
pierwszej sesji stwierdził, że jaro
cińska jednostka nie może na bie
żąco „kreować strat” i że koniecz
ne jest menedżerskie spojrzenie 
na funkcjonowanie placówki pod 
kątem wyniku finansowego. - O ile 
wiem, w tej chwili żadna z wielko
polskich jednostek nie ma dodatnie
go wyniku finansowego - mówi dy
rektor. Podkreśla, że dla jednostki 
najważniejsza jest płynność finan
sowa, ponieważ to pozwala świad
czyć usługi zdrowotne na przyzwo
itym poziomie. - Na razie nie ma 
zagrożenia płynności finansowej 
- informuje. - Ponadto postaramy 
się o zwrot pieniędzy z kasy cho
rych. Wystawimy faktury za wy- 
konane usługi ponad limit. Jeśli 
zajdzie taka konieczność skieruje
my spraWę na drogę sądową - za
powiada Tomasz Paczkowski.

Dyrektor akcentuje, że nieza
leżnie od wielkości środków.'jaką 
ZZOZ otrzyma z kasy chorych, 
nadal w szpitalu realizowane będą 
zaplanowane inwestycje. W tym 
roku rusza kolejny etap moder
nizacji - budowa bloku operacyj
nego (zakończenie planuje się na 
rok 2007). Na ten cel w budżecie 
powiatu zapisano 3 min zł. Budo
wa ma być sfinansowana z docho
dów pochodzących ze sprzedaży 
obligacji, które wyemituje powiat. 
Całkowity koszt realizacji inwe
stycji szacowany jest na około 
15 min zł.

ANNA GAUZA

Staroście 
musowo więcej

D okończen ie  ze str. 1
Sławomirowi Wąsiewskiemu 

przyznano dodatek w wysokości 
30 % wynagrodzenia zasadniczego
1 dodatku funkcyjnego, co daje 
1.920 zł brutto. W sprawie dodatku 
głosowało 16 radnych; 10 było za,
2 przeciwka 4 wstrzymało się od 
głosu. - Sytuacja się zmieniła. Roz
porządzenie obliguje radnych do 
przyznania dodatku. Natomiast 
moja opinia sprzed kilku miesięcy 
na ten temat nie zmieniła się (cho
dzi o to, że kiedy pod koniec ka
dencji przyznawano dodatek spe
cjalny ówczesnemu staroście - Ada
mowi Kołodziejowi, Sławomir Wą
siewski - wtedy jeszcze radny opo
zycji, najgłośniej oponował. Stwier
dził, że dodatek powinno się przy
znawać w sytuacjach wyjątkowych. 
- przyp. red.). Ale jeśli już się go 
przyznaje, to powinien być elemen
tem wynagrodzenia, a nie nazywać 
się dodatkiem specjalnym - uważa 
Sławomir Wąsiewski.

Poprzednie przepisy nie do koń
ca precyzowały zasady przyznawa
nia tegoż dodatku, co wywoływało 
sporo kontrowersji. Jak wiadomo 
wynagrodzenie dla starosty ustala 
rada powiatu. Natomiast dodatek 
specjalny do tej pory mógł przy
znawać jedynie kierownik urzędu. 
W związku z tym organy nadzoru-

Henryk Pawliński 
-  racica prawny

Po zm ianie przepisów potowa 
tego dodatku - 20 %, jest obligatoryj
na. Natomiast przyznanie pozosta
łych 20  % należy do dyspozycji rady. 
Czyli rada powinna przyznać, bo 
zgodnie z  rozporządzeniem starosta 
jest uprawniony do otrzymania dodat
ku specjalnego. Dobrze, że ten prze
pis ukazał się, ponieważ były niedo
mówienia. NSA we Wrocławiu orzekł 
na przykład, że taki dodatek nie przy
sługuje. W  związku z  tym wojewoda 
dolnośląski uchylał uchwały rad, któ
re przyznawały te dodatki. Rozporzą
dzenie rozwiało wszelkie wątpliwości.

jące - wojewodowie różnie interpre
towali kwestię, czy w stosunku do 
starosty radę można uznać za kie
rownika urzędu. Natomiast nowe 
rozporządzenie jasno mówi, że do
datek może przyznawać organ sta
nowiący czyli rada.

Zmianie uległa również kwota 
wynagrodzenia przysługującego

Dzięki zmianie przepisów starosta 
Sławomir Wąsiewski zarabiał będzie 
o 2.025 zł więcej, niż przyznano mu 
na pierwszej sesji.

staroście. Na pierwszej sesji (w li
stopadzie) uchwalono pensję dla 
Sławomira Wąsiewskiego, która 
wynosiła 6.893 zł brutto. W jej 
skład wchodziły: wynagrodzenie 
zasadnicze - 4.530 zł, dodatek funk
cyjny - 1.775 zł oraz dodatek za wy
sługę lat w wysokości 13 % pensji 
zasadniczej - 588 zł. Zgodnie z no
wym rozporządzeniem obowiązują 
nieco inne kwoty składowych wy
nagrodzenia. Podstawa wynosiła 
będzie 4.600 zł. dodatek funkcyjny
- 1.800 zł, a dodatek za wysługę lat
- 598 zł (13 % od 4.600 z ł ). To daje 
nową stawkę uposażenia - 6.998 zł 
brutto, czyli o 105 zł więcej. Tak 
więc od nowego roku starosta za
rabiał będzie, po doliczeniu dodat
ku specjalnego, 8.918 zł brutto. 
Tylko o 499 zł mniej niż jego po
przednik - Adam Kołodziej.

(ag)

„D oda tek spec ja lny  p rzys ługu je  
w ó jtow i (burm istrzow i, prezyden
tow i miasta), staroście oraz m ar
sza łkow i województwa w kwocie  
wynoszącej co najmniej 20 % i  nie- 
przekarczającej 40 % łącznie wyna
grodzenia zasadniczego i  dodatku  
funkcy jnego"
(fragment Rozporządzenia Rady Mi
nistrów z  3 grudnia 2002 r. zm ienia
jącego rozporządzenie w sprawie z a 
sad wynagradzania i wym agań kwa
lifikacyjnych pracowników sam orzą
dowych zatrudnionych w urzędach  
gmin, starostwach i urzędach m ar
szałkowskich)

J a r a c z e w o

Przeniesione wydatki
Cztery inwestycje, które nie zostały zrealizowane w gminie 
Jaraczewo w starym roku, zostały przeniesione na nowy.

Na ostatnim w starym roku po
siedzeniu radni gminy Jaraczewo 
ustalili wykaz wydatków budżetu 
gminy, które nie wygasają z upły
wem roku budżetowego. Dotyczy 
on czterech inwestycji: wymiany 
sieci wodociągowej z przyłączami 
w Jaraczewie ul. Gostyńska (osie
dle) i ul. Kolejowa w kierunku Woj

ciechowa - 77.600 zl, budowy 
chodnika w Jaraczewie przy ul. Go
styńskiej - 13.200 zl, budowy chod
nika w Goli - 15.000 zl oraz zaku
pu wiat przystankowych - 11.900 
zl. Wszystkie te przedsięwzięcia zo
staną zrealizowane najpóźniej do 
końca października 2003 roku.

(ann)
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Kot lińskie
kolędow anie

Na wspólnym śpiewaniu kolęd i łamaniu się opłatkiem upłynęło grudniowe 
popołudnie emerytom z gminy Kotlin. Była to także okazja do podsumowania rocznej 
działalności miejscowego koła Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów.

Serdeczne wyrazy współczucia 
rodzinie

Ś. f  p .

ZUZANNY
TRYBEK

składają
sąsiedzi z p ierwszej k la tk i 

b loku  n r  6 na os. Kościuszki

Z głębokim żalem zawiadamiamy, 
że 18 grudnia 2002 roku odeszła do Pana 

po odbytej poprzedniego dnia spowiedzi świętej 
i przyjęciu Komunii Świętej 

nasza kochana Mama, Babcia i Teściowa

HELENA WOS
✓

Pogrzeb odbył się 21 grudnia o godzinie 12.00 
na cmentarzu vc Cielczy

W smutku pogrążona rodzina

Serdeczne ..Bóg zapicie"
dr. Krzysztofowi Ochmanowi, personelowi szpitala »■ Jarocinie 

za opiekę nad lutszą kochaną Mamą i Babcią 
HELENĄ WOŚ

księdza wikariuszowi z parajii Chrystusa Króla i r  Jarocinie Grzegorzowi Stachurskiemu, 
który wyspowiadał Mamę i udzielił Komunii Świętej, księdzu proboszczowi 

Cieleckiemu Krzysztofowi Rozjniurkowi. który odprawiI mszę świętą pogrzebową 
panu organiście i służbie liturgicznej, firmie ..Jezierski" ,  delegacjom z zakładów pracy 

rodzinie, przyjaciołom, znajomym i sąsiadom, którzy uczestniczyli w pogrzebie 
zamówili msze święte, złożyli wieńce i modlili się za

HELENĘ WOS
składają

syn, có rk i, zięciowie 
w nuczki i w nukow ie z rodz inam i

Najserdeczniejsze podziękowania 
, wszystkim,

którzy uczestniczyli w ostatnim pożegnaniu 
mojej najukochańszej mamy

MARIANNY IGNASIAK
za modlitwę, zamówione msze święte 

złożone kondolencje i kwiaty

Annie Orzechowskiej, Krystynie i Franciszkowi Smutkom 
za okazami pomoc w najtrudniejszych chwilach

składa
córka Gabriela z dziećmi

Odeszli od nas:
PIOTR LINDECKI
I. 85 (Jaraczewo)
WERONIKA MAZUREK 
i. 89 (Komorze, gm. Nowe Miasto) 
IWONA CZOSNOWSKA 
i. 46 (Nowe Miasto)
STANISŁAW TYPAŃSKI 
I. 90 (Cliocicza)
ZEFIRYN GRAMAŁA 
1,68 (Jarocin)
WOJCIECH MALIŃSKI 
I. 55 (Jarocin)

Rodzinom zmarłych składamy 
wyrazy współczucia

Na wieczorek wigilijny zorga
nizowany przez kotlińskie koło Pol
skiego Związku Emerytów, Renci
stów i Inwalidów przybyło ponad 
30 osób. Byli to nie tylko członko
wie organizacji. Po raz pierwszy na 
„opłatek” zaproszono również nie- 
zrzeszonych seniorów z terenu 
gminy. Uczestnicy reprezentowali 
prawie wszystkie wsie. Swoich 
przedstawicieli nie miały jedynie 
Orpiszewek i Kurcew.

Tradycyjnie już organizacja 
skorzystała z gościnnos'ci kotliń- 
skiej szkoły. Stoły zastawione słod
kościami ustawiono w świetlicy. Na 
uroczystość przybyli również za
proszeni goście: wójt Walenty 
Kwaśniewski, przewodniczący 
Rady Gminy Czesław Moch, dy
rektor gimnazjum Halina Grala, dy
rektor podstawówki Edyta Orpel, 
wiceprzewodniczący zarządu re
jonowego Józef Zieleziński. Zebra
nych powitał Jerzy Szymczak - prze
wodniczący kotlińskiego koła.

Środowe spotkanie uświetniły 
występy w wykonaniu uczniów ze 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum 
w Kotlinie. Oba przedstawienia 
były przeplatane kolędami i piosen
kami bożonarodzeniowymi. Jedna 
z nich była wspólnym dziełem na
uczycielki Elżbiety Peszko oraz 
dyrektor gimnazjum Haliny Grali. 
Wcześniej obie panie stworzyły 
m.in. hymn kotlińskiego gimna
zjum. W trakcie spotkania łamano ; 
się opłatkiem i składano sobie wza
jemnie życzenia.

Dalszą część imprezy poprowa
dził wiceprzewodniczący Józef 
Dworzyński. W trakcie zebrania 
m.in. podsumowano działalność 
koła w 2002 roku. Za najważniej
sze wydarzenie uznano majowe 
wybory nowego zarządu, w czasie 
których przewodniczącym ponow
nie wybrano Jerzego Szymczaka. 
Aktualnie koło w Kotlinie liczy 61 
członków. Zarząd kotlińskiej orga
nizacji wyraził na spotkaniu nadzie-

Wszyscy zaproszeni goście obejrzeli dwa przedstawienia przygotowane przez uczniów 
kotlińskiej szkoły podstawowej i gimnazjum (na zdjęciu przedstawienie gimnazjalistów)

Opłatkiem z emerytami dzielili się również zaproszeni goście, m.in. przewodniczący 
Rady Gminy Kotlin Czesław Moch

ję, że nowo wybrana rada i wójt 
w miarę możliwości finansowych 
nadal będą wspierać działalność ko
tlińskiej organizacji.

Wójt Walenty Kwaśniewski 
przedstawił informację na temat in
westycji prowadzonych na terenie 
gminy. - Najpierw chciałbym po
dziękować za głosy otrzymane od 
niektórych z państwa. Druga spra
wa - to nie chwalcie mnie za te parę

złotych, które wam daję, ale nie ze 
swojej kieszeni, tylko z budżetu, z kasy 
gminy. Ja też zbliżam się, clicqc nie- 
chcąc, do tego grona emeryckiego 
- powiedział wójt. Życzenia kotliń- 
skim emerytom złożył również wi
ceprzewodniczący Józef Zieleziń
ski. Popołudnie upłynęło przy ka
wie i plackach oraz wspólnym śpie
waniu kolęd.

(U)

Zakład Usługowo-Pogrzebowy „Raj”
• Kompleksowa obsługa pogrzebów • Sprzedaż trumien • Przewóz gratis 
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Jarocin; ul. Wodna 12 (p rzy  ul. S zp ita ln e j)

Tel. 0-606/511-441,747-31-52
(SOJ 2012/02)

KOMPLEKSOWE USŁUGI POGRZEBOWE
Cz&j  0 j s r  Salon trumien - biuro obsługi klienta 

M n r r i n i n L  * czynne od 8.00 do 18.00
m u i u m u n  A f  całodobowo 141.(0-62)747-18-20

, J & r  kom. 0-604/242-489
*  JB r  Jarocin/ ul. Moniuszki lOa

ZAPEWNI AMY GODNĄ I PROFESJONALNA OBSŁUGĘ ____

1
Gazeta Jarocińska 1 (638) 3 stycznia 2003 www.gj.com.pl

http://www.gj.com.pl


informacje

Dotacja 
do śmieci 
i mieszkań

Europa - wielka szansa
Silne i zasobne rolnictwo, niewielkie bezrobocie, możliwości rozwoju firm - taką przyszłość widzą po wejściu Polski do

Unii zapytane przez nas, znane na Ziemi Jarocińskiej, osoby.

Ponad 65 tys. złotych dotacji 
uchwalili radni gminy Jaraczewo 
dla Komunalnego Zakładu Bu
dżetowego. Kwota ta zostanie 
przeznaczona na utrzymanie 
gminnego wysypiska śmieci oraz 
mieszkań komunalnych.

0  około 3 % wzrosły w tym 
roku stawki dotacji na rzecz Ko
munalnego Zakładu Budżetowe
go w Jaraczewie. Radni uchwalili 
kwotę 29,25 zł rocznej dopłaty do 
1 nf’ odpadów komunalnych przyj
mowanych na gminne wysypisko 
śmieci oraz 10,82 zł - do 1 m2 po
wierzchni użytkowej mieszkań ad
ministrowanych przez zakład. 
Rocznie jest to 40.950 zł dopłaty 
do wysypiska i 24.194 zł do miesz
kań. Zdaniem dyrektora KZB Kon
rada Kołackiego pozwoli to na za
pewnienie bieżącego utrzymania 
obu składników mienia komunal
nego.

Oprócz dotacji na budżet KZB 
składają się dochody uzyskane 
przez zakład - głównie z czynszów. 
W ubiegłym roku KZB w Jaracze
wie gospodarował budżetem w wy
sokości 1.050 tys. zł.

(ann)

W ubiegłym tygodniu 
przedstawiciele polskiego 
rządu wynegocjowali ostat
nie warunki, na jakich Pol
ska przystąpi do Unii Euro
pejskiej w 2004. Oczywi
ście, jeśli za kilka miesięcy 
w referendum większość 
Polaków powie „tak”. Scep
tyków przeciwnych przyłą
czeniu się naszego kraju do 
„piętnastki” jest niemało. 
Wiele osób skarży się ciągle 
na brak wyczerpujących 
i dokładnych informacji do
tyczących Unii. Zapytaliśmy 
kilka znanych osób, jakie jest 
ich zdanie na temat przyłą
czenia się Polski do Wspól
noty. Wszyscy są w zasadzie 
zgodni - Unia to wielka 
szansa, ale trzeba będzie tę 
szansę umiejętnie wykorzy
stać. Ogromne możliwości 
otwierają się przed ludźmi 
młodymi. Wszystko zależy 
od tego, czy odpowiednio 
zostaną przygotowani do 
tego, by sprostać zadaniu. Je
śli tak się stanie, ci, którzy 
powiedzą ”tak”. nie będą 
żałowali swej decyzji.

(akf, jn, ann, ag, Is)

A N D R ZE J S P Y C H A LS K I - sen a to r RP
Myślę, że  wejście Polski do Unii Europejskiej ozna

czać będzie nowe, pozytywne i dobre chwile dla na
szego kraju. Będzie to szansa na rozwój związany z  
dostępem do nowoczesnych technologii i rozwiązań w  
kierowaniu gospodarką. Myślę, że  integracja Polski z  

Unią będzie także szansą na złagodzenie obecnych dokuczliwo- 
ści, które w  dużym stopniu odczuwa polskie społeczeństwo. Cho
dzi mi o łatw iejszą możliwość zdobywania pracy i doskonalenia 
wiedzy dla młodych ludzi zw łaszcza w  instytucjach europejskich.

szczególnie korzystne dla młodzieży. To właśnie młode pokolenie 
będzie korzystało z  dobrodziejstw członkostwa, bo efekty będą od- , 
czuwalne dopiero po kilku latach. Dlatego też młodzi ludzie powinni I 
być przygotowani, dobrze poinformowani, a przede wszystkim chy- • 
ba najbardziej przekonani. Docierająca do nas obecnie wiedza o Unii . 
jest nieuporządkowana. Wiadomości, które dotychczas ukazywały 
się w mediach, dotyczyły głównie kwestii spornych. Taka informacja 
niestety nie sprzyjała propagowaniu idei integracji. Jednak uważam, • 
że wchodząc do UE nie musimy się niczego wstydzić i nie powinni- ■ 
śmy mieć kompleksów.

JA N U S Z  W O JT C Z A K  - d yrekto r „N eo ro lu ” C hrzan
Jeśli chodzi o sposób działania, postępowania i biz
nes, to moja firma jest przygotowana do wejścia do Unii 
Europejskiej. W  październiku weszło w życie nowe pra
wo paszowe, które jest bardzo rygorystyczne i wręcz w 
pewnych elementach wyprzedza zdecydowanie prawo 

unijne. W  tej chwili jesteśm y na ostatnim etapie wdrażania norm 
ISO i HACCP, a to już obiektywnie świadczy o wysokim poziomie 
przygotowania organizacyjnego i technologicznego do pracy w  Unii 
i konkurowania z nią. Dla mnie wejście Polski do Unii oznacza po
zytywy, ponieważ my produkujemy dla rolników, a generalnie naj
większymi beneficjentami tego wejścia m ają być właśnie rolnicy. 
Jeżeli oni będą silni i zasobni, to i nam będzie się lepiej powodziło.

L is ton osz z  Jarocina
Jestem pozytywnie nastawiony do przystąpienia Polski do Unii 

Europejskiej. W ezm ę udział w referendum i będę głosował „za”. 
Uważam, że Unia daje młodym ludziom duże szanse na pracę i 
godny zarobek. Wydaje mi się, że  warunki, na jakich nasz kraj chce 
przystąpić do Wspólnoty, są dobre. Jest jednak zbyt mało informacji 
na ten temat - o samej Unii zresztą też.

JO LA N TA  M E JZIŃ S K A  - w icestarosta  ja ro c iń sk i
Uważam, że wynegocjowane, podczas szczytu w  Ko

penhadze, przez polski rząd warunki członkostwa są bar
dzo pomyślne, chociażby dla rolników - VAT na produkty 
rolne czy limity na mleko. Teraz społeczeństwo należy 
przekonać do udziału w  referendum i głosowania za przy

stąpieniem Polski do „piętnastki”.Wejście do Unii Europejskiej jest

K siądz JA N U S Z  P YTLIK  - probo szcz parafii św. A ndrze ja  
w  G olin ie , kustosz S an ktuarium  M atki B ożej P ocieszen ia

Trudno jest mi zająć jakiekolwiek stanowisko w  sprawie Unii Eu
ropejskiej, gdyż brakuje mi obszernej i rzetelnej informacji na ten 
temat. Uważam , że powinna być przeprowadzona bardziej szcze
gółowa kampania informacyjna. Te wiadomości, które się ukazują, 
nie zadowalają mnie. Jeśli uda mi się uzyskać choćby „garść” szcze
gółów, to bardzo chętnie się wypowiem.

' iti

ZYGM UNT ŻUKROW SKI - radny powiatu jarocińskiego
Wejście do Unii w  jakiś sposób ugruntowuje suweren- 

V  - ' f i  ność kraju, miejsce Polski w  świecie, choć srodze za tę 
suwerenność i niezależność zapłaciliśmy i płacimy na- 

|S | dal. Podpisane zostały bowiem, na początku lat 90-tych, 
niekorzystne umowy gospodarcze. Doprowadziło to do 

wielu niekorzystnych zjawisk - wzrostu bezrobocia, zubożenia spo
łeczeństwa, upadku polskiego rolnictwa, wzrostu korupcji. Z  dru
giej strony jednak nie żyjem y na Księżycu, tylko w  Europie. Nie 
m ożem y zostać z boku, bo jesteśm y krajem zbyt słabym ekono
micznie, by tak, jak Norwegia, być samowystarczalnym.

W  tej chwili nie znam y jeszcze szczegółów dotyczących zjed
noczenia. Podaje nam się co jakiś czas cząstkowe informacje np. 
najpierw, że rolnicy dostaną 150 zł, teraz mówi się o 300, 400  zł na 
hektar. Nie znamy jeszcze szczegółów.

Generalnie jestem za wejściem Polski do Unii. Jeśli chodzi o rol
nictwo, na pewno nie będzie łatwo. Rolnicy z państw, które należą do 
Unii, otrzymują bardzo wysokie dotacje. Żywność, która do nas “przy
chodzi ”, jest wysoce subwencjonowana i ciężko będzie nam, mimo 
tańszych kosztów produkcji, wejść na tamte rynki, a nawet na nasze.

i

Finał EURO-pejskich spotkań
Przemysław Foltynowicz i Jakub Gutowski reprezentowali powiat jarociński na konfe
rencji podsumowującej projekt "EURO-pejskie spotkania z młodzieżą szkół ponadpod

stawowych województwa wielkopolskiego”.

Przemysław Foltynowicz (od lewej), Hanka Chodorowska i Jakub Gutkowski w czasie 
konferencji w Koninie

u n i j n e  a b c

Daty ustalone
Od wielu miesięcy, a nawet lat, polscy negocjatorzy pytali 

polityków europejskich o datę przyjęcia Polski do Unii 
Europejskiej. W listopadzie zdecydowano ostatecznie, że 

do Unii wejdziemy na wiosnę 2004 roku.

Projekt realizowany był dzięki 
finansowemu wsparciu Narodowego 
Banku Polskiego. Jesionią pracow
nicy Agencji Rozwoju Regionalne
go S. A. w Koninie w całej Wielko- 
polsce przeprowadzili 31 seminariów, 
którym celem było poszerzenie wie
dzy uczniów na temat euro.

Takie spotkanie w jarocińskim 
ogólniaku odbyło się na początku

października. Uczestniczyło w nim 
39 członków klubów europejskich 
z Zespołu Szkół Ponadgimnazjal- 
nych w Tarcach, Zespołu Szkół Po- 
nadgimnazjalnych nr 1 i Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących w Jaro
cinie. Na koniec październikowego 
spotkania przeprowadzony został 
konkurs wiedzy o euro.

Maksymalną liczbę punktów

zdobyło pięciu uczniów. Spośród 
nich komisja oceniająca wylosowa
ła dwóch, którzy zaproszeni zostali 
na konferencję podsumowującą pro
jekt. W s'rodę 11 grudnia do Konina 
pojechali Przemysław Foltynowicz 
i Jakub Gutkowski z ZSO wraz z 
opiekunką Klubu Europejczyka 
Hanką Chodorowską. Uczniowie ci 
otrzymali dyplomy i książki o Unii 
Europejskiej. W imieniu pozostałych 
wyróżnionych: Michała Mickiewi
cza, Jakuba Dombka i Szymona 
Królikiewicza (również z ZSO) 
opiekunka odebrała dyplomy.

W trakcie konferencji przedsta
wiony został raport przygotowany 
na podstawie rozmów i ankiet. Cho
dziło o ustalenie, jakie tematy zwią
zane z unią interesują uczniów. Do 
najczęs'ciej wymienianych zaliczyć 
m ożna inform acje o możliwo
ściach pracy w UE, miejsca młodzie
ży polskiej w UE czy programach 
pomocowych unii.

Zarówno organizatorzy, jak i obec
ni na konferencji nauczyciele mają 
nadzieję, że w przyszłości będzie moż
liwe przeprowadzenie kolejnych se
minariów zgodnie z sugestiami mło
dzieży.

OkresTenie daty przystąpienia 
Polski do Unii było zawsze dla nas 
ważne. Chociaż wiadomo, że z dnia 
na dzień nic się nie jest w stanie się 
zmienić, to jednak planowany dzień 
naszego członkostwa jest dla wszyst
kich ogromną motywacją. Trzeba 
omówić wszystkie problemy, trze
ba znaleźć kompromis i zdążyć na 
czas.

Na początku naszych negocja
cji z Brukselą podanie daty rozsze
rzenia Unii o nowych członków rze
czywiście było niemal niemożliwe. 
Ogrom pracy oraz liczba proble
mów do przedyskutowania nie po
zwalały na to. Z czasem jednak ko
lejne spotkania na szczycie narzu
cały dalszy scenariusz i nowe daty. 
W połowie grudnia oficjalnie za
kończono negocjacje na szczycie 
Unii Europejskiej w Kopenhadze. 
Formalności naszego przyjęcia po
trwają jednak jeszcze ponad rok. 
Pod koniec stycznia 2003 roku zo
stanie przygotowany traktat o na
szym przyjęciu do Unii, mający 
ponad 6 tysięcy stron. Następnie na

przełomie lutego i marca swoje sta
nowisko przedstawią Komisja Eu
ropejska i Parlament Europejski, 
a potem także Rada Europejska, 
czyli szefowie rządów i głowy 
państw członkowskich. Podpisanie 
traktatu akcesyjnego o naszym 
członkostwie ma nastąpić 16 kwiet
nia na szczycie Unii w Atenach.

Niewątpliwym wydarzeniem 
w Polsce będzie referendum w spra
wie przystąpienia do Unii Europej
skiej na początku lata przyszłego 
roku. Będzie to szansa dla każdego 
z nas by wypowiedzieć się na tak 
ważny temat. W następnych miesią
cach każde z piętnastu państw człon
kowskich przeprowadzi ostateczne 
głos ••''"ie w swoich parlamentach

(gc)
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Wigilia
u „Barwickiego”
Na dwa tygodnie przed świętami nastrojowe kolędy w wykonaniu Chóru Mieszanego 
im. K. T. Barwickiego wprowadziły zaproszonych gości w bożonarodzeniowy nastrój.

O p ł a t e k

g o s p o d y ń
Kilkanaście różnych dań - barszcz, sałatki i ryby, 

przygotowały jaraczewskie gospodynie na wigilię, 
która odbyła się w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka 

Kultury w Jaraczewie.

Wieczerza wigilijna odbyła się 
L\v sobotę 14 grudnia. Rozpoczęto 

od koncertu kolęd w Jarocińskim 
Ośrodku Kultury. Podsumowując 
miniony rok prezes chóru Emilia 
Zdrojowa przyznała, że w planach 
zespołu na 2003 rok znajduje się 
m.in. nagranie drugiej płyty z kolę
dami. Wyraziła nadzieję, że dzięki 
przychylności władz uda się zorga
nizować w przyszłym roku warsz
taty wokalne. W czasie tegorocz
nych, które odbyły się w Marianów- 
ce, chór przygotował aż 23 nowe 
kolędy. Obecnie w „żelaznym” re
pertuarze zespołu jest już ponad 30 
kolęd. Zanim wszyscy zebrani 
przełamali się opłatkiem, życzenia 

II „Barwickiemu” złożyli: wicestaro- 
sta Jolanta Mejzińska, wiceprze
wodniczący sejmiku województwa 
w ielkopolskiego Jan Grzesiek, 
przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Martuzalski, przewodni
czący Rady Powiatu Andrzej Dwo- 
rzyński oraz dyrektor JOK-u Bogu
sław Harendarczyk. - Piękne kolę
dy w wykonaniu waszego chóru 
wprowadzają nas wszystkich w ten 
radosny nastrój, dlatego dziękuję 
wam z całego serca za to, że jeste
ściev Życzę wam wiele zdrowia, aby
ście mogli jak najdłużej, pięknie dla 
nas śpiewać - powiedziała Jolanta 
Mejzińska. Zaprzyjaźniona z chó
rem profesor Bożena Nalewajko z 

' Akademii Muzycznej w Poznaniu, 
która od kilku lat przyjeżdża na 
wigilie „Barwickiego” życzyła 
śpiewakom wielu sukcesów. - Je
stem wdzięczna losowi, że przed 
laty udało się mi z chórem zaprzy
jaźnić i że mieliśmy wspólnie tyle 
sukcesów artystycznych. Dzisiaj 
jednak pragnę bardzo gorąco po
dziękować i pogratulować dyrygen
towi - Kasprowi Ekertowi, którego 
osobiście podziwiam za jego wspa
niały, bardzo bogaty kunszt i za to,

den instrument. Cieszę się, że chór 
prezentuje coraz trudniejsze partie, 
a przy tym ma wspaniałą dykcję, 
czystość intonacyjną, lekkość i f i 
nezję. Przez te dwa lata dokonał się 
w „ Barwickim ” fantastyczny roz
wój. Gorąco wam tego gratuluję - 
powiedziała Bożena Nalewajko. 
Po koncercie w JOK-u wszyscy 
udali się do sali Spółdzielni Miesz
kaniowej, gdzie czekały już stoły 
zastawione typowo świątecznymi

potrawami. Była to również okazja 
do zaśpiewania kolęd. Do wspól
nego kolędowania włączyli się rów
nież przedstawiciele władz.

Na zakończenie wieczerzy wi
gilijnej przygotowanej przez restau
rację „Klubowa” wzniesiono toast 
za pomyślność chóru i zaproszo
nych gości. - Władzom miasta i po
wiatu życzymy spełniania... wszel

kiego rodzaju zachcianek chóru, 
które nie będą zbyt wygórowane 
- zażartow ał dyrygent Kasper 
Ekert. W czasie pożegnania prze
wodniczący rady Stanisław Martu
zalski przekazał życzenia od nie
obecnego burmistrza Adama Paw
lickiego. - Kazał przekazać, że pra
gnie jak najszybciej spotkać się z chó
rem, nie tylko po to, aby wspólnie 
z wami zaśpiewać kolędy, ale i za
grać, bo jak wiadomo - burmistrz

gra na dudach - powiedział prze
wodniczący rady. Wigilijny koncert 
dla chóru oznacza początek bardzo 
pracowitego okresu. Kolędowanie 
„Barwickiego” rozpocznie się w so
botę 4 stycznia „Koncertem Mar
szałkowskim” w Poznaniu, a za
kończy - w niedzielę 26 stycznia 
w Gnieźnie.

(Is)

Wigilijne spotkanie członków 
nowomiejskiego koła 
Polskiego Związku Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów odbyło się 
19 grudnia. Na tradycyjnego 
karpia, kapustę z grochem 
i grzybami przybyli członkowie 
koła i zaproszeni goście. 
Przewodniczący Wincenty 
Pawelczyk złożył wszystkim 
świąteczno-noworoczne 
życzenia

że z tak wielkiego chóru zrobił je-

Spotkanie opłatkowe Koło Go
spodyń Wiejskich z Jaraczewa zor
ganizowało 14 grudnia w sali wi
dowiskowej Gminnego Ośrodka 
Kultury. Do wspólnej wigilii zasia
dło ponad 40 członkiń organizacji, 
wójt Jaraczewa Dariusz Strugała, 
sołtys wsi Andrzej Stasiak oraz dy
rektor GOK-u Jan Tomczak.

Gospodynie przygotowały kil

kanaście wigilijnych potraw. Były 
ryby, sałatki i barszcz z uszkami. 
Nie zabrakło również tradycyjnych 
ciast. - Wszystkie potrawy były prze
pyszne. Chociaż nawet nie wiem, 
jak się nazywały - przyznaje Andrzej 
Stasiak, sołtys Jaraczewa W czasie spo
tkania wszyscy złożyli sobie życze
nia oraz przełamali się opłatkiem.

(ag)

Wieczór wigilijny 
w Chrzanie

Najważniejszym punktem wieczoru wigilijnego 
w świetlicy wiejskiej były jasełka przedstawione przez 

uczniów Szkoły Podstawowej w Chrzanie.

Spotkanie odbyło się 20 grud
nia. Wśród zaproszonych gości byli 
m.in. przedstawiciele władz samo
rządowych z Żerkowa, radni i soł
tysi Stęgoszy i Chrzana oraz oso-

wie, nauczyciele, pracownicy szko
ły, a także sami mieszkańcy. Większą 
część jasełek stanowiły dialogi pa
sterzy. Dużą uwagę widzów przy
ciągnęły także stojące na scenie

Przedstawienie wzbogacone zostało kolędami i pastorałkami śpiewanymi przez „Chór Aniołów"

by, które w różny sposób pomagają 
szkole. Licznie stawili się także 
mieszkańcy obu miejscowości - bab
cie, dziadkowie, rodzice i rodzeń
stwo występujących tego wieczora 
uczniów ze Szkoły Podstawowej 
w Chrzanie.

Spotkanie rozpoczęło się wystą
pieniem Michaliny Baucin, dyrek
tor placówki. Słowa podziękowania 
skierowała do wszystkich, którzy 
od lat wspierają szkołę. Najważ
niejszą częścią wieczoru było jed
nak przedstawienie jasełkowe wy
stawione przez uczniów klas IV-VI. 
M ałych aktorów do występów 
przygotowały katechetka Monika 
Wawrzyniak i Lidia Purolnik - na
uczycielka historii i sztuki. W zor
ganizowaniu wspólnego wieczoru 
uczestniczyło wiele osób: ucznio-

szopa i drewniany żłób wykonany 
przez Piotra Robaka. Przedstawie
nie wzbogacone zostało kolędami 
i pastorałkami śpiewanymi przez 
„Chór Aniołów”. Po występach, 
dzieci wręczyły gościom własno
ręcznie pomalowane szopki bożo
narodzeniowe. Był też moment sku
pienia. Ksiądz proboszcz Zbigniew 
Piotrowski odczytał fragment Ewan
gelii o narodzeniu Chrystusa, po 
czym wszyscy podzielili się opłat
kiem i złożyli sobie świąteczne 
życzenia. Dzieciom, szczególnie 
tym najmłodszym wielką radość 
spraw iło zjaw ienie się dwóch 
Gwiazdorów z prezentami. Spotka
nie zakończyło się przy stole, na 
którym znalazły się ciasto i kawa 
przygotowane przez rodziców.

On)
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> Maraton jasełkowy
„Takśmy się spieszyli, że wszystkośmy pogubili w tej chwili” - usłyszała publiczność 
podczas konkursu „Tradycje i zwyczaje Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku”. 
Wątkiem, który przewijał się w zaprezentowanych na scenie Jarocińskiego Ośrodka 

Kultury przedstawieniach, była postawa współczesnego człowieka wobec bezdomności,
alkoholizmu i samotności innych ludzi.

Barwnym widowiskiem uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Wilkowyi zdobyli II miejsce .w konkursie

Prawdziwy maraton przedsta
wień jasełkowych zafundowały pu
bliczności Szkoła Podstawowa 
i Gimnazjum w Ciełczy - tegoroczni 
organizatorzy konkursu „Tradycje 
i zwyczaje Świąt Bożego Narodze
nia i Nowego Roku”. Oprócz rywa
lizacji w kategorii montażu słowno- 
muzycznego (przedstawienie), repre
zentacje szkół konkurowały w dwóch 
innych kategoriach: plastycznej (dłu
gość łańcucha na choinkę - czas wy
konania 20 min) oraz literackiej (treść 
listu, która przekonałaby bohatera

„Wigilijnej opowieści” Charlesa Dic
kensa o tym, że święta Bożego Na
rodzenia mają głęboki sens).

Na scenie Jarocińskiego Ośrod
ka Kultury wystąpiło czternaście 
zespołów reprezentujących szkoły 
z terenu gminy Jarocin. Tegoroczny 
konkurs inscenizacji odbył się pod 
hasłem: „Daj siebie innym”. W tre
ści prezentowanych scen dominował 
obraz współczesnego człowieka w ob
liczu biedy, bezdomności i samotno
ści innych ludzi. Szkoła Podstawo

wa i Gimnazjum w Wilkowyi zapre
zentowały na scenie prawdziwy 
show. Młodzi aktorzy grali ludzi za
ślepionych pogonią za pieniędzmi 
i władzą, zatraconych w nałogach. Je
dynym ratunkiem proponowanym 
przez uczniów w tej sytuacji jest 
chwila refleksji. Sposobnością do niej 
może być spotkanie z Józefem, Marią 
i dzieciątkiem Jezus. Po takiej kon
frontacji ci sami zaślepieni ludzie 
nagle zaczynają przyznawać się do 
tego, że sami też potrzebują miłości 
i czują się samotni, że spełnieniem

ich duchowych potrzeb może stać się 
pomoc innym. Takie przesłanie 
przyświecało większości przedsta
wień. Z treści zaprezentowanych wi
dowisk wynikało, że problem znale
zienia domu dla Józefa i Marii jest 
ponadczasowy i każdy z nas ma szan
sę przyjąć do swojego domu rodzi
nę, która potrzebuje pomocy - jak 
przed wiekami rodzina Dzieciątka 
Jezus. Na scenie tę samą treść każdy 
zespół przedstawił według własnego, 
oryginalnego pomysłu. W przedsta

wieniach znalazł się między innymi: 
wątek kłótni rodzinnych, problemy 
wychowanków domu dziecka i uczniów 
odrzuconych przez kolegów.

W ocenie jury, które pracowało 
pod kierunkiem wizytator Marii Ro- 
szyk, uczniowie zaprezentowali 
prawdziwe talenty aktorskie, włożyli 
wiele pracy w przygotowanie wido
wisk, a dla większości z nich wy
stęp na scenie był wielkim przeży
ciem. Godnym zauważenia - zda
niem jurorów było też to, że każde 
przedstawienie odbywało się w bo
gatej, często własnoręcznie wykona
nej scenografii. Poważnym manka
mentem konkursu, który zdaniem 
niektórych członków komisji oce
niającej, powtarza się corocznie, jest 
brak podziału uczestników na kate
gorie wiekowe. - Naprawdę bardzo 
trudno jestjedną miarą oceniać wy- 
stęp gimnazjalistów i uczniów po
czątkujących klas szkoły podstawo
wej - mówi jedna z członkiń jury.

Organizatorzy zapewnili uczestni
kom całodniowej imprezy ciepłe napo
je, drożdżówki i pączki, a św. Mikołaj 
częstował wszystkich cukierkami. 
W trakcie trwania konkursu z JOK-u 
wyruszyła grupa kolędników, którzy 
z życzeniami i śpiewem kolęd odwie
dzali jarocińskie instytucje i firmy.

ANNA KONIECZNA

Wyniki konkursu plastycznego 
(długość łańcucha na choinkę)

I - Szkoła Podstawowa w Mieszkowie - 8,80 m
II - Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Wilkowyi - 6,50 m
III - Gimnazjum w Witaszycach - 6,30 m

Wyniki konkursu literackiego (pisania lislu)
I - Gimnazjum w Golinie
II - Szkoła Podstawowa w Prusach
III - Szkoła Podstawowa nr 4 w  Jarocinie

Wyniki konkursu „Tradycje i zwyczaje Świąt 
Bożego Narodzenia i Nowego Roku’’ 

(miejsca nagrodzone)
I -  Gimnazjum w Golinie
II - Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Wilkowyi
III - Szkoła Podstawowa w  Mieszkowie
IV - Szkoła Podstawowa w Prusach 
V- Gimnazjum w Jarocinie
VI - Szkoła Podstawowa w Golinie

Mierzenie długości łańcuchów choinkowych odbywało się na korytarzu

Bożonarodzeniowe przedstawienie zaprezentowali przed koleżankami i kolegami, gronem 
pedagogicznym oraz pracownikami placówki uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Roszkowie. 
Jasełka przygotowane zostały pod kierunkiem nauczycielek: Aurelii Kaczmarek, 
wychowawczyni klasy I oraz Marii Wesołek, wychowawczyni „zerówki". Publiczność 
nagrodziła młodych aktorów gromkimi brawami

Uczniowie klas czwartych ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Jarocinie gościli 
u swoich koleżanek i kolegów w SP nr 6. 
Zaprezentowali tam program słowno- 
muzyczny przygotowany pod 
kierunkiem Marii Sobczak i Elżbiety 
Kuderczak. Złożyli świąteczne życzenia 
i podarowali bombki z wypisanymi 
imionami gospodarzy. Przekazali też 
pamiątkowy album zawierający prace 
plastyczne

2. U_
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Piękne bożonarodzeniowe przedstawienie przygotowały dzieci z Publicznego Przedszkola 
nr 6 w Jarocinie - T la łk i i 5-latki, pod kierunkiem nauczycielek: Anny Hoffmann i Iwony 
Pawlak. W wtorek inscenizację obejrzeli byli pracownicy przedszkola, w środę 
- rodzice, a w czwartek - wszystkie dzieci uczęszczające do „Jarzębinki". W czwartek 
również odbyło się wigilijne spotkanie. Gwiazdor wręczył wszystkim prezenty

Rodzice oraz zaproszeni goście (m.in. ks. proboszcz Stanisław Szymański) 
z zainteresowaniem obejrzeli tradycyjne jasełka przygotowane przez dzieci III oddziału 
Publicznego Przedszkola w Witaszycach. Grupę przygotowała Krystyna Błaszczyk. 
Młodzi artyści bawili się równie dobrze, jak i oklaskująca ich publiczność
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syn M arii i G rzegorza  W alczaków
z Wilkowyi
ur. 26  grudnia o godz. 23.45  
waży 3.500, mierzy 58 cm

Na świat przyszli:
KATARZYNA PÓŁROLNICZAK, 
N1KOLA RADOLIŃSKA, JULIA 
GŁADCZAK, MARTYNA WRÓ
BLEWSKA, AGATA ZDROJO
WA, NATALIA SOBIK, MACIEJ 
KRAWCZYK

Zdjęcia Anna G auza

Zdjęcia publikowane są 
za zgodą rodziców

Prawie jak w domu
Ponad sześćdziesiąt osób zasiadło do wspólnej wieczerzy 

wigilijnej w Dziennym Domu Pomocy Społecznej 
w Jarocinie.
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Z uwagi na dużą liczbę osób ko
rzystających z posiłków w placów
ce, wieczerza wigilijna została zor
ganizowana w dwóch grupach - o 10.00 
i o 12.00. Na pierwsze ze spotkań 
zaproszono również gości. Była to 
okazja do zobaczenia pomieszczeń 
„domu” po niedawno przeprowa
dzonym remoncie placówki. Z po
siłków korzystają obecnie 92 osoby. 
Dla ponad trzydziestu potrawy świą
teczne zaniosły do domów opieku
jące się nimi siostry z PCK.

Młodzież ze Środowiskowego

Domu Samopomocy w Jarocinie 
przygotowała specjalny program 
bożonarodzeniowy, na który złoży
ły się kolędy i wiersze o tematyce 
świątecznej. Modlitwę poprowadził 
ksiądz Andrzej Sośniak - proboszcz 
pobliskiej parafii Chrystusa Króla. 
Później przyszła kolej na życzenia 
i łamanie się opłatkiem. Jak na każ
dej „wigilii” nie mogło zabraknąć 
pieczonej ryby, kapusty z grzybami, 
makiełek i pierników. Na zakończe
nie każdy z uczestników otrzymał 
paczkę ze słodyczami. (is)

W niedzielne popołudnie w soli Ochotniczej Straży Pożarnej w Kotlinie wystawione 
zostały jasełka w wykonaniu dzieci z miejscowej szkoły podstawowej. Przedstawienie 
bożonarodzeniowe przygotowały nauczycielki Barbara Wąsiewska i Zdzisława Serbiak

(Is)

Za wigilijnym stołem w Społecznym Liceum Ogólnokształcącym i Społecznym Gimnazjum 
zasiadło ponad 100 osób. Nie zabrakło Gwiazdora i dzielenia się opłatkiem.

Do wigilijnego stołu zasiedli uczniowie społecznego liceum i gimnazjum. Śpiewali kolędy 
i składali sobie świąteczno-noworoczne życzenia

Przedświąteczne spotkanie w spo
łecznym liceum i gimnazjum odbyło 
się 20 grudnia. Przybyli na nie zapro
szeni goście, członkowie Zarządu 
Jarocińskiego Stowarzyszenia Edu
kacyjnego, nauczyciele i ucznio
wie. Uroczystość rozpoczął Romu
ald Gruchalski, dyrektor Zespołu 
Szkół Specjalnych. Podziękował

wszystkim uczniom za podarunki, 
którymi obdarowano dzieci z jego 
szkoły. Podsumowania mijającego 
roku dokonał dyrektor szkoły Ma
ciej Konieczny. Zapowiedział, że 
w nadchodzącym roku najważ
niejszą z czekających placówkę 
zmian, będzie założenie społecznej 
szkoły podstawowej. Złożył też wszyst

kim przybyłym życzenia: - Niech świę
ta Bożego Narodzenia i wigilijny wie
czór upłyną wam w szczęściu i ra
dości przy staropolskich kolędach 
i zapachu świerkowej gałęzi, a Nowy 
Rok przeniesie spełnienie najskryt
szych marzeń.

Podczas spotkania uczniowie wy
stąpili w przedstawieniu jasełkowym, 
które przygotowały Barbara Bogatko 
i Lucyna Klauza. Przesłanie sztuki 
skierowane było do współczesnego 
człowieka, który w pogoni za pie
niędzmi i dobrami dnia dzisiejszego 
zapomina o bliźnich. Uczniowie zwró
cili uwagę na problemy i potrzeby in
nych ludzi. Po występach wszyscy 
podzielili się opłatkiem, a uczennice 
wprowadziły zebranych w nastrój 
świąt śpiewając znane polskie kolędy. 
Na zakończenie przybył oczekiwany 
z utęsknieniem Gwiazdor, który 
wszystkim rozdał prezenty. (jn)

Opłatek i gratulacje
Były świąteczne życzenia, wspólne dzielenie się opłatkiem, a na stole - wigilijne potrawy. 

Strażacy życzyli sobie przede wszystkim zdrowia.

Tradycyjne spotkanie opłatko- 
wo-wigilijne odbyło się w Komen
dzie Powiatowej Państwowej Stra
ży Pożarnej w Jarocinie. Zaproszo
no na nie starostę powiatu jarociń
skiego Sławomira Wąsiewskiego 
i wicestarostę Jolantę Mejzińską. 
Przedstawiciele władz samorządo
wych złożyli wszystkim strażakom 
życzenia zdrowia oraz wielu suk
cesów i spełnienia planów zarów
no zawodowych, jak i osobistych. 
Komendant KP PSP w Jarocinie st. 
kpt. Stanisław Krawczyk wraz ze 
starostami wręczył listy gratulacyj
ne strażakom, którzy w ostatnim 
czasie wykazali się szczególnym 
zaangażowaniem w wykonywaną 
pracę.

Listy gratulacyjne otrzymali:

młodszy kapitan Jarosław Kuderczak 
starszy aspirant Leszek Rynowiecki 
aspirant Grzegorz Błaszczyk 
starszy ogniomistrz Piotr Błażejewski 
sekcyjny Grzegorz Snela 
starszy ogniomistrz Piotr Filipiak 
starszy sekcyjny Paweł Mikołajczak

Dzieląc się opłatkiem strażacy 
życzyli sobie przede wszystkim 
zdrowia. Przy świątecznym stole 
raczyli się wigilijnymi przysmaka
mi, m.in. zupą grzybową i smażo
nymi rybami.

Podczas spotkania komendant 
KP PSP poinformował starostów 
o przeprowadzonych w tym roku ak
cjach, ilości przeszkolonych straża
ków oraz planach i potrzebach ko
mendy. - Do wymiany mamy dwa, 
wysłużone już mocno, samochody - 
jeden ma 10 lat, drugi 15 - powie
dział Stanisław Krawczyk. Starosta 
Sławomir Wąsiewski nie chciał na

razie mówić o konkretnej pomocy. 
- Nie chciałbym składać pustych 
obietnic. Jeśli tylko jednak będą

Strażacy z KP PSP w Jarocinie wyjechali 
do zdarzeń 
w tym: 
do pożarów
i do miejscowych zagrożeń 
fałszywe alarmy
Pożary
małe
średnie
duże
Miejscowe zagrożenia

takie możliwości, na pewno będzie
my wspierać straż - zapewnił sta
rosta. (akf)

rok 2002 rok 2001

577 359

108 92
467 265

2 2

102 86
5 5
1 1

(Inne niż pożary zdarzenia wynikające z rozwo|u cywilizacyjnego I naturalnych praw przyrody, a stwarzające zagrożenie 
dla życia, środowiska i mienia)
małe 100 53
lokalne 364 211
średnie 3 1
duże - -
Na terenie powiatu jarocińskiego najwięcej pożarów miało miejsce w roku 2002 w gm inie Jarocin (72), a najmniej 
w gminie Żerków (10). Do Innych zdarzeń najczęściej - bo 324 razy, wyjeżdżali strażacy do gminy Jarocin, najrzadziej 
(30 razy) - do gminy Jaraczewo, 
t o  podstawie informacji zebranych do 2B. 12.2002 r.
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Więcej tlenu! Diabetycy świętowa
Ocl niedawna działa it ’ Jarocinie Tlenowa Kawiarenka. 

Dzięki kilka zabiegom tlenowym można poprawić 
funkcjonowanie wielu narządów, zarówno chorego; 

jak i zdrowego człowieka.

O większą frekwencję na wykładach specjalistów apelował Mieczysław Maciejewski 
- prezes koła powiatowego Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków, podczas spotkania 

zorganizowanego z okazji Światowego Dnia Walki z Cukrzycą.

Wiele chorób spowodowanych 
jest niedoborem tlenu w organi
zmie. Jego objawem może być 
między innymi zmęczenie, trudność 
w koncentracji i zapamiętywaniu 
oraz częste infekcje, bladość skóry 
czy bóle głowy. Od kilku lat polscy 
naukowcy, idąc w ślad za wynalaz
kami zachodniej medycyny, propo
nują pacjentom uzupełnianie tlenu 
w organizmie. W niewielu miastach

w Polsce działają kawiarenki tle
nowe, w których można skorzy
stać ztlenoterapii. Zabiegi takie są 
bezbolesne. Składają się z dwóch 
części. W czasie wizyty w kawia
rence najpierw podaje się pacjen
towi, „koktajl” witaminowy,, który 
przyspiesza wchłaniani^ tlenu. Po 
ustaleniu poziomu wy sycenia krwi 
tlenem, można poddać się inhala
cji. - W czasie półgodzinnego sean
sunasz gó'ść siada w iwy godnym 
fotelu i wtedy zostaje pótfłączony do 
specjalnego aparatu /fenowego. W 
czasie wchłaniania gazu swobodnie 
można słuchać muzyki, ćzvtać cza-' . 'v'
sopisma - mówi Małgorzata Bara
nowska, właścicielka kawiarenki

in

denowej. ,, . te
Terapia tlenowa może być sto

sowana u ludzi zdrowych i chorych. 
Jest ona częścią medycyny prewen
cyjnej. Osoby zdrowe mogą odmło
dzić swój organizm i spowolnić 
proces starzenia. Zabiegi tlenowe 
leczą również wiele chorób, między 
innymi: niedokrwienie mózgu, koń
czyn, chroniczne zapalenie oskrze
li, astmy oraz stwardnienie rozsia

ne oraz podatność na stres.
Przed każdym zabiegiem pro

wadzący terapię przeprowadza 
krótki wywiad na temat stanu zdro
wia osoby, chcącej skorzystać z te
rapii. Zabiegi tlenowe nie są wska
zane dla kobiet vy ciąży, osób leczą
cych się na nadczynność'tarczycy 
czy padaczkę. Poza tym zabiegi 
dostępne są także dla młodzieży od 
16. roku życia! .- Zabiegi trwają 
około 30 minut. Tlen podawany jest 
specjalnymi rurkami przez nos. jak  
wynika z  badań naukowców, lecze
nie tlenem wskazane jest dla osób 
Z różnymi typami schorzeń - mówi 
Małgorzata Baranowska,.

IWONA NOWICKA

Spotkanie było okazją do pod
sumowania minionego roku i przed
stawienia nowych planów organi
zacyjnych. Na uroczystość przyby
li: Andrzej Tomczak - członek za
rządu głównego PSD i wiceprze
wodniczący zarządu wielkopolskie
go, Jacek Kalemba - dyrektor fir
my „Hand Prod” oraz Przemysław 
Klim - właściciel apteki „Bratek”. 
Prezes Mieczysław Maciejewski 
przedstawiając sprawozdanie z dzia
łalności stowarzyszenia wspomniał 
również o walce jaką PSD stoczyło 
przeciwko podwyższaniu cen leków 
i pasków do glukometrów. - Naszym 
sukcesem jest także to, że od roku 
mamy przychodnię, która w pełni 
zaspokaja potrzebę na opiekę spe
cjalistyczną. Jesteśmy wdzięczni 
pani doktor Knast za jej zgodę na 
cotygodniowe przyjazdy do Jaroci
na. Apteka „B ratek” nie tylko 
udziela nam rabatów, ale i stała się 
wysoko specjalistyczna. Pomimo 
trudności udało nam się przeprowa
dzić wykłady specjalistów. Było to 
możliwe dzięki sponsorowi - firmie 
„ Hand Prod ”, Niestety minęły cza- 
sy, gdy na takie spotkania przyby
wało kilku przedstawicieli różnych 
producentów. Firmy wolą docierać 
bezpośrednio do gabinetów lekar
skich - podkreślił prezes koła po
wiatowego PSD. Mieczysław Ma
ciejewski wyjaśnił, że na 30 wnio
sków wysłanych pod koniec 2001 
roku do firm i zakładów z prośbą 
o wparcie działalności PSD, otrzy
mał tylko jedną odpowiedź. Jedy
nie Spółka „Kotlin” przekazała na 
rzecz członków organizacji swoje 
produkty. Prezes podkreślił rów
nież, że do grona przyjaciół orga
nizacji zaliczają się również: „Ga
zeta Jarocińska” oraz Jarociński

Ośrodek Kultury, w którym stowa
rzyszenie bezpłatnie korzysta z jed
nego z pomieszczeń.

Mieczysław Maciejewski wyra
ził też nadzieję, że nadal uda się 
przeprowadzać comiesięczne wy
kłady specjalistów. - Szkoda tsJko, 
że na nasze spotkania przychodzi 
ciągle ta sama, kilkudziesięciooso
bowa grupa. Są to przede wszyst
kim chorzy, którzy bardzo wiele 
wiedzą o swojej chorobie i mają 
wyrównane poziomy cukru. A co 
Z resztą diabetyków? Zapewniam, 
że nawet najlepszy serial w telewi
zji nie zastąpi nam cukrzykom vry- 
słuchania wykładu - powiedział 
Mieczysław Maciejewski. Podkre
ślił również, że jeszcze gorsza sy
tuacja niż w Jarocinie, panuje na 
terenach wiejskich. Aby podnieść 
świadomość pacjentów chorych 
na cukrzycę rozpoczęto starania
0 utworzenie terenowych grup 
wsparcia. Pierwsza powstała już 
w Jaraczewie i skupia obecnie 26 
członków. Dzięki przychylności 
władz mają swoją siedzibę. Grupa 
oprócz spotkań roboczych zorgani
zowała także pierwsze spotkanie 
opłatkowe dla swoich członków. 
W przyszłości planowane jest utwo
rzenie takich terenowych ogniw 
PSD również w Żerkowie. Kotlinie
1 W itaszycach. - Problemy je s t  
łatwiej rozwiązywać, gdy jest się 
razem i gdy można liczyć na czyjąś 
pomoc. Wspólnie farwiej jest także 
w alczyć z różnymi pom ysłam i 
urzędników. Gratuluję państwu tak 
wspanialej organizacji i tak świet
nego, prężnego zarządu. W’ miarę 
naszych możliwości postaramy się 
wam nadal pomagać - zadeklaro
wał Jacek Kalemba, dyrektor firmy 
„Hand Prod”.

Glos zabrał również Andrzej 
Tomczak. Wyjaśnił, że PSD prze
kroczyło już liczbę 100 tys. człon
ków i ma obecnie prawo zgłasza
nia ustaw bezpośrednio do Sejmu. 
W trakcie spotkania wręczył rów
nież odznaczenie honorowe, przy
znane przez zarząd główny PSD. 
Na wniosek koła powiatowego 
otrzymała je Lidia Sokowicz - dzien
nikarz „Gazety”.

Spotkanie z okazji Światowego 
Dnia Walki z Cukrzycą było ostat
nim, jakie odbyło się w 2002 roku.! 
- Z okazji zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia chciałbym zło
żyć wszystkim chorym na cukrzycę, 
nie t)’lko członkom koła powiatowe
go, serdeczne życzenia gwiazdkowe 
i noworoczne. Życzę państwu przede 
wszystkim wyrównanych poziomów 
cukru, bo to dla nas diabetyków jest 
najważniejsze - powiedział prezes 
Mieczysław Maciejewski.

Os)

Oprócz organizowania specjalistycz
nych wykładów koło powiatowe PSD  
zajm uje się również rozprow adze
niem literatury fachowej, m.in. czaso
pisma „Diabetyk”. Członkowie zarzą 
du dyżurują co tydzień, w  każdą środę 
od 11.00 do 13 .00  w  Jarocińskim  
Ośrodku Kultury (I piętro, pokój 31).
Z  p rezesem  M ieczysław em  M acie 
jew sk im  m ożn a ko n takto w ać  się  
codziennie pod num erem  telefonu  
0 -6 0 9 /1 0 2 -0 0 0 . Od grudnia można 
wpłacać składki na kolejny rok. Opła
cenie 12 złotych (złotówka za mie
siąc) gwarantuje możliwość korzysta
nia z  10 % zniżki na zakup leków peł- 
nopłatnych w  aptece „Bratek” (os. 
Konstytucji 3 Maja). Dokumentem po
zwalającym  na uzyskanie rabatu są  
specjalne kolorowe identyfikatory, 
w yd aw an e  p rzez  s to w arzyszen ie  
na okres jed nego  roku. Te w ydane  
w 2 0 0 2  roku będą w ażne tylko do 
końca stycznia 2003 roku.

Od niedawna w Jarocinie można korzystać z inhalacji tlenowej

Dzieciom można pomóc

Wybierz się do logopedy
Kilkoro uczniów i przedszkolaków skorzystało z badań przeprowadzonych w ramach 

Ogólnopolskiego Dnia Diagnoz Logopedycznych w Jarocinie.

Przebadane zostały dzieci z Łu- 
szczanowa, Chrzana, Jarocina i Wita- 
szyc. - Wybrane zostały podczas prze
siewowego sprawdzania wymowy, wy
konanego przez pracowników naszej 
poradni, w ramach pracy w terenie. 
Rodzice poinformowani zostali, że ich 
dzieci mają problem logopedyczny 
- llumaczy Radosława Suszczyńska, 
kierownik Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Jarocinie.

Dzieci, które powinny zostać 
objęte opieką logopedy, jest znacz
nie więce j. - Do poradni zapisanych 
jest więcej podopiecznych, aniżeli 
jesteśmy w stanie przyjąć - tłuma
czy Radosława Suszczyńska.

.Problemy, które pojawiają się

najczęściej u dzieci, to m.in. seple
nienie, jąkanie, rotacyzm (niepra
widłowa wymiana głoski „r”), ka- 
pacyzm (nieprawidłowa wymowa 
głosek „k” i „g”). Obecnie porad
nia ma 80 zgłoszeń. W związku 
z tym, że osób, które trzeba objąć 
opieką jest tak dużo, częstotliwość 
przeprowadzanej terapii logope
dycznej jest rzadsza. - To nie jest 
korzystne dla dziecka. Zajęcia od
bywają się co dwa, trzy tygodnie, 
a powinny się odbywać co tydzień 
- przyznaje Radosława Suszczyń- 
ska. Podkreśla, że bardzo ważna jest 
pomoc rodziców. Każdy, kto za
uważy u dziecka nieprawidłową 
wymowę, może - bezpłatnie i bez

skierowania - przyjść do poradni 
i skorzystać z cennych rad specja
listów. - Trzeba czekać, około mie
siąca, na terapię, ale rodzice mogą 
wziąć zestaw ćwiczeń i w domu 
wspólnie pracować nad praw i
dłową wymową - podkreśla kierow
nik poradni.

Na badania przeprowadzone 
w ramach Ogólnopolskiego Dnia 
Diagnoz Logopedycznych zgłosiła 
się do Poradni Psychologiczno-Pe
dagogicznej w Jarocinie m.in. mama 
3-letniej Martyny Typańskiej. - Có
reczka niby wszystko wymawia, ale 
czasem jej to różjtie wychodzi, dlate
go zgłosiłam się z nią na badania - po
wiedziała mama dziewczynki. (ai<r>

Ok. 1-go roku życia dziecko powinno umieć wymawiać już  
pierwsze wyrazy. Jeśli mowa jes t opóźniona, należy zgłosić się 

z dzieckiem do poradni. IV 5. roku życia dziecko powinno 
wymawiać prawidłowo większość dźwięków.

Pierwsza generalna zasada jest taka, że z dzieckiem trzeba rozmawiać. Dziecko nie może 
siedzieć cały dzień albo znaczną część czasu przed telewizorem. Bardzo ważna jest rozmowa. 
Kształtuje ona mowę dziecka na zasadzie naśladownictwa: ruchowego, wzrokowego 
i słuchowego. Nawet jeśli dziecko nie uczestniczy jeszcze w rozmowie, trzeba do niego jak 
najwięcej mówić, opowiadać mu, śpiewać
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Spotkanie 
z rzeźbiarzem

„Natura jest najdoskonalszym twórcą ” - stwierdził artysta 
rzeźbiarz Jan Strzelczyk na spotkaniu z uczniami Szkoły 

Podstawowej w Wojciechowie.

Na spotkaniu z uczniami Szkoły Podstawowej w Wojciechowie rzeźbiarz Jan Strzelczyk 
opowiedział o swojej twórczości i zaprezentował swoje prace

Rzeźbiarz Jan Strzelczyk z Woj
ciechowa spotkał się z uczniami 
miejscowej podstawówki. Artysta 
zaprezentował swoje prace i opo
wiedział o tym, jak rodziła się 
jego pasja twórcza. - Wszystkiego 
uczyłem  się sam. Początkow o  
moje prace były dalekie od do
skonałości, ale byłem wytrwały i upar
cie tworzyłem dalej. Z biegiem czasu 
moja ręka i oko wykształciły się na 
tyle, ze teraz już wiem, jak  chcę 
rzeźbić - mówił Jan Strzelczyk. 
Inspiracją dla jego twórczości są 
przede w szystkim  obserw acje 
o toczen ia, a w szczególności 
przyrody. - Natura jest najdosko
nalszym twórcą. Często w moich 
poszukiwaniach zdarza się, że 
natrafiam na korzeń albo konar 
drzewa, któiy ma w sobie coś. Z po
czątku nie wiem co, odkładam go, 
przyglądam się i nagle zauważam 
kształty. Nad takim materiałem nie 
potrzebuję nawet dużo pracować,

bo kształty same się pojawiają - dodał 
rzeźbiarz.

W czasie spotkania uczniowie 
pytali, kogo przedstawiają ogrom
nych rozmiarów postacie, które 
wyrzeźbił Jan Strzelczyk, a które 
stanęły na jaraczewskim rynku. - Są 
to ludzie z naszego otoczenia, wiej
skie kobiety i chłopi pracujący na 
roli. Postacie, któiy cli twarze są 
wyraziste, a dłonie spracowane 
- odpowiadał artysta.

Na zakończenie spotkania ucznio
wie podarowali rzeźbiarzowi obraz, 
który sami namalowali. Natomiast 
Jan Strzelczyk odwdzięczył się za 
podarunek jedną ze swoich prac.

Spotkanie z rzeźbiarzem odby
ło się w ramach działalności Szkol
nego Klubu Europejskiego, które
go opiekunami są nauczyciele: 
Anna Antoszkiewicz i Natalia Ma- 
stalerz oraz dyrektor szkoły Zbi
gniew Jarus.

(ann)
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krzyżówka nr 594 S c
Litery z  pól ponumerowanych w prawym dolnym rogu, napisane od 1 do 36, 

utworzą rozwiązanie.
R o z w ią z a n ie  k rzy ż ó w k i p ro s im y  p rz e s ła ć  lub p rz y n ie ś ć  w ra z  

z  kuponem do bllrra ogłoszeń (Jarocin, Rynek -  Ratusz) do 10 stycznia. Spośród 
praw idłow ych rozw iązań  w y loso w ane  z o s ta n ą  nagrody p ien iężne (3 0  zł, 
2 0  z ł i 10 zł).

„GJ”  1 (638)
JwBuewo, Jarocin, Kotlin. Nowo Miasto, Żartów

AROCINSKA
rozwiązanie krzyżówki nr 592 Hasło: Kto szuka - ten znajdzie, kto śpi - ten nie grzeszy.

N ag ro d y  w yloso w ali: D O R O T A  M A Ć K O W IA K  - Nosków, ul. S zko lna  9 (3 0  z ł) , L IL IA N A  M IK O Ł A J C Z A K  
-  Żerków , ul. O grodow a 9 (20 zł), P A W E Ł  B E R L A K  - C ie lcza, ul. S ienkiew icza 2 0  (1 0  zł).

Po odbiór nagród prosimy się zgłosić do biura ogłoszeń (Jarocin, R ynek - R atusz) w  ciągu dwóch tygodni.

2 0 0 3  n o w e  t o w a r y  

w  n o w y m  r o k u !

w dniach

2 -1 7  styczn ia  
2003r.

market Mrówka będzie 
nieczynny ze względu 
na przerwę techniczną 
i inwentaryzację roczną...

Wprowadzamy do oferty 
sklepu 2003 nowe towary!

o • •
’ ’ " '.-7 ■ ' ; ‘

W sobotę 18 stycznia, 
sklep będzie już czynny 
jak zwykle.

Za utrudnienia 
przepraszamy!

h o r o s k o p

© 5 ^  BARAN (21 I I I -19  IV)
Nie przesadzaj, bo Twoje życie wcale nie jesl 

nudne. Wkrótce znowu wpadniesz w wir obowiązków, 
więc tymczasem zajmij się tym, co lubisz. To poprawi Ci 
zapewne humor, a i satystakcji z tego, czym się zajmu
jesz przybędzie. Planety sprzyjają rozmyślaniom i re
fleksji. Zamiast tkwić w przeszłości, przemyśl swoje pla
ny na przyszłość. Rodzina jest Ci teraz bardzo oddana.

BYK (20 IV - 20 V)
Udany tydzień pod każdym względem. Ko

rzystaj z okazji i nadrób to, co masz do nadrobienia, 
abyś rozpoczął rok od czystego konta. Przygotuj się na 
duże zmiany. Bardziej przedsiębiorczy otworzą działal
ność na własny rachunek. Jeśli trzeba coś załatwić - zrób 
to jak najszybciej. Nowy Rok zapowiada się wspaniale! 
Ze zdwojoną energią przystąpisz do pracy.

8
ś- BLIŹNIĘTA (21 V - 20 VI)

Będziesz przechodził mały kryzys i nie sta
raj się za wszelką cenę wszystkich wokół siebie uszczę
śliwiać na silę. Trudno dodawać otuchy innym, same
mu będąc w dołku psychicznym. Ty sam potrzebujesz 
serdeczności od najbliższych. Zainteresuje się Tobą pe
wien Skorpion i na razie pozwól mu na całkowite prze
jęcie inicjatywy. Nie będziesz się z nim nudził.

^  ą  RAK (1 VI - 22 VII)
Wszystkie Raki będą tryskały niespożytą 

energią i pomysłami, toteż okażą się niezastąpione 
w pracy i przy organizacji zabaw. 0 względy będzie 
się ubiegać pleć przeciwna, więc zachowaj ostrożność 
i umiar. Zaufaj uczuciom i intuicji. Staraj się przeżyć te 
dni w wyjątkowy sposób, bo jaki początek, taki i koniec.

LEW (23 VII - 22 VIII)
’ 'y J T  Z Nowym Rokiem bardziej otworzysz się na 

świat i czy tego chcesz, czy nie - na ludzkie potrzeby. 
Masz pewne możliwości i predyspozycje, aby pomagać 
ludziom i zaczniesz to już od zaraz. Sukces osiągniesz, 
jeżeli w Twojej pracy liczą się dokonania zespołowe. 
W innym przypadku oczekuj pomocy innych ludzi, któ
rych życzliwość nie będzie dla Ciebie zaskoczeniem.

✓1%  PANNA (23 VIII - 22 IX)
. X  Rozrywka będzie dominować nad obowiąz

kami i próżne Twoje wysiłki, aby to zmienić. W końcu 
to najodpowiedniejszy czas na zabawę, więc możesz 
sobie nieco pofolgować. Zabawa okaże się iście szam
pańska. Przy okazji zyskasz optymistyczne nastawie
nie do życia i uwierzysz, że ludzie są dobrzy i wspa
niałomyślni. Czy to nie piękne?

WAGA (23 IX - 22 X)
Będziesz spędzała czas intensywnie, ale nie

koniecznie przy obowiązkach. Przełom roku nie sprzyja 
za bardzo pracy i interesom, toteż i Ty więcej czasu 
przeznaczysz na odpoczynek i kontakty towarzyskie. 
Czeka Cię wiele dobrego ze strony ludzi. Zawrzesz in
teresujące i trwale przyjaźnie. Pod koniec tygodnia 
mogą pojawić się problemy ze zdrowiem.

-  •> SKORPION (23 X - 21 XI)
Niełatwy tydzień. Dużo będzie zależało od 

Twojego samozaparcia i wytrwałości. Najwięcej kłopo
tów będzie zapewne z ludzkim podejściem do spraw. 
Wszystko będzie dobrze, gdy w swoje plany wtajem
niczysz kogoś bliskiego z rodziny. Jeśli czekasz na roz
strzygnięcie spraw urzędowych, powinieneś cierpliwie 
przeczekać nadciągające kłopoty.

STRZELEC (22 XI - 21 XII)
j j  Twoja forma nieco spadnie, więc ubieraj się 

ciepło i połykaj witaminy. W sprawach finansowych po
jawią się problemy, więc panuj nad swoimi wydatka
mi. Nie przejmuj się, że chwilowo nie stać Cię na kosz
towne rozrywki i huczne zabawy. Ważniejsze są zdro
wie i uczciwość, a o te sam możesz częściowo zadbać. 
W końcu tygodnia nastrój zdecydowanie się poprawi.

H l .  KOZIOROŻEC (22 X I I - 191)
JO - Optymizm i energia Ci dopisują, a lo sprzy

ja pracy i zdrowiu. Jeśli wytężysz siły, szybko osią
gniesz sukces. Może nie będzie to osiągnięcie na mia
rę Twoich oczekiwań, ale lepsze lo niż nic. W swoim 
postępowaniu nie kieruj się emocjami. Nie pozwól też 
sobie na utratę kontroli nad biegiem inleresów. Na 
nieb trzeba ciągle trzymać czujnie rękę.

ę ~ t~ g  WODNIK (201-1811)
X -  Śpiesz się, jeśli zostało Ci coś ważnego do 

załatwienia lub do zrobienia. Źle byłoby odkładać wszyst- 
kona później. Warto sprężyć się teraz, by od początku 
roku nie ciągnąć zaległości. To nie znaczy, abyś zrezy
gnował z zabawy, bo i na nią musi Ci sil wystarczyć. 
Zapowiada się dobry początek interesujących osiągnięć, 
tylko musisz być bardziej przedsiębiorczy.

RYBY (19 II - 20 III)
r Sprawy zawodowe nie pozwolą, aby całko

wicie zawładnęła Tobą noworoczna gorączka. Umów się 
na ważne spotkanie, bo plunęły sprzyjają pozyskaniu 
zaufania poznawanych osób. Wśród tych, których znasz 
i cokolwiek ważnego od nich zależy, leż będziesz wzbu
dzał pozytywne odczucia. Zaczną Cię doceniać i chwalić. 
Poslnraj się zabłysnąć kompetencjami i rozsądkiem.
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k s i ą ż k a

Pilnuj swoich myśli
W Waszyngtonie nie doszło do żadnego przestępstwa odkąd utworzono 

Departament Prewencji. Jest to specjalny oddział policji, który przy pomocy 
jasnowidzów przewiduje zbrodnię i aresztuje złoczyńcę, zanim ją  popełni. 

System jest niezawodny, a jego pomysłodawca chce wprowadzić go 
w całych Stanach. Czy mu się to uda?

„Raport mniejszości” powstał 
na podstawie prozy Philipa K. Dic
ka, jednego z najbardziej popular
nych twórców literatuury science 
fiction, autora mi.n. „Ubika”. Pisarz 
pod osłoną wyim aginowanego 
świata, niejednokrotnie poruszał 
ważne problemy. Jego ulubionym 
tematem były utopie oraz różne pa

ranoiczne próby “ulepszania” ludz
kości.

Spielberg przenosi widza w 2054 
rok. Doszło oczywiście do kolejne
go skoku technologicznego, cho
ciaż o dziwo środowisko naturalne 
ma się całkiem nieźle. Ludzkie oczy 
atakowane są hologramowymi re
klamami, a każde publiczne miej
sce rejestrują kamery, potrafiące zi
dentyfikować tożsamość przechod
nia za pomocą wiązki światła. Mysz 
się nie przemknie. 1 podczas gdy 
przez całe USA przelewa się fala

morderstw i gwałtów, Waszyngton 
jest białą plamą na kryminalnej 
mapie. Powód jest prosty. Poten
cjalny przestępca zostaje skazany, 
zanim jeszcze zdąży o niej pomy
śleć. Może nawet nie wiedzieć, że 
chce jej dokonać! Pewnego dnia, 
dowódca grupy operacyjnej pre
wencji - John Anderton (Tom Cru-

ise) ogląda na ekranie siebie same
go w roli przestępcy. Zabije za kil
kanaście godzin. Będzie uciekał 
przed losem, czy stanie z nim 
twarzą w twarz i usiłuje go zmie
nić?

Film został sprawnie zrealizo
wany; trzymające w napięciu uję
cia (szczególnie te niewyraźne, sen
ne wizje jasnowidzów) i doskona
łe zbliżenia sprawiają, że nawet na 
chwilę nie poczujemy krzesła. 
Duży nacisk położono na detale, ale 
to w końcu science fiction, więc

wygląd pojazdów, gadżetów, wnę
trza domu przyszłości są niezwy
kle istotne. Bez tego nie ma odpo
wiedniego klimatu. Szczególnie 
zręcznie zostały stworzone policyj
ne mechaniczne pająki, które potra
fią wcisnąć sią w każdy zakamarek, 
by zidentyfikować podejrzanego. 
Pomimo nasycenia efektów specjal
nych film nie gubi podstawowego 
przesiania. Możemy odczytać go 
jako  opow ieść o odwiecznym  
konflikcie przeznaczenia z wolno
ścią wyboru, a także o ludzkiej 
pysze i wierze we własną nieomyl
ność, która w rezultacie doprowa
dza do połknięcia własnego ogona. 
I jak to zwykle bywa u źródła ja
kiejś idei spoczywa zbrodnia... wię
cej już nie mogę powiedzieć. Re
żyserowi udało się wysunąć na 
pierwszy plan dramatyzm sytuacji, 
a to dzięki grze aktorów. Film po
siada niestety parę wad. Myślę tu o 
schematycznych motywach i wąt
kach, które pojawiają się często 
w amerykańskim filmie i swoją 
naiw nością wręcz rozbrajają . 
Trzeba po prostu przymknąć na 
nie oko.

SEBASTIAN FRĄCKIEWICZ

„R apo rt m n ie jszo śc i” (M in ority  re
port) reżyseria : S teven  S p ie lb erg , 
w  ro lach  g łó w n ych : Tom  C ru ise , 
C o lin  F a rre l, S a m a n th a  M o rto n  
zdjęcia  Jan u sz K am iński

Do przodu
Urządzacie w domu pogo z kum

plami/ kumpelkami, a mimo tego, że 
zdecydowaliście się na to oczywi
ste samobójstwo, nie macie czego 
wrzucić w magnetofon (wieża zo
stała wyniesiona do drugiego poko
ju). Proponuję powrót do starej 
szkoły hardcore’a zgodnie z zasadą 
„łup w talerze i do przodu”. Taki 
właśnie jest „Kill your idols”- bez 
zbytecznych udziwnień, szorstki, 
bardzo szybki i ognisty. Muzycy 
niby niczego nowego nie tworzą, 

|  ale nie ma w tym wtómości, ponie
waż nadrabiają czysto punkową 

i  ekspresją i żywiołem. Ciekawe, jak 
wypadają na żywo, bo na kasecie 
brzmi to jak zabawa kolesi, którzy

Kill yo u r idols, Kill your idols 
S hing  records

zamiast wyżyć się na siłowni, tor
turują instrumenty. Wokalista też 
nie oszczędza swojego gardła i śpie
wa (krzyczy) z charakterystyczną 
chrypką, która jeszcze poprawia 
klimat. Skojarzenia z Minor Threat 
są jak najbardziej na miejscu, acz
kolwiek „Kill your idols” grają tro
chę bardziej chaotycznie i wściekle. 
Na kasecie znajduje się trzynaście 
kawałków (w tym trzy covery: 
Slapshot, Sheer terror i Trip 6 ), ale 
nawet nie zdążycie się zorientować, 
kiedy magnetofon zamilknie. Mate
riał jest krótki i może to nawet le
piej, bo będziecie w stanie usłyszeć 
sąsiada, stukającego w kaloryfer.

SEBASTIAN FRĄCKIEWICZ

Zamiast recenzji
Do pana Johana z Magdeburga, 

członka Świętego Oficjum.

Najjaśniejszy Panie, ja, sługa 
twój wiemy donoszę, że uczyniłem 
tak, jakżeś mi polecił. Tego kramar- 
czyka, Klemensa z Oleśnicy, co 
księgami handlował, na trakcie poj
małem, do loszku na przesłuchanie 
wziąłem, a sakwy jego solidnie 
przejrzałem.

Między modlitewnikami i żywo
tami świętych znalazłem pisma he
retyckie. Czego tam nie było: Hus, 
Wiklief, a także dzieło rodzimego 
bluźniercy i włóczęgi - Andrzeja 
Sapkowskiego.

Księga owa zwie się „Narren- 
turm” czyli wieża głupców i opo
wiada o losach nie mniejszego niż 
autor zbója, bo samego Reinmara 
z Bielawy. A że był to zielarz, me
dyk, a przede wszystkim czarow
nik podły, wszystkim wiadomo. Re- 
inmar, niech przeklęte będzie imię 
jego, to człek zupełnie innego ro
dzaju, aniżeli sławny Geralt, po
gromca bestii i demonów. Wiedź- 
min, chociaż była to istota plugawa 
i mutant, swój honor miał, mieczem 
dobrze wywijał, sprawie swojej słu
żył. Za to ten młokos z Bielawy cią
gle w tarapaty wpadał przez głupo
tę i naiwność swą. Słowem, miał 
wielki niefart do wszystkiego, cze
go się tknął, a do niewiast szcze
gólnie. Mało tego, zbereźnik za 
skrawkiem sukni gotów był z ry- 
cerzami-rabusiami, czarownicami, 
a nawet husytami się skumać, po 
to tylko, by chuci swojej ulżyć. Ale 
na Śląsku takich nie lubią, co do cu
dzych żon się gamą i czarownik 
nogi za pas brać musiał.

Pan Sapkowski piórem włada 
świetnie i rozeznanie w materii hi
storycznej, literackiej ( łacińskich 
poetów cytuje), a nawet teologicz
nej posiada. Maluje obraz śląskich 
księstw ze szczegółami najdrobniej
szymi. Wie, w którym mieście, jaki 
kościół stał i jaki władca miłości
wie (lub nie) tam panował.

Wszystko byłoby dobrze dla

s u p o r N C W A

A ndrze j S ap kow ski, Narrenturm, 
S u p er Nova, W arszaw a 2002

autora, gdyby śliskiej sprawy wo
jen husyckich nie dotykał. Po co 
jemu te dysputy na temat wiary, 
Kościoła, dogmatów, rozłamów i nie
pokojów w Europie, sam nie wiem? 
Chyba chce jak najszybciej na sto- 
sik powędrować. Poza tym jego 
humor znowu jest rubaszny, spro
śny nawet i dla sług bożych nieprzy
stojny, ale dla celów inkwizycyj- 
nych znosić go musiałem.

Proponuję list gończy za panem 
Sapkowskim puścić. Zbytnio mędr
kuje i epokę dobrze zna. Jeszcze kto 
pomyśli, że A.D. 1420 tak rzeczy
wiście było, jak on opisał. Na do
datek za dużo Ui o husytach stoi, a jego 
bohater daje zły przykład prostacz
kom. Aluzje do jedności Europy 
również mogą się nie spodobać na 
zachodnich dworach. Przebrała się 
miarka. Radzę więc nakład przejąć 
i publicznie spalić. Spieszyć się 
trzeba, bo na obwolucie widnieje 
informacja, że pan Sapkowski ko
lejne części sporządza i trylogię 
zapowiada. Księgi nazywać się 
będą: „Boży wojownicy” i „Lux 
perpetua”.

SEBASTIAN FRĄCKIEWICZ

KONCERT W POZNANIU • KONCERT W POZNANIU
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informacje

Naaajdłuższa czapka 
św. Mikołaja

Wigilia
u pierwszaków

Na tydzień przed Wigilią pierwszoklasiści ze Stawoszewa 
zaprosili swoich rodziców na tradycyjny „opłatek”. Dla 
swoich gości przygotowali przedstawienie bożonarodze

niowe oraz kartki z życzeniami.

Gazeta Jarocińska 1 (638) 3 stycznia 2003 www.gj.com.pl

r
Łańcuchy na choinkę o łącznej długości 350 metrów i czapkę św. Mikołaja, która miała 
3,12 metra - przygotowali uczniowie Szkoły Podstawowej w Wojciechowie z okazji świąt.

}

3

■

■

kolaja i długość łańcucha na choin
kę. Rozstrzygnięcie konkursów od
było się na sali gimnastycznej, 
gdzie na uczniów czekały liczne 
atrakcje - św. Mikołaj z prezenta
mi, słodycze i chór kolędników.

Kiedy komisja oceniająca skru
pulatnie zmierzyła wszystkie czap
ki i łańcuchy, okazało się, że naj-, 
lepsi byli uczniowie klasy IV. Naj
dłuższą czapkę, która miała 3,12 
metra wykonał czwartoklasista Ma
ciej Andrzejczak, a łańcuch o dłu
gości 96 metrów (łączna długość 
wykonanych łańcuchów wyniosła 
350 metrów) posklejali jego kole
dzy z klasy. Przygotowane na kon
kurs świąteczne symbole ozdobiły 
całą szkołę.

(ann)

Członkowie kółka teatralnego „Orfeusz" z Gimnazjum w Jarocinie w czasie występu charytatywnego w JOK-u

Kółko teatralne działające w Fi
lii Gimnazjum przy Szkole Podsta
wowej nr 5 w Jarocinie przygotowa
ło występ z okazji świat Bożego Na
rodzenia. Od października ucznio
wie pod kierunkiem Krystyny Kał- 
muckiej pracowali nad świąteczną 
inscenizacją.

13 grudnia gimnazjaliści zapre
zentowali się na scenie Jarocińskie
go Domu Kultury dwukrotnie: o go
dzinie 10.00 i 12.00. Widownię sta
nowili głównie uczniowie jarociń
skich gimnazjów oraz zaproszona 
młodzież z klas pierwszych Gim
nazjum w Woli Książęcej. Na wy
stęp młodych aktorów przyszli też 
nauczyciele, dyrekcja szkoły oraz 
przedstawiciele władz samorządo
wych. - Bardzo żałujemy, że nikt z 
19 sponsorów, do których wysłali
śmy zaproszenia, nie zechciał wspo

móc tak szczytnej akcji - mówi Kry
styna Kałmucka, polonistka z Jaro
cina. Członkowie kółka teatralnego 
„Orfeusz” zaprezentowali się w róż
nych scenkach, obrazujących polską 
rzeczywistość. Młodzi aktorzy do
magali się, aby każdy mógł praco
wać i godnie żyć. Zwracali też 
uwagę na to, że w pogoni za pie
niądzem ludzie często zapominają 
o najważniejszym - poszanowaniu 
drugiego człowieka. Na scenie po
jawiali się Minister (Roksna Gilew
ska), Radca (Karol Górski) oraz inne 
postaci. Bożonarodzeniowy występ 
uświetnił śpiew kolęd przy akompa
niamencie Marka Kurzawy, pracow
nika JOK-u. Monika Półrolniczak za
cytowała przepiękne życzenia - au
torstwa Gabriela Garcii Marąueza.

Na zakończenie kabaretowego 
zorganizowano licytację bombki,

którą za 50 złotych kupił radny po
wiatowy Przemysław Musielak. Na
tomiast gimnazjaliści na ręce radne
go przekazali komplet pięknych 
bombek z najlepszymi życzeniami 
dla nowych władz samorządowych.

W czasie dwóch występów mło
dzież zebrała 406 złotych. - Umó
wiliśmy się, że każdy przeznaczy 
symboliczną złotówkę na upominki 
dla dzieci, które mają trudną sytu
ację materialną u’ rodzinie - mówi 
Maciej Kraska, gimnazjalista wy
stępujący w roli Poety. Młodzież 
zakupiła mnóstwo słodyczy i róż
nych upominków, z których zrobio
no 36 dużych paczek dla rówieśni
ków z Jarocina. - Oprócz tego 17 
młodych aktorów otrzymała po 
słodkim upominku - informuje Kry
styna Kałmucka.

IWONA NOWICKA

Dla swoich gości pierwszoklasiści przygotowali przedstawienie jasełkowe

Uczniowie klasy I Szkoły Podsta
wowej w Sławoszewie wraz z wy
chowawczynią Aliną Łapaj zorgani
zowali we wtorek 17 grudnia spotka
nie wigilijne dla swoich rodziców. 
Na uroczystość, która odbyła się 
w budynku filialnym w Parżewie, 
'przybył również ksiądz Jerzy Ry- 
chlewski - proboszcz sławoszew- 
skiej parafii. Na nakrytych białymi 
obrusami stołach pojawiły się stro
iki przygotowane przez uczniów 
oraz placki upieczone przez ich 
mamy.

Spotkanie rozpoczęły dzieci, 
które przedstawiły przygotowane 
pod okiem wychowawczyni jaseł
ka bożonarodzeniowe. W przygo
towaniu kolorowych kostiumów 
pomogli również rodzice. Po zakoń
czeniu przedstawienia głos zabrał 
ksiądz Jerzy Rychlewski. Każdemu 
z trzynastu uczniów wręczył cze
koladowego gwiazdorka. - Zasta
nawiałem się ostatnio, jak wyglą
dałby ten świat, gdyby Bóg się nie 
narodził- Jakże pusto musi być 
w sercach i umysłach ludzi, którzy 
nie mają miejsca w tej radości, ja 

kie niesie ze sobą przyjście Jezusa 
na świat. Zanieśmy len nastrój dzi
siejszego spotkania w szkole rów
nież do swoich rodzin, do domów. 
Przekażmy tę radość także tym za
gubionym. Chciałbym wam życzyć, 
aby nadchodzące święta były bar
dzo Boże, to znaczy bardzo rado
sne - powiedział ksiądz proboszcz. 
Ksiądz Jerzy Rychlewski przypo
mniał również, że święta Bożego 
Narodzenia mają bardzo rodzinny 
charakter. Zaproponował, aby przed
stawienie w wykonaniu pierwszo
klasistów mogli zobaczyć również 
pozostali mieszkańcy wsi. Drugi 
z występów zaplanowano w koście
le podczas świąt Bożego Narodze
nia.

W czasie szkolnej uroczystości 
życzenia zebranym złożyła Alina 
Łapaj, a potem wszyscy dzielili się 
opłatkiem. Pierwszaki dla swoich 
rodziców i gości własnoręcznie 
przygotow ały kolorowe kartki 
świąteczne z życzeniami. Wtorko
we spotkanie wigilijne zakończyło 
się przy plackach i kawie.

Os)

Ksiądz proboszcz Jerzy Rychlewski podarował każdemu z dzieci po czekoladowym 
gwiazdorku

m W konkursie na najdłuższą czapkę św. Mikołaja wygrał uczeń IV klasy Maciej Andrzejczak. 
^W ykonana przez niego czapka miała 3,12 metra długości
w

W szkole w Wojciechowie przy
gotowania do Świąt Bożego Nara

żenia były bardzo pracowite, 
czniowie klasy VI wraz z wycho

wawczynią Anną Antoszkiewicz 
zaproponowali swoim kolegom 
z innych klas rywalizację w kon
kursach na długość czapki św. Mi-

je

: Gimnazjaliści gimnazjalistom
ci
m 406 zł uzbierali gimnazjaliści z Jarocina w czasie charytatywnego występu
0  bożonarodzeniowego. Otrzymane pieniądze przeznaczyli na 3 6 paczek świątecznych 
n dla rówieśników z najuboższych rodzin.
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Szanowni Państwo!
Proszę o przyjęcie od firm y W IM A R " 
serdecznych życzeń i gorących pozdrowień 
oraz wszelkiej pomyślności, 
zdrowia i  pogody’ ducha w Nowym Roku.

Marek Dorszyk, Witold Tatarczyk

Jarocin
u l. P o z n a ń s k a  13

tel. (0-62) 747-38-02

AUTOELEKTRONIKA
m g r  i n t  J a c e k  S o p n i e m k i

Jarocin, ul. Wybudowana 59, tel. (0-62) 747-82-82
• diagnostyka i naprawa silnika. ABS, Airbag • serwis klimatyzacji samochodowych
• montaż alarmów, immobiliserów • części samochodowe, wymiana oleju

Wszystkim naszym Klientom 
życzymy wszelkiej pomyślności 

w Nowy Roku
netto

n ń iiłi im664 99 99. fa x óó* 99 2?  m

B E S T C O M  . C O M . P L

Zagraj z  przyjaciółmi w sieci U! A  D  /  L/A/7 ® PLAYER z  procesorem
lntelr Pentium*4 dostarczy Wam niezapomnianych przeżyć.
Dostępny iv sieci sklepów firmowych BESTCOM: JAROCIN Poznańska 3a 747-48-90;
P O ZN A Ń  Kupiec Poznański III).. S50 9140; Ratajczaka 31,852-75-63: G łogowska 16Sa, 865-43-12:
Palacza O la  662 01-96; Politechn iko Poznańska, DS4 Kórnicka S ip rzy  Poczcie), 665-27-08;
G O R ZÓ W  .Park IW  S ikorskiego U l. 720-75-r/;G N IEZN Q  pL 21 Stycznia 4 424-18-79; KO N IN  D w orcow a SSo 
211-22-23 NO W Y TOMYŚL M ickiew icza M42-S3-39- ŚREM D .C h lapow skiego33.282-88-83: ŚRODA  
P og odn a6286-55-10 SŁUPCA R atajczaka 10225-25-39;
S iedz ib a  g tó w n a /h u r t :  S trzeizynska 29 tel. 664 99 99. faz 664 9922

panele ścienne, podłogow e  •  kab iny prysznicow e
J a r o c i n ,  u l. L e s z c z y c e  15 , te l .  7 4 7 -3 2 -0 1  w  g o d z .  o d  8 .0 0  d o  1 8 .0 0

zcząsli
Ogłoszenie nie jes t o fertą  handlową w  rozum ieniu Kodeksu Cywilnego

oferta ważna: 
30.12.2002 

do 07.12.2003

h c s t& O ift
J o y s t ic k i
W cenie brutto od

G ło ś n ik i
W cenie brutto od

K ie ro w n ic e
W cenie brutto od

j * r

Ś w ia t gier on-line na leży  do debit
PROCESOR: Intel® Pentium® 4  1.8 GHz 
PŁYTA GŁÓWNA: GCS P 4S 5A /D X +
PAMIĘĆ: H 56 MB DDR P C 266
DYSK: Seagate Barracuda IV 

4 0  GB 7 5 0 0  rpm 
GRAFIKA: GeForce4 M X 4 4 0  

6 4 M B  TV-out 
CD-ROM: LG 55x  
FDD: 1.44MB 
OBUDOWA: CODEGGN 
AUDIO: karta  zintegrowana 
KLAWIATURA: P 5/H  MYSZ: A4Tech
M O D E M  5G k lub LAN 10/lOO M b

Promocja trwa od 01.01 do 21.01 
lub do wyczerpania zapasów
*  W S Z Y S T K IE  C E N Y  B R U T T O  

Internet: http://www.at-krotoszyn.pl 
e-mall: hurtownia@at-krotoszyn.pl

H u r t o w n i  i  S k l e p ó w ,0 0 3 3

4
Panasonic 
KXTCD-650 

283,-

Castel
CTL788
31,50,-

BATCOM
TELRAD 
TR-010 

40,-
działa w sieciach radiowych

Akum ulator 
do telefonów  

bezprzew o
dowych  

typ T-107

11,50,-
ŁADOWARKA

UNIWERSALNA

AKUMULATOR R6 
Ni-Mh -1800 mAh

42,-f H f | - K B 8 A 7 ^ M  
h M i- K B 6 8 P F  -29,

www.elpar.pl

1 4 / p a r

-YDYp 3x2,5 (500V) -0,91,- 
-YDYp 3x1,5 (500V) - 0,62,-
- YDYt 2x1,5 (500V) -0,45,-
- OMY 3x1,5 (300V) -0,85,- 
-O M Y 2x1,5(300V) -0,69,-

0 prawa RASTER 
SLA4x18W (PT) 

76,-

www.iu9.c0m.pl Optima
hermetyczna
ATLANTYK
2x36W!P65

63,-

ZAMEL
w w w .zam el.p l

GNS-208

DZWONEK 
RECORDER 

z możliwością 
nagrywania

efekt (OSPEL)
w w w .ospel.com .pl

- gniazdo GP-1F - 5,50
- gniazdo GP-1FZ -5 ,80
- gniazdo GP-2F - 6,30
- gniazdo GP-2FZ - 6,70
- gniazdo GPH-1FZ -8 ,00  

(hermetyczne)
- wyłącznik ŁP-1FB -6 ,00
- wyłącznik ŁP-2FB - 6,70

_________________ __

iiO i mmi

O F E R U J E M Y  W  C IĄ G Ł E J  S P R Z E D A Ż Y  10.000  P O Z Y C J I 
Z  B R A N Ż Y  E L E K T R Y C Z N O  - O Ś W IE T L E N IO W E J  W  T Y M  8 00  LA M P

B p '; . . .  i
2000

KUPIEC
ROKU

SsSaŁ ■ . Honeyw ell
www.grass.pl

Nawilżacze powietrza
- BH-840 - 527,-
- DH-711E -162,-
- DH-839E -225,-
Grzeiniki olejowe
- HZ-450E -240,-
- HZ-470E -255,- «•
- HZ-60820E - 255,-
Grzejniki konwektorowe
- HZ-822E -220,-
- HZ-823FE -249,-
- HZ-824FE -249,-

_______*_._
SKLEPY; -Ą jr
Gostyń, ul. 1 maja 30, teUfax (0-65) 572-30-87 
Jarocin, ul. Śródmiejska 6, tel Jfax (0-62) 747-52-68 
Kępno. Rynek 24, telJfax (0-62) 782-49-83 
Krotoszyn, ul. Koźmińska 17, te ljfax  (0-62) 725-42-74 
Oleśnica, ul. 3 Maja 53/55, tel./fax (0-71) 314-41-21 
Ostrów Wlkp., ul. Kaliska 13, tol./fax (0-62) 735-14-38 
Ostrów Wlkp., ul. Kolejowa 39, teUfax (0-62) 735-29-63 
Ostrów Wlkp., Rynek 30, tel./fax (0-62) 736-41-58

SKLEPY: HURTOWNIE: • * r
Pleszew, Rynek 13, telJfax (0-62) 742-11-70 Koło, ul.Toruńska 127, tel./fax (0-63) 261-64-02
Rawicz, ul. Podzamcze 8, tel./fax (0-65) 546-23-98 Krotoszyn, ul. Zacisze 2. tel Jfax (0-62) 725-33-01
Szczecinek - ul. Boh. Warszawy 10, tel./fax (0-94) 373-07-97 Namysłów, ul. Sycowska 1, tel./fax (0-77) 410-49-62 
Śrem, ul. Kościuszki 6, teIJfax (0-61) 282-84-01 Ostrów Wlkp., ul. 23-go Stycznia 26, teU fax (0-62) 736-41-58
Środa Wlkp. - ul. Dąbrowskiego 15, telJfax (0-61) 286-69-23 Szczecinek - ul. Boh. Warszawy 10, tel./fax (0-94) 373-07-97 
Turek, ul. Kolska 28, telJfax (0-63) 214-11-51 
Września, ul. Warszawska 32, te tjfax  (0-61) 437-79-40 
Żmigród - ul. Poznańska 2, te!./fax (0-71) 2.85-31-37

W sklepach - dla podmiotów gospodarczych - ceny hurtowe - zapytaj sprzedawcę !!! Promocja nie może być łączona z  innymi promocjami

www.gj.com.pl Gazeta Jarocińska 1 (638) 3 stycznia 2003 19
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Prowadzi sprzedaż nowych I używanych części zamiennych 
do wszystkich typów samochodów produkcji zachodniej

P O L E C A M Y  U W A D ZE  O FE R T Ę  S K L E P U  - 
- N O W E  C Z Ę Ś C I S A M O C H O D O W E : 

oświetlania, blachy 
: akumulatory, świece, czujniki, 
łt filtty, oleje,
8 napinacze, paski, części silnika,
I  sprzęgła, linki,
li pompy wodne, pompy paliwowe,
: amortyzatory, elementy zawieszenia, 

chłodnice, haki holownicze 
oraz inno. >>

S K L E P  
ELEKTRYCZNO-MOTORYZACYJNY

o fe ru je :
• c z ę ś c i,  a k c e s o r ia  i k o s m e ty k i  

do  s a m o c h o d u
• c z ę ś c i d o  z a g r a n ic z n y c h  s a m o c h o d ó w  

n a  z a m ó w ie n ie
• o d b itk i fo to g ra f ic z n e  ju ż  od  0 ,1 9  z ł  _
• d u ż y  w y b ó r  f a je r w e r k ó w  s

w  a t r a k c y jn e j  c e n i e  ą

Ja ro c in , ul. W o jska  P o lsk iego  37 |

POŻYCZKI
GOTÓWKOWE

W 48 GODZIN 
OD 300 zl SO 5000 zl 

BEZPOŚREDNIO W  DOMU KLIENTA 
8EZ ŻYRANTÓW

mm: P R O y iD E N T
0 801 124124 3 ,

Uty ttawt HHiwfcjHjfKti H r iA A k f lt

N o w o  o t w a r t y

HOTEL
w  C ie lc z y

serdecznie zaprasza 
od 3.01.2003 r. 1

24 h 1

KINA PHUPS.C.
63-200 JAROCIN, UL. SZUBIANK115 
TEL./FAX. 62 747-42-47, TEL. 62 747-86-47 
E-MAIL: KINASC@KINABIURO.COM.PL 
W W W. KI NABIURO.COM. PL

ŚWIĄTECZNA PROMOCJA 
ZESTAWY KOMPUTEROWE 

OD 1.181 PLN 
MONITORY15

0

OD 399 PLN 
**“ • ' DRUKARKI 

OD 169 PLN 
SKANERY 

OD 269 PLN 
PODZESPOŁY KOMPUTEROWE

ATRAMENTY I INNE MATERIAŁY 
EKSPLOATACYJNE 

KSEROKOPIARKI - PROMOCJA

firma JAROCIN ul. Zagonowa 49
tel./fax

747 30 07

ARMATURA
KOM INKI

W KŁADY ŻELIWNE, STALOWE, Z PŁASZCZEM W ODNYM  
M O N T A Ż  -  W IZ U A L IZ A C JA

GRILLE OGRODOWE Z PIECEM DO PIECZENIA I WĘDZENIA

OKNA DRZWI
KLIMATYZACJA
SYSTEMY WENTYLACYJNE

GRZEJNIKI ENERGOOSZCZĘDNE -  GLAM0X
ATRAKCYJNE CENY - RATY o d l  ,4  %

N a jw ię k s z y  w y b ó r  
p ły te k  c e ra m ic z n y c h  w  P o ls c e

aa p ł y t o m e x  3  m
ŚWIAT ŁAZIENEK

glazura  6 ^ AT°'5m2 
gres 3 0 x 3 0  
terakota  
e lew acja  
klej 12 ,5  kg

► VAT

Q 49 0,5m2
+ VAT

799  0,5m2
I  + V A T

4 4 99 0.5m2
I  I  * V A T

0 9 9 0,5m2

Z a w s z e  n is k ie  cen y!!! Czynne cały tydzień: 
pon. -  piątek 9 .0 0  -  18 .00 , sobota 9 .0 0  -1 6 .0 0  

niedziela 1 0 .0 0 -  15 .00  
P Ł Y T O M E X , T U R E K . ul. Konińska 24  

tel. (0 -6 3 ) 2 7 8 -4 4 -9 6  
Poszukujem y nowych lokalizacji sklepów  

na trasie Jarocin (do 2 km od Jarocina  
w  kierunku Kalisza)

Kontakt, tel. 0 -6 0 3 /8 8 8 -4 4 4

CERAMICZNE, BETONOWE 
BLACHOOACHÓWKI

OKNA PCVBRAMY GARAŻOWE 
HÓRMANN

POKRYCIA DACHOWE 
i AKCESORIA

USŁUGI
OGÓLNOBUDOWLANE

R O D A C H
Jarocin, ul. Tatrzańska 13 (os. Ługi) 

tel. (0-62) 747-45-96
Jarocin, ul. Poznańska 3, tel. 747-57-96

OKNA I DRZWI 
PCV

BRAMY GARAŻOWE
B I U R O  C Z Y N N E  O D  7 . 0 0  D O  1 7 . 0 0 ,  W  S O B O T Ę  D O  1 3 . 0 0

r

Z okazji Świąt 
Bożego Narodzenia 
oraz Nowego Roku 
wszystkim naszym 
Klientom dziękujemy 
za wieloletnie zaufanie 
oraz życzymy 
zdrowia, szczęścia 
i wszelkiej pomyślności 
w 2003 roku

Jarocin
ul. J o rd a n a  2 8  
te l. (0 -6 2 ) 7 4 7 -2 5 -1 8

Autoryzowany przedstawiciel

F A K R O

I
I
I

PP H U  “TA D -LEN ”  63-904 Słupia K apitulna, Z ielona W ieś 55 
te l./fax  065 54 51 2 2 1 ,0 7 1  387 15 36

" K T f l l  —  L d  Łf8 j  oferuj*
części zamienne do 

pomp i opryskiwaczy

Ushigi transportowe 
od 1-24 ton

emy:
opryskiwacze: potowe 
i sadownicze ciągane 

i zawieszone od 400-20001

Pompy przeponowe 
do opryskiwaczy

o wydatku P60, P I00, P140f P200

la
i
i

KONCESJONOWANA 
AGENCJA OCHRONY

„IRBIS”

tel. 662-40-51 tel. 505-23-35
tel./fax 662-40-52 tel. kom. 0-501 (650-059
-OCHRONAOSÓB i MIENIA 
-GRUPA INTERWENCYJNA 
-MONITORING 24 h-SERWIS 

(od 150 do 500 zł miesięcznie)
- KONWOJE WARTOŚCI PIENIĘŻNYCH 
-OCHRONA OSOBISTA 
-USŁUGI KURIERSKIE 
-ZABEZPIECZENIE IMPREZ 

SPORT.-KULTURALNYCH i INNYCH

SPRZEDAŻ RATALNA
P. H. U. MONOPLAST 

63-200 JAROCIN 
ul. ks. kard. Wyszyńskiego 4 

tel. 747-87-47, tel. kom. 0-609/508-998 
fax (0-61) 438-34-01 

ZAPRASZAMY 
pn. - pt. od 8.30 do 16.30

ALUPLAST k = k i
BRAMY 
- GARAŻOWE 

i PRZEMYSŁOWE 
UCHYLNE 
już od 640 zł 

ROLETY 
-ZEWNĘTRZNE 
-WEWNĘTRZNE 
PARAPETY 
-PCV, ALU, MARMUR

I
I
i
i
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Drzwi wejściowe aluminiowo-plastikowe, fa
brycznie nowe - sprzedaż. Tel. (0-62) 738-03-05.

Sprzedam drewno opałow e. Tel. 734-13-04, 
kom. 0-604/417-123.

Sprzedam kolum ny B&W 603S2 nowe, orygi
nalne zapakowane w  kartonach, cena do uzgod
nienia. Tel. (0-65) 545-58-21, po 18.00.

Sprzedam szczenięta rasy foksterie r g ładko- 
wtosy. Tel. (0-62) 740-40-33, po godz. 16.00.

(4855 /02)

Sprzedam 4 nowe opony zimowe, rozmiar: 
175/70R/13, cena 120 zł sztuka. Tel. 747-41 -63 lub 
747-73-70.

(4868 /02)
Sprzedam lodów ko-zam rażarkę, zm ywarkę 

Boscha, lodówkę do zabudowy, kuchenkę elek
tryczną, wiertarkę i wkrętarkę, Hilti i inne elektro
narzędzia. Tel. 749-21-39.

(4869 /02)

Sprzedam trzymiesięczne ow czarki n iem iec
kie. Kontakt tel. 747-55-22.

(4872 /02)

Sprzedam m aszynę d z iew ia rską  W ERITAS  
z biurkiem w zabudowie. Tel. 747-64-92.

(4875 /02)
Sprzedam nowy kom puter, gwarancja, tanio! 

Aparat cyfrowy - gwarancja i sztangę 80 kg. Tel. 
0-503/312-833.

(4879 /02)
Sprzedam kom puter Althon 1,800 Ghz, moni

tor 17' (nowy). Tel. 0-608/270-764.
(4880 /02)

Sprzedam zb iorn ik  paliw a 10.000 I; słomę 
żytnią, pszenną w balotach. Tel. (0-61) 285-15-32.

(4881 /02 )
Sprzedam piec do centralnego ogrzewania 

na 380 V moc do 13.500 W, powierzchnia grzejna 
do 200 m2; przyczepkę samochodową nadającą się 
na handel obwoźny i przyczepkę ciężką do samo
chodu lub ciągnika. Tel. 0-608/409-246.

(4882 /02 )
Sprzedam m aszyny s to la rsk ie  Tel. 0 -608 / 

143-786.
(4886 /02)

Sprzedam telew izor DAEW O O  - 21 cali, cena 
350 zł. Tel. 0-600/434-912.

Sprzedam  szc ze n ię ta  owczarki n iem ieckie  
i bernardyny. Tel.0-606/407-272.

£ ■ „  , (245/A S /02)
Sprzedam drewno opałowe. Tel. 0-606/822-965.

Sprzedam te lew izo r DAEW O O  2 1 " - 1998 rok 
zakupu, cena 400 zł. Tel. 0 -501/105-471.

(4890 /02)

ANTYKI, STARO CIE  - skup, sprzedaż, reno
wacja. Piotr Pryczek. Zapraszam y do sklepu 10.00  
-18.00. Jarocin, ul. Wodna 6, tel. 505-20-10  sklep, 
kom. 0-600/125-115.

Kupię auta do złom owania. Tel. 0-601/757-165.
(4816 /02 )

Kupię telefon kom órkowy. Tel. 0-691/039-119.
(4874 /02 )

Kupię strugarko- grubościów kę, szlifierkę ta
śmową, frezarkę dolno i górno wrzecionową, wy
ciąg trocin, faktura VAT. Tel, (0-62) 747-80-77.

(4877 /02)
Kupię konstrukcję tunelu  foliowego, pszeni

cę konsumpcyjną 20 t. Tel. (0-62) 740-17-04.
(4884 /02 )

motoryzacyjne

MIAUTO CZĘŚCI!!! Peugeot, Renault, Citroen, 
Fiat, lveco. Lancia. Ul. K. Wielkiego 14a, tel. (0-62) 
747-46-46.

(SO J 1042/02)
Bezpłatne złom ow anie pojazdów . Tel. 0 -501 / 

793-469, 740-37-79.
(SO J 1966/02)

Kupię Poloneza z instalacja gazową, rok prod. 
1994 Tel. 0-502/118-910, 0-503/180-832.

Auto na gaz. Montaż - serwis - po 16.00. Jaro
cin, ul. Wł. Jagiełły 14, tel. 747-59-20 lub 747-88-66, 
0-602/881-094.

(SOJ 1926/02)
AUTO  - GAZ - montaż, serwis instalacji gazo

wych do wszystkich typów samochodów. Tanio, raty. 
Tel. 0-603/532-288, 508-05-50.

Sprzedam przyczepę cam pingow ą, stan ide
alny. Tel. (0-62) 740-04-94.

(4824/02)
Sprzedam  Żuka - 1993 r., izoterma + gaz, 

skrzynia 4 biegi. Tel. 740-25-05.
(4828/02)

Sprzedam BM W  318, rok 1991, atrakcyjny wy
gląd, szyberdach, alufelgi, wydech sportowy. Tel. 
0-605/596-611.

(4853 /02)

A U T O  K O M I S

Zielińscy
63-200 Jarocin, ul. Wojska Polskiego 137 

Tel. 0-606/484-122, 0-502/547-494, 747-88-00 
wvjw.auto-zielinscy.pri.pl

Profesjonalna obsługa kredytowa 
Skup samochodów za gotówkę 

Wypożyczalnia przyczep samochodowych

REGWA»
Części TIR nowe i regenerowane 

Naprawy samochodów ciężarowych, 
montaż na miejscu zakupionych podzespołów 

Diagnostyka i naprawy pneumatyki hamulcowej 
Toczenie bębnów, nabijanie okładzin hamulcowych
Macew 37 k/Goluchowa, tel. (0-62) 761-56-94,0-601 978-S33 
Zapraszamy od 8.00 do 19.00 www.regena.pl

KOMPUTEROWE DOBIERANIE 
KOLORÓW

SYSTEMY DOCIEPLEN 

FARBY

LAKIERY

EMULSJE

KLEJE H U R T  -  D E T A L
JARO CIN , UL. ŚRÓDM IEJSKA 31

(przy szpitalu), te l. 505-21-64 
Zapraszam y od 8.00 do 18.00 c

Cieple szyby

K =l,lO K N A  P C V
Najniższe ceny

17 wzorów profili
przykładowe ceny brutto - już od:

206.5 x 143,5 R + R U -670 zł
176.5 x 143,5 R+R U -600 zł
146.5 x 143,5 R+RU- 540 zl

ŹJŹUńL) cj j  n a jlep sze  
Niemieckie Bramy Garażowe 

drzwi, napędy i garaże
10 lat gwarancji!

Bramy uchylne od 7 80  zl brutto 4 kolon  
M alow ane tworzywem  sztucznym 3 rypie

ZADZWOŃ SPRAWDŹ! 
„TAKA” - Golina, ul. Brzozowa 12
Tel fax  (0 -6 2 ) 740-40-01  G S M  0 -6 0 8  429-711

dawny PO M , tel. 149-61-91 , 0 -605 /277-156 , po 
16.00 tel. 747-54-85. UW AGA - w  zw iązku  z  ju b i
leuszem  10 - lecia firm y rew elacyjna  prom ocja.

(SO J 2085/02)
Sprzedam Fiata 126p - 1989 r., pełen lifting. 

Tel. 740-12-50.
(4889 /02)

Sprzedam Audi 80, rok 1978, poj. 1300, gaz, 
hak, cena 1.700 (do uzgodnienia); Fiata 125p, gaz, 
5 -bieg., cena 400 zł. Tel. 505-43-60, po godz. 18.00.

(4891 /02 )

nieruchom

S p rzed am  c z ę ś c i z a m ie n n e  do P oloneza  
- tanio. Informacja telefoniczna 0-607/295-236.

(4858 /02)
Sprzedam  P o lo n eza  C aro, rok 93, srebrny 

m etalik, centralny zam ek, alufelgi. Tel. (0 -6 2 )  
740-17 -87 .

(4859 /02)
Sprzedam  Opla C orsę 1,2 (16 V ) -  1999 r., 

srebr. Metal., alufelgi, e. szyby, klima, wsp. kier., 
RM, c. zam . I wt. w  PL. Tel. 747-72-68.

(4862 /02)
Sprzedam  Fiata 126p, rok 91. Tel. 740-13-29.

(4864 /02)
Sprzedam Fiata 126p -1 9 8 9  r. (950 zł) i 1989/90; 

Fiata 125p - 1989 r. (550 zł). Tel. 747-69-10.
(4865 /02 )

EUR O TE CH  - sprzedaż części używanych: Re
nault 19, Megane, Seat Toledo, Peugeot 309, C i
troen BX, Audi, Opel, Ford, BMW. Silniki, skrzynie 
bięgów. Cielcza, ul. Poznańska 31, tel. 749-37-00, 
0-606/215-747.

(SO J 2080 /02)
Sprzedam  R enault 19, rok 1990, stan b. do

bry. Tel. 740-61-67.
(4866 /02 )

Kupię F iata 126p lub Poloneza do remontu. 
Tel. (0 -62) 740-45-92.

(4870 /02 )
A U TO  - G A Z Krzysztof Kwaśniewski - montaż, 

naprawa - RATY. Jarocin, ul. Olimpijska 8. UW A
GA! W arsztat przeniesiono na ul. św. Ducha 120

mmmmm

B iuro N ierucho m ości „HACIENDA" - kupno, 
sprzedaż, wynajem. Tel. (0-62) 747-64-74 .

C entrum  O brotu N ierucho m ościam i, Jaro
cin, Gołębia 3 - kupno, sprzedaż, wynajem, zam ia
na. Tel. (0-62) 505-27-47, 0 -602/685-544; czynne
9.00 -1 7 .0 0 , sobota do 13.00. Oddziały w  Kaliszu, 
Koninie, Kole, Turku.

Sprzedam niestandardow e m ieszkanie w  blo
ku w  Jarocinie o powierzchni 75 m2. Tel. 747-12-53.

Okazyjnie sprzedam m ieszkan ie  68 m 2 w  blo
ku, przy ul. Bem a, I piętro. Tel. 0 -6 0 5 /2 6 6 -7 8 9 , 
747-40 -03 , po 20.00.

S klep  do w ynajęc ia  w  centrum Krotoszyna. 
Tel. 0 -600 /176-137, 725-74-04.

(4834 /02 )
Mam  do w yd z ierżaw ien ia  budynek 300 m2 na 

działalność gospodarczą. Tel. 0-602 /835-647.
(4776 /02 )

Mam do wynajęcia pom ieszczen ia  w  centrum  
Jarocina na biura, sklepy, usługi, gabinety. Tel. 
0-604/784-202.

(4854 /02)
O ddam  w dzierżaw ę p o m ie s z c z e n ie  45  m2 

w centrum. Tel. 747-42-21 , po 18.00.
(4867 /02 )

W ynajm ę g araż w nowym bloku przy ul. Bema. 
Tel. 0-609 /522-871.

Do wynajęcia 3 pokoje, kuchnia, łazienka na
dające się na gabinety, biura lub m ieszkania. Jaro
cin, tel. 0 -608 /409-246.

(4682 /02 )
M ie s z k a n ie  - o k a z ja  - s p rzed am  - 58  m 2 

+ garaż. Tel. 747-52-24, po 20.00 lub 0-606/141-525.
(4888 /02 )

Zakład Wylęgu Drobiu
JARDROB

63-200 Jarocin, ul. Glinki 25, tel. 747-25-07
Informuje, że zapisy na 2 0 0 3  rok przyjmowane są 

w  każdy wtorek i piątek w  godz. 8.00 - 12.00

Oferujemy pisklęta:
kurze (brojler, kokoszka, ogólnoużytkowe), gęsie, kacze, indycze

rolnicze

Skup bydła. Orchowo, ul. Szkolna 3, tel. 0-632  
135-659.

(SO J 2032/02
Sprzedam  C -355, stan bardzo dobry, atrakcyj 

na cena. Tel. 721-71-44, kom. 0-600/589-391.
(4866/02

Kupię rozrusznik do „Białorusi”. Tel. 747-38-34
(4857/02

Sprzedam  pług 4 - skibowy „półśruba" G RU  
DZIĄDZ, brony 3 - połowę. Tel. 740-74-26.

(4871/02

Sprzedam  k u rczak i brojlery na ubój. Wolz | 
Książęca 105, tel. 740-65-24.

(4873 /02

Sprzedam  C -360, stan b. dobry, siewnik zbo j 
żowy „Famerol”, szer. 2 ,75 m. W itaszyce, Cmen ! 
tarna 2.

(4864 /02

Kupię ceb u lę  i zboże paszowe. Tel. (0 -62  i 
747-74 -37 .

(4885 /02  j
Sprzedam 2,56 ha ziem i ornej. Bieździadów6  

tel. 0 -506 /909-159.

Sprzedam  g o sp o d ars tw o  ro lne 11,5 ha. Tel 
(0 -6 1 )2 8 6 -30 -9 8 .

(156/FT /02

V ID EO FILM O W A N IE  - profesjonalne studio cy 1 
frowej produkcji video (kam era cyfrowa); korzyst- I  
ne ceny. Oferta multimedialna. Tel. 740-18-65 , tel j| 
kom. 0-604/295-249.

NAPRAW A sprzętu gospodarstwa domowego ,1 
sklep AG D. Jarocin, ul. Wrocławska 76, tel. (0-62; I  
505-42-01 od 11.00 do 16.00, tel. dom. (0-62) 740-62-03 |

R EK LA M Y , kasetony podświetlane, napisy ns 
odzieży, identyfikatory, laminowanie; tablice na po
jazdy, BHP, nagrobkowe, ppoż. i ew akuacyjnej 
(atest) - komputerowe wycinanie liter. S IM A R , Ja
rocin, Do Zdroju 10. tel. 747-36-47.

Reklam a - tablice, szyldy, kasetony podświetla-1 
ne, karoserie, plandeki, litery przestrzenne, wycina-1 
nie komputerowe, wizytówki. P. W. REX, Jarocin, os j 
T. Kościuszki 2/26, tel. 747-46-53, 0-601/830-428.

POMOC CHORYM
' ifa  ir a  ŹJebeba fPmM fctt

-  Uzdrawianie energią, bezpośrednio i na odległość
- Przy bólach głowy, migrenach, zapaleniu zatok 

zaburzeniach słuchu - świecowanie i konchowanie uszu
- Programowanie pom yślnośc i w życiu
- Oczyszczanie i zabezpieczanie od złych energii, złych życzeń
- Usuwanie bólu kręgosłupa i stawów
- Sam oleczenie - szkolenia (kursy Reiki) w duchu chrześcijańskim g

i katolickim a
P tzy lędo 1) Prusy 16. koło Jarocina Id o m  w  les le ) o

poniedziałki, s iody i piątki od 14.00 do 20.00
tel. (0-62) 740-15-17. kom 0-502/121-590 o

__________ 2) Poznan. ul. Ostrobram sko 20 - wtorki I czwartki, le i. (0-61) 866-85-51 W

jijfMrj® MiilAjjllijlld§>
C zy n a d a w a n ie  fa l ra d io w ych  p rze z  m a sz ty  G S M  m o że  b yć  szko d liw e  

d la  z d ro w ia ?  P o le  e m ito w a n e  p rze z  te  u rzą d ze n ia  je s t d o ść  sp o re  - ty p o 
w e  n a d a jn ik i s ta c ji b a zo w ych  G S M  p ra c u ją  na p o z io m ie  od 7 do  100 W  (na 
te re n a ch  o tw a rtych ).

D o k ła d n e  je d n a k  zm ie rz e n ie  w a rto ś c i g ę s to śc i po la  n a d a jn ika  p ra cu ją 
ce g o  z m a k s y m a ln ą  m ocą  (100  W ) i p o ró w n a n ie  ich z  n o rm a m i e u ro p e js k i
m i w yk a zu je , że  ju ż  w  o d le g ło śc i 1,5 do  2 m e tró w  od a n te n y  n ie  m a z a g ro 
że n ia  d la  zd ro w ia  lu d zk ie g o  i to  n ie za le żn ie  od cz ę s to tliw o ś c i w  ja k ie j n a 
d a jn ik  p ra cu je  i b ez  w zg lę d u  na to  czy  je s t to  a n te n a  d o o kó ln a  czy  k ie ru n 
kow a .

N ic  w ię c  d z iw n e g o , że  b u d o w a  liczn ych  an te n  n a d a w cz ych  te le fo n ii ko 
m ó rko w ych  s ta n o w i ta k  w ie lk i p ro b le m  d la  m ie s z k a ń c ó w  - s ą s ia d ó w  tych  
in w e s tyc ji. S z c z e g ó ln ie  w  te re n a ch  m ie jsk ich , g d z ie  lic zn ie  u m ie sz cza n e  
s ą  o n e  m .in . na d a ch a ch  b u dyn kó w .

P a m ię ta ć  je d n a k  trze b a , że  ka żd e  p o s ta w ie n ie  a n te n y  w y m a g a  z d o b y 
c ia  w ie lu  p o zw o le ń  i a kce p ta c ji, w  tym  ró w n ie ż  sa n e p id u . Z  d ru g ie j s tro n y  
p rze p isy  b u d o w la n e  n a k a z u ją  ta k ie  u m ie js co w ie n ie  a n te n y  a b y  je j o b rys  
b y ł u m ie sz czo n y  co  n a jm n ie j 2 m e try  nad p ła s z c z y z n ą  d a chu . B ez  te g o  
n ie  m a co  lic zyć  na o d b ió r n a d a jn ika  i je j o s ta te czn e  p o d łą c z a n ie  do  s iec i.

W arto  je d n a k  w sp o m n ie ć , że  o w e  d w a  m etry , k tó re  s ta n o w ią  w y lic z o n ą  
ju ż  p rze z  nas b e z p ie c z n ą  b a rie rę  d la  po la  e le k tro m a g n e ty c z n e g o  p rze z  
b u d o w la ń c ó w  zo s ta ły  o k re ś lo n e  z  ca łk ie m  in n ych  w zg lę d ó w . C h o d z i m ia 
n o w ic ie  o  to, by o s o b y  p ra c u ją c e  na d a c h u  (np . u s z c z e ln ia ją c  g o ) m o g ły  
p ra c o w a ć  s w o b o d n ie  i n ie  n a ra ża ć  s ię  na... n a b ic ie  so b ie  guza .
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-—  o g ł o s z e n i a

t C ies ie ls tw o , więźby dachowe - ceny konku- 
ncyjne. Tel. 734-46-49  lub 749-37-64, po 18-tej.

p P rzew óz osób lub towarów, laweta. Tel. (0-62) 
h 4 0 -80 -68 , 0-603/397-248.
P

Napraw a drukarek, oprogramowanie dla firm. 
Jl. Moniuszki 14, 63-200 Jarocin, tel/fax 747-15-97, 
.05-23-32.

Hurtownia PHU ALKO R - ręczniki papierowe, 
nydło w  płynie, dozowniki, chemia przemysłowa. 
.3-200 Jarocin, ul. Moniuszki 14, tel/fax (0-62) 747-15-97.

fi
P ro fe s jo n a ln e  k o m p u te ro p is an ie , grafika, 

loligrafia, reklama wizualna. S W  G RAF - POL, Ja- 
: ocin, tel. 747-77-64.

(SO J 2 064/02)
N apraw a A G D  oraz instalacje elektryczne. Tel. 

'47-54-83, 0-607/707-126.
| j  (4847 /02 )

i Naprawy, przeróbki instalacji elektrycznej, na- 
j  j >rawy urządzeń elektrycznych. Tel. 0-694/288-032.

(4844 /02 )

Naprawa A G D  - pralki, kuchnie, piece elektrycz
ne, lodówki i inne urządzenia. Tel. 0-694/288-032.

(4844 /02)
R oboty dekarsko  - b lacharskie , zakładanie  

wkładów kominowych, do pieców gazowych, ole
jowych, mialowych. Tel. 747-16-01.

-? »  e s s  - (4883 /02)
V ID E O FILM O W A N IE  „R&B - s tu d io ” - możli

wość DVD. Zaproszenia. Tel. (0 -62) 505-44-55 , 
os. Konst. 3 Maja 36/9.

(SOJ 1866/02)

różne

A gencja Tow arzyska „GEJSZA" - nowe dziew
czyny, striptiz, taniec G OGO; czekamy całą  dobę. 
Pleszew, ul. Traugutta 26, tel. 742-74-74.

PUB C H IC K E N  - kurczak z  dowozem, ham 
burgery, hot dogi, pity, frytki, surówki, napoje. Tel. 
747-75-34.

1

I

I NIE WIESZ, DO KTÓRYCH DRZWI ZAPUKAĆ?
ZAPUKAJ DO NASZYCH

• W CENTRUM WSPIERANIA PRZEDSIĘBIORCZOŚCI POWIEMY Cl, JAKIE 
i: FORMALNOŚCI MUSISZ ZAŁATWIĆ ROZPOCZYNAJĄC DZIAŁALNOŚĆ

GOSPODARCZĄ
• • POMOŻEMY Cl W PROWADZENIU JUŻ ISTNIEJĄCEJ FIRMY

Centrum Wspierania Przedsiębiorczości 
Powiatu Jarocińskiego 

ul. Szubianki 21a, Jarocin, tel. 747-20-03
czyn n e  w  p o n ie d z ia łe k  od 8 .00  do  16 .00  

o ra z  od ś ro d y  do  p ią tku  w  g o d z in a ch  od 8 .00  do  15 .30

Z  u s łu g  C W P  s k o rz y s ta ć  m o g ą :
• p rz e d s ta w ic ie le  m a łych  i ś red n ich  p rzed s ięb io rs tw ,
• o soby  p o d e jm u ją c e  d z ia ła ln o ś ć  g o s p o d a rc zą .

Z a k re s  u s łu g :
• p o ra d y  i in fo rm a c je  na  te m a t ro z p o c z y n a n ia  d z ia ła ln o ś c i g o s p o d a rc ze j (re je s tra c ja  

w  u rz ę d z ie , p rz y d z ie le n ie  n u m e ru  R E G O N , w y b ó r n a jle p s ze j fo rm y o p o d a tk o w an ia  
w  U rz ę d z ie  S k a rb o w y m  itp ),

• porady i informacje zw iązane z  administracyjno-prawnymi aspektam i prowadzenia działalności,
• o g ó ln e  p o rad y  z w ią z a n e  z  z a rz ą d z a n ie m  p rze d s ię b io rs tw e m  (z  d z ie d z in y  m arke tin g u , 

fin an só w , p o d atkó w , produkcji itp .),
• o rg a n iz a c ja  s z ko leń ,
• in fo rm acje  na te m a t dostęp n ych  ź ró d e ł f in an so w an ia  m ałych  i średn ich  przedsięb io rstw . 

D la c z e g o  w a rto  o d w ie d z ić  C e n tru m ?
S w o je  us łu g i ś w ia d c z y m y  n ie o d p ła tn ie . U nas m o żn a  s zy b k o  i w  m iłej a tm o s ferze  

u zy s k a ć  p o trz e b n e  in fo rm a c je !

Specjalna edycja
K U R S U  P IL O T A  W Y C IE C Z E K  D L A  M IE S Z K A Ń C Ó W :

K A L IS Z A , O S T R O W A  W L K P ., P L E S Z E W A , O S T R Z E S Z O W A  
K Ę P N A , K R O T O S Z Y N A , J A R O C IN A  I IC H  O K O L IC

WOLNY ZAWÓD 
PILOT WYCIECZEK

O d p ła tn o ś ć  z a  kurs w y n o s i 4 6 5  z ł i o b e jm u je  1 2 0  go d z in  w y k ła d ó w  te o re ty c z n y c h  
p o c z ą w s z y  od 14  lu tego  (6  z ja z d ó w  w  w e e k e n d y  w  O s tro w ie  W lk p . w  H o te lu  V illa  R o y a l).

DLA OSÓB BEZROBOTNYCH ISTNIEJE MOŻLIWOŚĆ DOFINANSOWANIA 
SZKOLENIA Z POWIATOWEGO URZĘDU PRACY

Szczegółow e informacje u organizatora:
A TM  ul. Niedziałkowskiego 2 Poznań  

e-mail: in fo@ atm .poznan.pl TE L. (0-61) 833-27-51

N A U K A  i W Y P O C ZY N E K  W GÓRACH  
OLA M IE S ZK A Ń C Ó W  CAŁEJ POLSKI!!!

KURS ZIMOWY PILOTA W  LĄDKU ZDROJU Z WYCIECZKĄ DO PRAGI W  CZASIE FERII ZIMOWYCH  
W  TERMINIE 25.01 - 02.02.2003 r. MOŻLIWOŚĆ ZABRANIA RODZIN. DUŻE ZNIŻKI DLA DZIECI!

SPRZEDAŻ OLEJU  
OPAŁOW EGO  

oraz NAPĘDOW EGO  
z dostaw ą do Klienta

Kwjtowski, Gizałki 
Tel.’ (0-62) 741,15-81

SKUP ZŁOMU 
STALOWEGO
Jarocin, ul. Glinki 26 

tel. 747-23-38

ZAMAWIASZ
_. .  „ Ja ro c in , ul
L o k a l  tel. 747-34-50

FIESTA
□ wesela € — .....>
□ komunie < ......... »
□  s ty p y  c ......»

□ oraz inne imprezy <

R A Z E M - - - - - - - - - - - - -
P a de rew sk iego  11 

k w ia c ia rn ia
H A N K A
□ kwiaty, bukiety ślubne
□ wiązanki okolicznościowe
□ wieńce

....» □ CATERING

M N I E J - _ _ _ _ _ _

G araże b laszane od 1.150 zł, altany ogrodo
we, bramy, drzwi garażowe - raty. Tel. 733-88-30, 
0-607/680-103.

H em oro idy, łuszczycę, żylaki nóg w ciągu ty
godnia bezpowrotnie wyleczysz rewelacyjną m a
ścią ziołową Hemogin. Koźmin, ul. Łączna 8, tel. 
0-604/957-327.

(4863 /02 )
Pryw atne lekcje m uzyki - fortepian, keyboard, 

akordeon, gitara, saksofon, klarnet; mgr sztuki Bog
dan Biadaszkiewicz. Jarocin, ul. Targowa 18, tel. 
747-29-45.

(SO J 2 033/02)
W eź głęboki oddech - zapraszam y na tlen o te - 

rapię. J-n, ul. Zaciszna 6, tel. 747-37-77.
(SO J 2 034/02)

Dom y drew niane. Tel. 740-19-16.
(SOJ 2 075/02)

Zespó ł m uzyczny TR A NS  - wesela, zabawy, 
wieczorki. Tel. 0-606 /714-599.

(SOJ 2 079/02)
K apela, zabaw y, wesela i inne imprezy. Tel. 

747-50-59  (wieczorem).
(SOJ 2084/02)

Język polski - korepetycje , przygotowania do 
matury, testy gimnazjalne, wypracowania, interpre
tacje. Tel. 747-86-36, 0-604/190-327.

Przyjmę każdą ilość m akulatury, folii - odbiór 
własnym transportem. Tel. 0-608 /143-786.

(4686 /02 )
K o re p e ty c je  z  chem ii. Tel. 7 4 7 -5 4 -9 0  lub 

0-609/736-608.
(4887 /02 )

praca

SL
Zatrudnię kierowcę - m echanika na samochód 

ciężarowy z  naczepą w transporcie krajowym. Tel. 
747-23-00.

(SOJ 2062 /02)
Z atru d n ię  k ierow cę na samochody ciężaro

we - trasy międzynarodowe (ciągnik siodłowy + na
czepa), praktyka udokumentowana min. 3 lata na 
samochodach ciężarowych. Tel. (0-62) 740-16-66, 
od 8.00 do 16.00.

(SO J 2 077/02)

Z A T R U D N I Ę

TECHNOLOGA
DREWNA

W y k s z ta łc e n ie  w y ż s z e ,  
m ile  w id z ia n a  z n a jo m o ś ć  

j. n ie m ie c k ie g o  
0 -6 0 1 /7 6 8 -9 9 0

Poszukuję ś lusarza (emeryta lub rencistę). Tel. 
kontaktowy 0-601/713-160.

(4876 /02 )
Pilnie potrzebna opiekunka do dzieci w N iem 

czech - j. n iem iecki n iepotrzebny (w yżyw ien ie  
+ spanie + pensja). Tel. 0-694 /195-888.

(4878 /02 )

Zostań k o n s u lta n tk ą  Avonu. Zadzw oń tel. 
747-65-83.

(SOJ 2088 /02)

Zatrudnim y - wiek do 35 lat, śr. W ynagrodze
nie 1.100 netto. Jarocin i okolice. Tel. 0-608/635-153.

Gimnazjum w Chociczy zatrudni nauczycie la  
języka niemieckiego. Tel. (0-61) 287-57-15.

(157 /F T /02)

Zatrudnię techno loga  drew na, wykształcenie 
wyższe, mile widziana znajom ość j. niemieckiego. 
Tel. 0-601 /768-990.

matrymonialne

Biuro M atrym onialne „DUET", ul. Staroprzy- 
godzka 34,63-400 Ostrów Wlkp., tel. (0-62) 735-38-25, 
kom. 0-607/711-968.

M E DIC US  - G A B IN ET D ERM ATO LO G ICZNY. 
Lekarz m edycyny A nna P ajdow ska specjalista 
dermatolog-wenerolog. Poniedziałki od 16.00. R e
jestracja 747-83-83.

M E D IC U S  - G IN E K O LO G IA . P ro fesor Tade
usz P isa rsk i s p e c ja lis ta  g in eko lo g -p o ło żn ik .
Soboty. Tei. 747-83-83.

M E D IC U S  - E N D O K R Y N O LO G IA . P rofesor 
Jerzy K osow icz i lekarz Joanna P aw lak. Sobo
ty. Tel. 747-83-83.

M EDICUS - O N KO LO G IA . Specjalista chirur
gii ogólnej i o nko log icznej G rzegorz  Urbański.
Poniedziałki. Tel. 747-83-83.

M E D IC U S  - O N K O LO G IA , S p ecja lis ta  ch i
rurg onkolog  Halina Tęczyńska . I i III środa mie
siąca 14.00 - 16.00.

(SOJ 1836/02)
M E D IC K U S  - C H O R O B Y  W E W N Ę T R Z N E . 

Lek. m ed. S p ec ja lis ta  c h o ró b  w ew n ętrzn ych  
K rzyszto f O chm an. Wtorki, piątki. Tel. 747-83-83.

(SOJ 2 086/02)
G A B IN E T  O K U L IS TY C ZN Y , lek. m ed. H an

na M arczuk Z ie lińska . K O M P U TE R O W E  bada
nie w zroku i pola w idzen ia , d ob ieran ie  socze
w ek kontaktow ych. Przyjęcia: poniedziałki 16.00 
-1 7 .0 0 , wtorki i czwartki 16.00 -1 8 .0 0 , piątki 16.00 
-1 7 .0 0 ; Jarocin, ul. Słoneczna 8, telef. 747-14-05, 
0-604/536-674.

C H IR U R G , lek. m ed. A nato l Z ie liń sk i. Przy
jęcia: wtorki, czwartki 18.00 - 19.00; Jarocin, ul. 
Słoneczna 8, tel. 747-14-05, 0-604/536-676.

S P E C JA LIS TY C ZN Y  G A B IN E T  N E U R O LO 
G ICZNY - lek. m ed. B. Łysiak-M alecka, S PECJA 
LISTA NEURO LO G , SPECJALISTA NEUROLOGII 
D ZIEC IĘCEJ. Przyjęcia dorośli i dzieci: poniedzia
łek rano po uzgodnieniu telef. 747-12-04, środa od
16.00 (bez rejestracji), piątek od 16.00 po uprzed
niej rejestracji. Jarocin, Gołębia 3 (obok kina).

P R A C O W N IA  EEG - diagnostyka stanów utrat 
przytomności, padaczki, bólów giowy, zaburzeń  
krążenia m ózgowego, stanów po urazach głowy 
i innych schorzeń neurologicznych. Przyjęcia: so
boty 10.00 -1 4 .0 0 ; J-n, ul. Gołębia 3 (wyłącznie po 
wcześniejszej rej. 747-12-04).

S P E C JA L IS T Y C Z N Y  G A B IN E T  G IN E K O LO 
G IC ZN O -PO ŁO ŻN IC ZY, P R A C O W N IA  USG (cer
tyfikat Polskiego Towarzystwa Ultrasonograficzne- 
go) - lek. m ed. K. M ałecki - S PE C JA LIS TA  G IN E 
K O L O G -P O Ł O Ż N IK . Przyjęcia: wtorek, środa 
1 6 .0 0 -2 0 .0 0 , piątek 1 6 .0 0 -1 8 .0 0 . LECZENIE  NA
D ŻE R E K  aparatem  LE EP -LO O P  z  możliwością 
pobierania wycinka do badania hist.-pat. USG - GINE
KOLOGICZNE i POŁOŻNICZE SONDĄ BRZUSZNĄ  
i DOPOCHW OW Ą, MOŻLIWOŚĆ OCENY CZYNNO
ŚCI SERCA PŁODU W  CIĄŻY - KTG . Jarocin, Go
łębia 3 (obok kina). Przyjęcia po wcześniejszym  
uzgodn. telef. 747-12-04  (po 20.00).

G A B IN E T  O K U L IS T Y C Z N Y  - lek. oku lista  
Alina Budzyńska, kom puterow e badanie wzroku;
Jarocin, ul. Długa 29. Przyjęcia: wtorki i czwartki od 
15.00. Pilne przypadki codziennie, tel. 747-15-13.

G A B IN E T  G IN E K O L O G IC Z N Y , lek . m ed. 
W ło d zim ierz  B udzyński, specja lis ta  g inekolog  
i po łożn ik; LA SE R  - leczen ie  nadżerek , KTG, 
USG . B adania okresow e i w stępne. Jarocin, ul. 
Długa 29. Przyjęcia: poniedziałki i środy od 16.00, 
tel. 747-15-13.

Lek. m ed . A rtu r  K u ła k o w s k i, s p e c ja lis ta  
UROLOG CHIRURG. Badania USG. Przyjęcia: J-n., 
Ul. Wrocławska 92 B, poniedziałki. Wizyty po reje
stracji telefonicznej: tel,-0 -604/759-490.

G ab in et P sych ia tryczn o  - P sych oterap eu
tyczny lek. m ed. P aw eł Jerzycki, Jarocin, ul. Wro
cławska 38. Tel. (0-62) 747-32-42 , 0-601/444-532.

(SOJ 1803/02)
G A B IN E T M E DY C YN Y  PRACY i BADAŃ KIE

R O W C Ó W  lek. m ed. R om an O w czarzak Jarocin, 
ul. S ienkiewicza7 ( Przychodnia ESKULAP)-wtorki 
i piątki 1 6 .0 0 -1 8 .0 0 . Tel. domowy 747-21-19, kom. 
0-605/316-868.

(SO J 2043/02)
DERM ATO LO G  A rkadiusz W alczyński. Przyj

muje: ul. Gołębia 3, wtorki 14 00  - 15.00, czwartki
15.00 - 16.00; tel. 0 -604 /537-845.

(SOJ 1960/02)
S P E C J A L IS T Y C Z N Y  G A B IN E T  P SY C H IA 

TR YC ZN Y  lek. specja lista  psychiatra Maria Zier- 
hoffer informuje, że z dniem 1 stycznia 2003 r. ga
b inet zostaje  przeniesiony z ul. Hallera 9 do Przy
chodni Eskulap przy ul. Sienkiewicza 7 (dawna przy
chodnia PKP) czynny w  czwartki od godz. 15.00.

(SOJ 2082/02)
G A B IN E T  G IN E K O L O G IC Z N Y  -U S G . lek. 

m ed. M iros ław a S osińska, sp ecja lis ta  g ineko
log - położn ik. Przyjęcia prywatne: poniedziałek, 
czwartek od 16.00; Jarocin, ul. Gołębia 3. Rejestra
cja tel. 747-38-42.

(SOJ 2083/02)
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Rewelacyjny
Guzek

Junior Roman Guzek został nieoczekiwanym zwycięzcą 
III Świątecznego Turnieju Szachowego zorganizowanego 

przez NSZZ „Solidarność” w Jarocinie. Licealista 
z Żerkowa wygrał wszystkie partie i wyprzedził 

Wiolettę Sobierską oraz Pawła Witwickiego.

Aż trzydziestu jeden szachistów 
z całego powiatu jarocińskiego, w tym 
liczne grono juniorów i juniorek, 
wzięło udział w III Świątecznym 
Turnieju Szachowym, zorganizo
wanym przez NSZZ „Solidarność” 
w Jarocinie przy współpracy z sekcją 
szachową Jarocińskiego Ośrodka 
Kultury. Był to jeden z najliczniej 
obsadzonych turniejów szacho
wych, jakie odbyły się w Jarocinie 
w ciągu kilku ostatnich lat. „Tak 
liczny udział szachistów w tym tur
nieju jest efektem bardzo dobrego 
przygotowania i hojności organiza
tora. Wiele osób w ciągu roku do
pytuje mi się, czy i kiedy będzie 
kolejny turniej „Solidarności”. 
Świadczy to o tym, że zawody te zy
skały wysoką rangę oraz dobrą opi
nię wśród szachistów i wpisały się 
na stałe w kalendarz imprez szacho
wych w naszym mieście" - tłuma- 
czył powodzenie zawodów ich sę- 

M  dzia i kierownik sekcji szachowej 
_  klubu JOK Jarocin Adam Wańtuch. 
H  „Naszym głównym celem jest po- 
m  pttlaryzacja szachów, które są bar
w i dzo atrakcyjną grą rozwijającą 

umysł, wśród młodzieży. Nagrody, 
które fundujemy, mają być dodat
kiem, który zachęci młodzież do 
uprawiania tej gry, a poza tym 
mogą być ju ż  miłym prezentem  
św iątecznym ” - tłum aczy idea 
wspierania szachów przez NSZZ 
„Solidarność” jej działacz Mirosław 
Drzazga.

Tegoroczny turniej miał sensa
cyjny przebieg, gdyż zupełnie nie
oczekiwanym zwycięzcą został li
cealista z Żerkowa Roman Guzek.

WYNIKI
(lista osób nagrodzonych):

K lasy fikac ja  og ó lna :
1. R om an G u ze k
2. W io le tta  S o b ie rską
3. P aw e ł W itw ick i
4. R om an W łoch
5. W ojc iech  S ro czyń sk i
6. R obe rt W a lisze w sk i

Jun io rzy :
1. D a m ia n  K ope rek
2. S zym on  M a c ioszczyk

3. A d a m  R e g u lsk i
4 . D a m ia n  J a ku b ia k
5. M ich a ł W o źn ia k
6. P rze m ys ła w  Ja ku b ia k  
D z ie w czyn k i (jun io rk i):
1. M a rta  B ie g a ń ska
2. A le k s a n d ra  Z ie liń s ka
3. Jo a n n a  D rzazga
4. Jo la n ta  P a w ło w ska  
K o b ie ta :
1. M o n ika  N o w a ko w sk a

WSPORTOWIEC
yaflSSO ROKU

Nie jest to szachista nieznany, bo
wiem niedawno udanie zadebiuto
wał w drużynie JOK-u Jarocin w roz
grywkach ligowych. Mimo to ten 
posiadacz czwartej kategorii sza
chowej nie byl faworytem turnieju. 
Tymczasem sukces zapewnił sobie 
bezapelacyjnie, gdyż wygrał wszyst
kie siedem partii (turniej rozgrywa
ny był systemem szwajcarskim na 
dystansie 7 rund i tempem 15 mi
nut na zawodnika), pokonując 
wszystkich najgroźniejszych rywa
li. Po raz kolejny ogromny talent 
potwierdziła dwunastoletnia Wio
letta Sobierską, która przegrała tyl
ko z Guzkiem i z dorobkiem sze
ściu punktów zajęła drugie miejsce. 
Na trzeciej pozycji uplasował się 
Paweł Witwicki (najwyżej notowa
ny uczestnik turnieju), który wy
walczył pięć i pół punktu. Po pięć 
punktów uzyskali Roman Wioch 
(jeden z faworytów), Wojciech Sro
czyński, a po cztery i pół punktu 
kilku graczy, m.in.: Robert Wali
szewski, Przemysław Przymus, 
Gerard Will i Wojciech Rabczew- 
ski. Wśród juniorów najlepszy oka
zał się Damian Koperek, a wśród 
juniorek Marta Biegańska. Dyplo
my, puchary, medale i atrakcyjne 
nagrody rzeczowe (m. in. aparaty 
fotograficzne, zegarki, śpiwory, ra
diomagnetofony i inne) otrzymało 
sześciu najlepszych zawodników 
w klasyfikacji generalnej oraz po 
trzech najlepszych juniorów i junio
rek. Upominkami wyróżniono tak
że jedyną kobietę w kategorii senio
rek oraz pozostałych juniorów.

(pw)

Mimo „świątecznej gorączki” otrzymaliśmy ju z  pierwsze głosy (kupony i SMS-y) 
w plebiscycie na Najpopularniejszego Sportowca Ziemi Jarocińskiej 2002 Roku. 

Po dyskusji postanowiliśmy powiększyć listę kandydatów. Dołączyli do niej 
Mateusz Gościniak i Cezary Pierzchała.

W poprzednim numerze „Gaze
ty” zamieściliśmy pierwszy kupon, 
oraz listę kandydatów do tytułu 
Sportowca Roku. W minionym ty
godniu działacze sportowi zgłosili 
jeszcze dwie kandydatury: Mate
usza Gościniaka (UKS Przełaj Żer
ków) i Cezarego Pierzchały (UKS 
Technik Jarocin). Obaj trenują 
lekką atletykę i obaj mogą się po
szczycić sukcesami w najważniej
szych imprezach w swoich katego
riach. Po wewnątrzredakcyjnej dys
kusji postanowiliśmy dołączyć obu 
kandydatów do listy nominowa
nych, tak więc aktualnie o oba ty
tuły (najpopularniejszego i najlep
szego sportowca) ubiega się dwa
dzieścia jeden osób. Aby nie zmie
niać numeracji na liście kandyda
tów (numery są bardzo ważne przy 
głosow aniu SM S-owym ) „no
wych” zawodników umieściliśmy 
na końcu listy.

Mimo gorączki świątecznej na
deszły do naszej redakcji pierwsze 
kupony oraz SMS-y. Przypomina
my: aby glos był ważny należy na 
kuponie zamieszczonym w „Gaze
cie” wpisać nazwiska pięciu róż
nych zawodników z listy kandyda
tów, oraz swoje dane osobowe. 
Pierwsza osoba na kuponie otrzy
muje pięć punktów, a piąta jeden. 
Prawidłowo wypełnione kupony 
prosimy nadsyłać na adres: „Gaze
ta Jarocińska”; Jarocin, ul. Wolno
ści la , z dopiskiem Sportowiec 
Roku, lub przynosić do biura ogło
szeń: Rynek - Ratusz (każdy kupon 
bierze udział w losowaniu nagród).

W tym roku można także gło
sować przy pomocy SMS-ów. Wy
starczy wysłać SMS-a na numer 
7101 w treści wpisując GJ SPORT 
i numery przyporządkowane po
szczególnym sportowcom. Nume
ry twoich faworytów oddzielaj 
kropką. Sportowiec, którego numer 
wpiszesz jako pierwszy otrzymuje 
pięć punktów, drugi - cztery itd. 
Przykładowy SMS powinien wy
glądać więc następująco GJ SPORT 
01.05.14.02.18. W śród glosuj ących 
SMS-ami rozlosujemy atrakcyjne 
nagrody (całkowity koszt SMS-a 
wynosi 1 zł +VAT).

Na wasze głosy czekamy do 31 
stycznia 2003 roku. Uroczyste roz

strzygnięcie plebiscytu nastąpi 7 
lutego na Wielkim Balu Sportow
ca, który odbędzie w Pałacu w Wi- 
taszycach. Tam też dowiemy się, 
kto został Najlepszym Sportowcem 
(wyboru dokona kapituła złożona z 
działaczy, trenerów i dziennikarzy 
„Gazety”), a komu przypadnie tytuł

Najpopularniejszego Sportow a 
Ziemi Jarocińskiej (o tym zadecy
dują nasi Czytelnicy). Najlepsi za
wodnicy w obu kategoriach otrzy
mają atrakcyjne nagrody (na Naj
lepszego Sportowca Ziemi Jarociń
skiej 2002 Roku czeka kolorowy 
telewizor). (faf

Usta nominowanych do tytułu Sportowca
Roku Ziemi Jarocińskiej w 2002 roku

Hubert Bachórz piłka nożna Jarota Jarocin 01
Andrzej Borkiewicz podnoszenie ciężarów LKS Tarce 02
Monika Bryll lekka atletyka UKS Technik Jarocin 03
Agnieszka Ciesińska taekwondo UKS Jedynka Jarocin 04
Kuba Figan piłka nożna Jarota Jarocin 05
Mariusz Kaźmierczak koszykówka niezrzeszony 06
Tomasz Kiełb judo IPPON Jarocin 07
Magdalena Korczyk lekka atletyka UKS Technik Jarocin 08
Karol Kruszczak judo IPPON Jarocin 09
Aneta Matela judo IPPON Jarocin 10
Sławomir Nowak bilard JKB-RAL Witaszyce 11
Daniel Płócieniczak pitka nożna Phytopharm Klęka 12
Bartosz Ratajczak kolarstwo górskie Jarota Jarocin 13
Łukasz Siwecki piłka nożna Jarota Jarocin 14
Wioletta Sobierską szachy JOK Jarocin 15
Wojciech Tomaszewski piłka nożna Grom Golina 16
Patrycja Wodniczak podnoszenie ciężarów LKS Tarce 17
Grzegorz Wyduba piłka nożna Jarota II Banaszak 18
Janusz Zwierzycki siatkówka TKS Siatkarz Jarocin 19
Mateusz Gościniak lekka atletyka UKS Przełaj Żerków 20
Cezary Pierzchała lekka atletyka UKS Technik Jarocin 21

------------------------------ —

f PLEBISCYT
-s

NA NAJPOPULARNIEJSZEGO SPORTOWCA
ZIEMI JAROCIŃSKIEJ 2002 r.

Sportowiec:

1...............................

2

3  .................

4  .................

5  .................

Punkty:

....................  5

A

...................... 3

...................... 2

.....................  1

Imię i nazwisko oraz adres uczestnika plebiscytu:

A D R E S  R E D A K C J I :  6 3 -2 0 0  Jaroc in , ul W o ln o śc i 1a. te ł/fa x  (0 -6 2 ) 7 4 7 -3 7 -6 0 ;  7 4 7 -1 5 -3 1 , e -m a il - re d a k c ja @ g j.c o m .p l. h ttp ://w w w .g j.co m .p l
R E D A G U J E  Z E S P Ó Ł :  B eata Frąckowiak. Anna G ogołkiew icz, Jacek Kaltszan (sekretarz redakcji). A nna Konieczna, A nna Kopras-Fijołek, Justyna Napieraj, A leksandra Pilarczyk (z-ca  redaktora naczelnego), Piotr P iotrowicz (redaktor naczelny), W S P Ó Ł P R A C U J Ą :  
G ra ż y n a  C ych n erska  (K otlin ). A n n a  G a u z a , P io tr M arch w iak . A g n ie szk a  M a tu s iak , Iw o n a  N o w icka , L id ia  S o ko w icz , J e rz y  S tach o w iak , A n d rze j S ta s ia k  (J a ra c zew o ). P rzem y s ła w  S z e s z u ła , Franciszek To m czak  (N o w e  M ia sto ), P a w e ł W itw icki, W Y D A W C A :  
P o łu d n io w a  O fic y n a  W y d a w n ic z a  S p . z  o . o ., J aro c in , ul. W o ln o śc i 1a, D R U K :  D ru k arn ia  P O L S K A P R E S S E  S p . z  o. o , O d d z ia ł P ra s a  P o z n a ń s k a , T a rn o w o  P o d g ó rn e , ul W ie rz b o w a  19, te l (0 -6 1 )  8 1 4 - 7 4 - 8 0  D Z I A Ł  R E K L A M Y :  Artur Antczak, 
A ldona M arecka  (tel 0 -5 0 2 /2 2 4 -1 7 0 ), 6 3 -2 0 0  Jarocin, ul W olności 1a. tel (0 -6 2 ) 7 4 7 -4 7 -47 . B IU R O  O G Ł O S Z E Ń :  6 3 -2 0 0  Jarocin, Rynek. Ratusz, tel 7 4 7 -2 3 -14 , czynne codziennie: 900 -  1600. sobota: 1000 -  1200. A D M IN IS T R A C J A :  H e len a  G ład c za k , t e l .  7 4 9 -  
8 6 - 4 0 ,  K O L P O R T A Ż :  J a ro s ła w  J e rz y ń s k i, te l 7 4 9 -8 6 - 4 0 ,  P U N K T Y  P R Z Y J M O W A N I A  O G Ł O S Z E Ń :  J a r a c z e w o ,  u l. K a lis k a  4 A , te l. 7 4 0 - 8 0 - 6 8 .  c z y n n e  c a ły  d z ie ń ,  N o w e  M ia s to , ul. P o z n a ń s k a  4 0 ,  te l .  ( 0 - 6 1 )  2 8 7 -4 3 - 7 8 ,  od  
p o n ie d z ia łk u  d o  soboty, O B S Ł U G A  K O M P U T E R O W A :  P rzem y s ła w  M a ć ko w iak , Z b ig n ie w  P acan o w sk i tel. (0 -6 2 )  7 4 9 -8 6 -4 6 .
Redakcja nie odpowiada za treść reklam, ogłoszeń, rubryki Usty" Anonimów nie publikujemy Materiałów nie zamówionych nie zwracamy Zastrzegamy sobie prawo skracania i adiustacji tekstów oraz zmiany ich tytułów
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Janusz Wojtczak został nowym prezesem Jarocińskiego Klubu Sportowego Jarota Jarocin. W nowych władzach klubu zasiedli także 
(mimo wcześniejszych rezygnacji) dwaj byli członkowie zarządu: Ryszard Grzebyszak, który został wiceprezesem, oraz Jan Raczkiewicz. 

Skład zarządu uzupełniają: Tomasz Kosiński, Jacek Dutkiewicz, Krzysztof Musioł i Piotr Piotrowicz.

Drugiej części Walnego Zebra- 
■awatiia Jarocińskiego Klubu Pilkarskie- 
’3, 0-go Jarota Jarocin oczekiwano z wiel- 
.aWykim zainteresowaniem. W związku 
ządzz. tym, że podczas pierwszej części 

zebrania cały zarząd, włącznie z pre- 
zesem Ryszardem Grzebyszakiem, 
poda! się do dymisji (takiej sytuacji 
nie przewidywał statut klubu), ogło
szono tygodniową przerwę w ob- 

Cpadach, podczas której specjalna ko- 
) Rfinisja miała przygotować odpo- 
^gwiednie zmiany w statucie. Walne 
-^zebranie pozytywnie odniosło się 

do wszystkich proponowanych 
zmian, które porządkowały sytuację 
w klubie. Przyjęto m.in. zapisy o tym, 
że zarząd każdorazowo musi uzy
skać absolutorium, a zaciągnięcie 
przez władze klubu niespłacalnych 
zobowiązań finansowych będzie 
skutkować sankcjami cywilno
prawnymi.

Jednak nie zmiany statutowe in
teresowały najbardziej sympaty
ków klubu. Wszyscy czekali przede 
wszystkim na to, czy uda się sfor
mować nowy zarząd, a tym samym, 

ucjaka będzie finansowa przyszłość 
•zeklubu. - Jeżeli oni rozwalą ten klub, 
30 to ja  obiecuję, że zbiorę na stadio

nie te dwa tysiące ludzi, które 
3Sprzychodziło na mecze i wszyscy pój- 
3ridzienty pogadać z tymi, którzy dopm- 
1 wadzili do upadku Jaroty - odgrażał 
'"się przed zebraniem jeden z najza

gorzalszych sympatyków Jaroty.
Na szczęście, nie tylko nie do- 

_cszło do upadku klubu, ale udało się 
Żsformować taki zarząd, który, wy

daje się, gwarantuje stabilizację i roz
dwój Jaroty. Nowym prezesem Jaroty 

został Janusz Wojtczak, współwła
śc ic ie l i dyrektor firmy NEOROL 
-Chrzan, radny Rady Miejskiej w Ja

rocinie, przewodniczący komisji 
rozwoju. Za jego kandydaturą gło
sowało 27 osób, a 5 było przeciw 
(nikt się nie wstrzymał). Wojtczak, 
stwierdził m.in., że najważniejsze

w tej chwili jest odzyskanie płyn
ności finansowej klubu. Dodał tak
że: - Nie interesuje mnie trzecia 
liga. Mnie interesuje druga liga, ale 
w perspektywie dziesięciu lat. Chcę, 
by zbudowano w Jarocinie zespól 
oparty na tutejszych zawodnikach. 
W ojtczak jes t prezesem  klubu 
piłkarskiego PUKS Grom Golina 
(w związku z wyborem go na pre
zesa dojdzie do fuzji młodzieżo
wych i dziecięcych drużyn z Jaroty 
oraz z Goliny i z Kotlina - w sumie 
w rozgrywkach będzie uczestniczy
ło sześć młodzieżowych drużyn pod 
nazwą Jarota Jarocin (cztery wywo
dzące się z KP Golina Kotlin, oraz 
dwa zespoły dawnej Jaroty - junio
rzy młodsi i trampkarze starsi).

Janusz Wojtczak zapewnił, że 
wszystkie zespoły wchodzące w skład 
Jaroty dograją do końca sezonu, ale 
raczej nie ma co liczyć, aby dawny 
Banaszak, czyli aktualnie druga Ja
rota w kolejnym  sezonie była 
wspierana finansowo przez nowy 
zarząd.

Nowy prezes Jaroty zapropono
wał, żeby zarząd liczył, włącznie 
z nim siedem osób (statut, po przy
jętych zmianach przewidywał, że 
zarząd może liczyć od 5 do 9 człon
ków ). Do nowego zarządu zgłoszo
nych zostało dodatkowo osiem 
osób: Ryszard Grzebyszak, Krzysz
tof Musioł, Tomasz Kosiński, Hie
ronim Grzebyszak, Jacek Dutkie
wicz, Piotr Piotrowicz i Jan Racz
kiewicz. Pojawiła się również kan
dydatura Krzysztofa Królaka, któ
ry jednak zrezygnował z propozy
cji. Ostatecznie, spośród siedmiu 
kandydatów członkowie klubu mu
sieli wybrać sześciu (do zarządu nie 
wszedł Hieronim Grzebyszak, któ
ry przegrał, po dogrywce z Piotrem 
Piotrowiczem).

W wyborach uzupełniono tak
że skład komisji rewizyjnej (w związ
ku z wykluczeniem z klubu jedne

go z jej członków, z powodu nie
płacenia składek). Nówym człon
kiem tej komisji został Henryk Ko
walski.

Walne Zebranie zadecydowało 
także o przyznaniu Honorowego 
Członkostwa Klubu Tadeuszowi 
Owczarskiemu.

Jednak najważniejsze dla dzia
łalności każdego klubu są sprawy 
finansowe. Wiadomo było, że Ja
racie brakuje ok. 30 tysięcy złotych 
do zamknięcia tegorocznego budże
tu (zaległości wobec piłkarzy oraz 
innych wierzycieli). Podczas Wal
nego Zebrania wywiązała się bar
dzo ostra dyskusja dotycząca stanu 
finansów klubu. - Czuję się oszuka
ny - wołał Ryszard Grzebyszak - były 
prezes klubu, który „włożył” w ten 
klub bardzo dużo własnych pienię
dzy. - Obiecano nam duże pienią
dze. I co? - pytał. I choć oficjalnie 
nie padły nazwiska osób, do któ
rych uwagi miał Grzebyszak, to 
łatwo można było się domyślić, że 
chodziło mu o byłych członków 
zarządu klubu, odpowiedzialnych 
za pozyskiwanie sponsorów, czyli 
Mariana Michalaka i Jacka Macie
jewskiego

Były burmistrz Jarocina Marian 
Michalak starał się tłumaczyć, że 
wszystkich obiecanych zobowiązań 
nie udało się wyegzekwować z po
wodów formalnych. Twierdził, że 
„Hydrobudowa” (w tym roku prze
kazała 38.000 zł), nie dała dalszych
40.000 zł, mimo wcześniejszych 
ustnych zapewnień, tłumacząc to 
zaistniałą sytuacją po wyborach. 
Twierdził także, że poprzednie wła
dze powiatowe, pozakulisowo dą
żyły do tego, aby obiecane dla Ja
roty pieniądze (100.000 zł), przez 
jedną z inwestujących w Jarocinie 
firm (L1DL - przyp. red.) przezna
czyć, przynajmniej w części, na 
inny cel (szpital - przyp. red.) Osta
tecznie firma ta zupełnie straciła za

interesowaniem klubem. Tłumaczył 
także, że 50.000 zł wpłacone przez 
firmę TALGO do kasy miasta w za
mian za przedłużenie dzierżawy za 
teren zlokalizowany przy LIDL-u, 
z których część (20.000 zł) miała 
być przekazana na Jarotę, zostało zde
ponowane na koncie SASiP-u, a póź
niej przekazane w całości na zakup 
komputerów do szkół. Później właści

ciele TALGO domagali się zwrotu ca
łej sumy, gdyż nie doszło do podpisa
nia umowy o dzierżawie terenu.

Na wyjaśnienia Mariana Micha
laka bardzo ostro zareagował nowy 
burmistrz Jarocina - Adam Pawlic
ki, który zarzucił exburmistrzowi 
kłamstwa i wpędzenie klubu w kło
poty - Czy pan się w tych kłam
stwach już nie pogubił? - wołał 
Pawlicki. Dodał także, że doprowa
dził do renegocjacji umowy z firmą 
TALGO. - Udało nam się, przeko
nać firmę TALGO, żeby nie żądała 
zwrotu tych pieniędzy. Z  całej sumy 
wpłaconej przez TALGO, 25.000 zł 
przekażemy na Jarotę - zadeklarował

N ow y Z a rząd  J K S  Jaro ta  Jaroc in :
Janusz Wojtczak - prezes 
Ryszard Grzebyszak
- wiceprezes (ds. finansowych) 
Tomasz Kosiński
- wiceprezes (ds. sportowych) 
Jacek Dutkiewicz - skarbnik 
Piotr Piotrowicz - sekretarz 
Jan Raczkiewicz - członek 
Krzysztof Musioł - członek

ogłoszenie
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63-200 Jarocin, ul. Sarnia 4 
tel./fax (062) 7472862
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3 słowa PAN AMERICAN PIZZA
2 osoby

Zaprasza tło nowo otwartego lokalu i r  Jarocinie, ul. i m  Ducha 02 
na wielką amerykańską pizzę o średnicy 38 cm za:

1 pizza

0 głodu

Otwarte  
od 13.00 
do 23.00

Dzwoń!
7 4 9 -6 0 -0 8

Dowóz
gratis!

SEROWA sos, ser x 3, oregano 
PASKATORE sos. ser, tuńczyk, oregano 
FUNGHI sos, ser, pieczarki, oregano 
CAPRJCIOSA sos, ser, szynka, pieczarki, oregano 
DOMOWA sos, ser, por, szynka, jajko, oregano 
VESUVIO sos, ser, szynka, groszek, oregano 
ILWAl sos, ser, szynka, ananas kukurydza, oregano 
CAMPAG.NOLA sos. ser, salami, cebula, oregano 
YENEZIA sos, ser, salami, papryka, groszek, oregano

14 zl 
12 zł
12 zł
13 zł
14 zł 
14/1 
14 zł
13 zl
14 zł

YTGETARIANA sos, ser. pieczarki, papryka, oliwki, cebula, oregano 14 zł 
WESTERN PIZZA sos, ser, mięso, cebula, oregano 14 zl
MEXICANA sos, ser, szynka, papryka, cebula, tabasco, oregano 15 zl 
FRUTTI I)E MARĘ sos, ser, owoce morza, oliwki, oregano 16 zł
TAK JAK LUBISZ sos, ser + dodatki, oregano 11 zl + dodatek 2 zł
COUNTRY sos, ser, szynka, oliwki, kukurydza, oregano 15 zł
FARMERSKA sos, ser, cebula, bekon, jajko, ogórek, oregano 15 zł
RODEO sos, ser, szynka, pomidor, ogórek, cebula, oregano 15 zł
J ANCERSKA sos. ser, salami, groszek, cebula, oregano 14 zł
DZIKI ZACHÓD sos, ser, papryka, tabasco, boczek, cebula, oregano 15 zł
SOMBRERO sos, ser, szynka, salami, kukurydza, oregano 
WINETOU sos, ser, mięso kurczaka, oliwki, peperoni, por, oregano 
AMERICAN sos, ser, salami, pieczarki, oregano 
NEW' YORK sos, ser, kukurydza, groszek, pieczarki, oliwki, oregano 
WRESTLING sos, ser, mięso, szynka, papryka, tabasco, oregano 
MERCEDES 4/9 /11
UFO sos. ser, szynka, papryka, oliwki, cebula, brokuły, oregano 
MOZAIKA sos, ser, owoce morza, por, oliwki, ser feta, oregano 
EDEN sos. ser, tuńczyk, cebula, oregano 
ROZKOSZ sos. ser, szynka, ananas, brzoskwinia, kukurydza, oregano 15 zł 
MISSISIPI sos, ser, tuńczyk, cebula, oliwkit oregano 14 zł
TEXAS sos, ser, mięso, por, jajko, oregano 15 zł
ATLANTA sos, ser. salami, cebula, oliwki, tabasco. oregano 15 zł

15 zł 
15 zł
13 zl
14 zł
15 zł 
14 zł
16 zl
17 zł 
13 zł

Jarociński Klub Sportowy 
Jarota Jarocin

zatrudni _

Dyrektora Klubu
Kandydat na to stanowisko powinien być:
-  samodzielny,
- kreatywny,
- odpowiedzialny.

Powinien spełniać następujące wymagania:
- wykształcenie min. średnie,
• w iek do 4 5  lat,
- dobra znajomość spraw związanych z piłką 

nożną (na szczeblu regionalnym),
■ łatwość w nawiązywaniu kontaktów, 

prawo jazdy oraz samochód,
- mile widziana znajomość języka angielskiego

W  zm ian oferuje:
- ciekawą i odpowiedzialną pracę,
- możliwość rozwoju,
- w spólne doprowadzenie do sukcesu, 

sportowego Jaroty,

O lerty (CV i list m otyw acyjny) prosim y składać, 
na adres biura ogłoszeń „Gazety Jarocińskiej"

- Rynek, Ratusz z dopiskiem  „Jarota", 
w  term inie do 10  stycznia

/W V \

Pawlicki (jak udało się nam dowie
dzieć, pieniądze zostały przesłane na 
konto klubu w Wigilię).

Nowe władze miasta zadeklaro
wały również, że Jarota będzie dla 
nich jednym z głównych elementów 
promocji miasta.

Pozostała dziura w tegorocz
nym budżecie klubu ma zostać za
łatana (poza wpłatą z budżetu mia

W skład nowego zarządu klubu weszli m.in. dotychczasowy prezes Ryszard Grzebyszak 
(z lewej) i wiceprezes - Jan Raczkiewicz. Po kilkunasłotniesięcznej przerwie do zarządu wrócił 
także Krzysztof Musioł (u góry)

sta) z wpłat członków byłego zarzą
du. Każdy zdeklarował się (niektó
rzy pod lekkim przymusem), że do 
31grudnia 2002 r. wpłaci na rzecz 
klubu po 1.000 zł.
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